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مدیر کل راه و شهرسازی جنوب کرمان:

تدوین برنامه اجرایی نهضت ملی مسکن جنوب کرمان 
براساس مقررات جهش تولید
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 چرا سهمیه داروی جنوب با ۷ شهرستان 
به اندازه ۲ شهرستان  شمال استان است؟

عضو هیات مدیره و معاون توسعه مدیریت و سرمایه انسانی گهرزمین

گهرزمین؛ آماده کمک به ارتقا علمی و آموزشی دانشکده پزشکی سیرجان
در نشسـت مشـترک بیـن شـرکت گهرزمیـن و دانشـکده علـوم 
پزشـکی سـیرجان کمـک بـه ارتقـا علمـی و آموزشـی دانشـکده 
علـوم پزشـکی سـیرجان مطـرح شـد. ایـن نشسـت بـا حضـور 

محمدرضـا خضـری پـور عضـو هیـات مدیـره و معـاون توسـعه 
مدیریـت ، سـرمایه انسـانی، سـید شـجاع الدیـن گلسـرخی مدیر 
HSEE  و محمدعلی سعادتی پاریزی مدیر روابط عمومی و امور 

بیـن الملـل گهرزمیـن و سـیدعلی رضوی  
رئیـس دانشـکده علوم پزشـکی سـیرجان 

و معاونین ایشان در محل دانشـکده پزشکی سیرجان برگزار شد. 

معاونت غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی جیرفت: 
شرکت های توزیع کننده دارو در کهنوج نداریم و متاسفانه این ها حرفی  از ما نه می شوند و نه هم حسابی می برند

در پی گلایه فرماندار کهنوج از مشکلات کمبود دارو در این شهرستان مطرح شد:

رئیس بهره برداری شرکت گاز استان کرمان

افزایش ۱۰ برابری مصرف گاز خانگی 
کرمانی ها در فصل زمستان

مشکلی در 
تامین پیاز کشور 
نخواهیم داشت

معـاون راهـداری اداره کل راهـداری و حمـل و نقـل جـاده ای اسـتان کرمـان با اعـام این 
که تعداد ۳۶۰ دستگاه ماشـین آلات سـبک و سـنگین برای عملیات راهداری زمستانی 
در اسـتان کرمـان تجهیـز شـده اند، گفـت: ایـن ۳۶۰ دسـتگاه شـامل بلدوزر،لـودر، 
گریدر،کامیـون، برف خـور، نمک پـاش، تراکتور و سـایر دسـتگاه های سـبک و سـنگین 

اسـت کـه آمادگـی لازم بـرای خدمت رسـانی بـه کاربـران جـاده ای را دارنـد.

معاون راهداری استان کرمان اعلام کرد
 ۳۶۰  دستگاه ماشین آلات آماده خدمت رسانی در جاده های کرمان

پرهیز از سفرهای غیرضروری

رئیـس بهره بـرداری شـرکت گاز اسـتان کرمـان، گفـت: مصـرف 
گاز اسـتان روزانـه ۳۰ میلیـون متـر مکعـب اسـت کـه ۶۰ درصد 

آن مربـوط به بخـش خانگی اسـت و افزایـش ۱۰ برابـری مصـرف گاز خانگـی را در فصل 
زمسـتان شـاهد هسـتیم.

علی ابراهیمی با اشـاره به وضعیـت مصـرف گاز در اسـتان و افزایش ۱۰ برابـری مصرف 
گاز در فصـل زمسـتان در بخش هـای تجـاری و خانگـی، اظهار داشـت: در زمـان حاضر 

مصـرف گاز در اسـتان کرمان عـدد بالایی اسـت.
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تعیین روسای کمیته های ستاد اجرایی خدمات سفر؛

برنامه حضور کرمان در 
نمایشگاه بین المللی 

گردشگری
معـاون هماهنگـی امـور عمرانـی اسـتاندار کرمـان در 
گـروه کاری گردشـگری اسـتان کرمـان بـر حضـور فعـال 

و موثر اسـتان در نمایشـگاه بین المللـی گردشـگری تاکید کـرد. در این نشسـت، کتاب 
الکترونیـک راهنمایـی گردشـگری شـهر ماهـان از سـوی شـهرداری و مشـاور طـرح 
ارائـه گردیـد. در ایـن پلت فـرم تهیـه شـده، نقـاط و جاذبه هـای گردشـگری، هتل هـا، 
رسـتوران ها و تمـام مـواردی را کـه یـک گردشـگر نیـاز دارد، مشـخص شـده و بـرای 

زبان هـای مختلـف امـکان اسـتفاده  دارد.

ادامه مطلب را در 
صفحه 2 بخوانید 

صفحه 2 را 
بخوانید

صفحه 8 را 
بخوانید
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 پای مان در معدن همچنان می لنگد پای مان در معدن همچنان می لنگد
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

سال پنجم      شماره پیاپی 1401      چهارشنبه 21 دی ماه  1401      8 صفحه      قیمت 2000 تومان  

مدیرعامل گروه سرمایه گذاری توسعه    معادن و فلزات : سالانه ۴۵۰ میلیون تن تولیدات معدنی )منهای محصولات مربوط به شن و ماسه( 
در کشور داریم که بیانگر آن است که به طور متوسط تولید ما به ازای هر معدن فعال بسیار پایین است

مدیـرکل راه و شهرسـازی جنـوب کرمـان از تدویـن برنامـه اجرایـی 
طرح نهضت ملی مسـکن بر اسـاس مقررات جهش تولید خبر داد 
. محمد سـاردویی در گفتگو با رادیو فرهنگ گفت: با توجه به اینکه 
دولـت در برنامـه خـود اقدام بـه افزایـش تولیـد مسـکن و همزمان 
زمینه سـازی بـرای خانـه دار شـدن گروه هـای متوسـط و ضعیـف 
جامعه معطوف کرده اسـت، برنامه اجرایی نهضت ملی مسکن در 

چارچوب مقررات قانون جهش تولید، تدوین شده اسـت. او ادامه 
داد: در چارچوب اجـرای این برنامه و به منظـور حداقل کردن هزینه 
تامین مسـکن بـرای گروه هـای هـدف، زمیـن کـه مهمتریـن اجزای 
تولید مسکن است، در قالب اجاره بلند مدت ۹۹ ساله به متقاضیان 
تخصیص داده شده، و بخش قابل توجهی از هزینه احداث در قالب 

تسـهیات بانکی بدون نیاز به سـپرده گذاری تامین شـده اسـت.

آغاز به کار توانبخشی تلفنی افراد طیف اوتیسم 
مدیر آکادمی و کلینیک انجمن اوتیسـم ایران با اشـاره به آغاز به 
کار توانبخشـی تلفنی افراد طیف اوتیسـم، به جزئیـات این طرح 
پرداخـت و تاکیـد کـرد: اولیـوت مـا بـا خانواده هایـی اسـت که 
فرزند طیف اوتیسـم زیر هفت سـال دارند و به مراکز توانبخشـی 
معتبر دسترسـی ندارند یـا از نظر مالی نیازمند حمایت هسـتند.
پـروژه  دربـاره  ایسـنا،  بـا  گفت وگـو  در  توکلـی  سـینا 
Telerehabilitation و مشـاوره تلفنـی اوتیسـم، گفت: این 
یک پروژه توانبخشـی و مشـاوره تلفنی خانواده های دارای فرزند 
طیف اوتیسـم بـا همـکاری دفتـر نمایندگی سـازمان بهداشـت 
جهانی در وزارت بهداشـت و انجمن اوتیسـم ایران با هـدف ارائه 

خدمـت بـه تمـام خانواده هـای طیـف اوتیسـم اسـت.
او ادامه داد: بر این اسـاس در بخشـی از برنامـه خانواده هایی کـه فرزندانی با علائم نگـران کننده دارند 
و شـک می کنند کـه آیـا فرزندشـان مبتلا بـه اوتیسـم اسـت یا خیـر، گـروه هـدف اولیه ما هسـتند. 
برخی از این افراد ممکن اسـت به اینترنت، مراکز توانبخشـی معتبر، متخصص مربوطه و... دسترسـی 
نداشـته باشـند و یا نیاز به دریافت اطلاعات بیشـتری داشـته باشـند که می توانند از سـاعت 8 لغایت 
1۷ با شـماره تلفن 0214808۵000 تمـاس بگیرند تا همکاران ما پاسـخگوی سـوالات آنها باشـند.

وی افزود: در بخش مشـاوره تلفنـی خانواده هایی کـه علائمی از فرزنـد خود دیدند و هنوز شـک دارند 
که آیـا آن علائم مرتبط با اوتیسـم اسـت یا خیـر، طی تمـاس تلفنـی از کارشناسـان ما دربـاره علائم 
اوتیسـم می پرسـند. به این ترتیب خانواده از هر شـهری که تماس گرفته باشـد ما مشـخصات پزشک 
متخصصـی کـه بتوانـد کودکشـان را مـورد ارزیابی تخصصـی قـرار دهد بـه آنهـا می دهیم تـا از روند 

تشـخیص اختلال، مطمئن شـوند. 

تبدیل ۱۰۰۰ مدرسه کانکسی به ساختمانی
برگزاری جشن احداث دوهزارمین مدرسه برکت در دهه فجر

مدیرعامل بنیاد برکت با بیان اینکه تاکنون برای سـاخت 2۷00 مدرسـه با سـازمان نوسـازی مدارس 
تفاهم شـده اسـت گفت که 2000 مورد آن تکمیـل و بـه زودی در ایام دهـه فجر جشـن دو هزارمین 

مدرسـه برگزار خواهد شد.
به گزارش ایسـنا، ترکمانه در نخسـتین رویداد ملی نخسـتین مدارس آینده با بیـان اینکه مقام معظم 
رهبری در ابتدای تشـکیل بنیاد برکت اشـاره ای داشـتند کـه ای کاش می شـد هزار نقطه آباد شـود و 
هزار مدرسـه سـاخته شـود و این محور و سـرلوحه کارهای ما شـد تا بتوانیم در مناطق محـروم کاری 
انجام دهیـم، گفت: توجه حضرت آقا به حوزه سـاخت مدرسـه بـرای ما بسـیار مهم بود و تـا امروز بعد 

از فرمان مقام معظم رهبری در بخشـهای مختلف وارد شـدیم.
وی گفت: تاکنـون ۵۷ هزار پـروژه عمرانـی در بنیاد برکت کلیـد خورده و قریـب به ۵2 هـزار مورد آن 

به ثمر رسـیده اسـت.  
ترکمانه با اشـاره به اینکه توجه به بحـث مدارس به عنـوان اولویت در بنیـاد برکت قرار داشـت، گفت: 
تاکنون بـرای سـاخت 2۷00 مدرسـه با سـازمان نوسـازی مدارس تفاهم شـده کـه 2000 مـورد آن 

تکمیل و بـه زودی در ایـام دهه فجر جشـن دو هزارمین مدرسـه برگزار خواهد شـد. 
مدیرعامل بنیـاد برکت افـزود: تنوع ایـن مدارس در سراسـر کشـور به ویـژه در مناطق کـم برخوردار 
رعایت شـده اسـت. اسـتان سیسـتان و بلوچسـتان و خوزسـتان و اسـتانهای محروم موردتوجـه قرار 

گرفته انـد. 

رییس هشتمین کنگره پیشگیری و درمان چاقی اعلام کرد

۸ میلیون ایرانی دچار اضافه وزن و چاقی
رییس پژوهشـکده غـدد درون ریز و متابولیسـم دانشـگاه علوم پزشـکی شـهید بهشـتی، در آسـتانه 
برگزاری هشـتمین کنگره پیشـگیری و درمان چاقی ایـران، از ابتلای هشـت میلیون ایرانـی به اضافه 

وزن و چاقی خبر داد و نسـبت بـه افزایش ایـن آمار در میـان کـودکان و نوجوانان هشـدار داد.
به گزارش ایسـنا، دکتر فریـدون عزیـزی - رییس هشـتمین کنگره پیشـگیری و درمان چاقـی ایران 
که 28 تـا ۳0 دی ماه به همت مرکز تحقیقات پیشـگیری و درمان چاقی پژوهشـکده غـدد درون ریز و 
متابولیسم در سـالن ابوریحان دانشـگاه شهید بهشـتی برگزار می شـود، در خصوص ضرورت برگزاری 
ایـن کنگره، عنوان کـرد: چاقی یکـی از بیماری های شـایع در سراسـر دنیا و کشـور ما اسـت و اهمیت 

پیشـگیری از این بیماری، عوارضی اسـت که بـه دنبال آن در سـنین مختلف بـروز می کند.
وی با اشـاره به آمار 20 درصـدی چاقی و اضافه وزن در کشـور در سـال های 1۳40 تـا 1۳۵0، تصریح 
کرد: امـروزه این آمار در شـهرهای بزرگ و روسـتاهای اطـراف به بـالای ۷0 درصـد )4۷ درصد اضافه 
وزن و 2۳ درصـد چاقـی( و در سـایر روسـتاها بـه ۵0 درصـد افزایش پیـدا کرده اسـت. بر اسـاس این 
گـزارش در حال حاضر هشـت میلیون نفر از جمعیـت ایران در همه سـنین دچار اضافـه وزن و عارضه 
چاقی هسـتند. البتـه این رقـم در افراد با سـن بیشـتر از 20 سـال، بالاتر اسـت. همچنین شـمار افراد 
چاق در ایـران از سـال 1۳۵۹ تاکنـون ۵.۵ برابر و تعداد افـراد دارای اضافه وزن ۳.۵ برابر شـده اسـت.

پیش بینی حداقل حقوق ۷ میلیون تومان کارکنان دولت برای سال آینده
بـه گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از ایلنـا، 
سـید احسـان خاندوزی در ابتدای نشسـت 
خبری خود با اشـاره به روند کاهـش دما در 
روزهای آینده گفت: درخواسـت ما از مردم 
این اسـت که بـا مدیریـت منابـع گاز اجازه 
دهند از این دوره سـرد عبور کنیـم و دولت 
مشـوق کاهـش ۳درصـدی را در قبـوض 

مشـترکین در نظـر خواهـد گرفت.
وزیر اقتصـاد بیان کـرد: یکـی از موانعی که 
منجـر به این شـد کـه بـه کاهش تولیـد رو 
بـه رو بودیـم کاهـش سـرمایه گذاری بود و 
این مشـکل ۶ ماه اول 1400 وجود  داشـت  
اما در ۶ اول امسـال با افزایش چشـم گیری 
روبه رو شـد و یـک افزایـش ۷ درصـدی در 
فصل تابسـتان پیدا کـرد که باعـث کاهش 

نـرخ بیکاری شـد.
وی ادامه داد: در حـوزه عملکرد بودجه ای ۹ 
ماه اول دولـت، ۹1۷ هزار میلیـارد مجموع 

درآمدهـای حصولـی کشـور کـه حـدود 
80 درصـد محقق شـده اسـت و امیدواریم 
امسـال این عـدد 100 درصد محقق شـود. 
۳۳ هـزار میلیـارد تومـان دولـت کمتـر 
اوراق منتشـر کـرده اسـت و 2۶ هزار سـهم 
شـرکت های  دولتـی را عرضه کرده اسـت.

خانـدوزی تاکیـد کـرد: مجمـوع شـرایط 
نشـان می دهـد انضبـاط پولـی و مالـی در 
دست اسـت. در لایحه بودجه سـال 1402 
هم بخشـی از بودجـه عمومی را بـه تبصره 
14 بـرده ایـم کـه مجمـوع  اش بـه 2هـزار 

همـت خواهـد رسـید
وی تاکیـد کـرد: میـزان تحقـق درآمدهای 
بودجـه ای نسـبت بـه دوره مشـابه سـال 
قبـل ۶۳ درصـد افزایـش داشـته و مصارف 
نیـز معـادل ۹0 درصـد پیش بینـی بودجه 
تخصیـص پیـدا کـرده. بنابرایـن کسـری 
بودجه امسـال تـا پایـان ۹ ماهه بـه حداقل 

رسـیده و میزان اسـتفاده از تنخـواه گردان 
خزانه نیز بـرای اولین بار صفر شـده اسـت. 
تـا پایـان سـال نیـز کسـری بودجـه صفـر 

خواهـد شـد.
وی درباره لایحـه مربوط بـه کولبری گفت: 
بـرای این کـه ایـن مسـئله تدبیر شـود یک 
لایحه در هیـات دولت تدوین شـد کـه اگر 
در مجلـس شـورای اسـلامی بـه تصویـب 
برسـد، اتفـاق خوبـی اسـت. نکتـه اول این 
لایحـه شـفافیت واردات و مبـادلات مرزی 
اسـت و کالا از طریـق گمـرک وارد کشـور 
می شـود و فقط مالیات بـر ارزش افزود اخذ 
خواهـد شـد و درآمدهـای حاصـل صـرف 
بازارچه هـا و زیـر سـاخت های خـود ایـن 
مناطق و اشـتغال ایـن مناطق می شـود که 

امیدواریـم زودتـر تصویب شـود.
خاندوزی در پاسـخ به سـوال خبرنگار ایلنا، 
مبنـی بـر این کـه نائـب رئیس کمیسـیون 

اجتماعـی مجلـس گفتـه براسـاس آنچـه 
در بودجـه سـال آینده آمـده، دولـت علاوه 
بـر اینکـه بـه دنبـال افزایـش 20 درصدی 
حقـوق و دسـتمزد کارکنان اسـت، افزایش 
10 درصـدی یارانه هـا را نیز در دسـتور کار 
دارد، منابـع ایـن افزایش هـا از کجـا تامین 
می شـود و بـرای جلوگیـری از آثـار تورمی 
ایـن افزایش هـا فکـری شـده اسـت، گفت: 
جلوگیـری از افزایـش تـورم یکـی از خـط 
قرمزهـا در تدویـن لایحـه بودجـه 1402 
اسـت، هرجایـی کـه بـه نظـر می رسـید 
پوشـش دادن هزینـه از طریـق درآمدهای 
غیـر قابـل اطمینـان آور یـا درآمدهـای 
مشـکوک انجام می شـود دولت تـلاش کرد 
تا حد ممکن بیشـترین افزایش را در میزان 
درآمدهای پایـدار انجام دهـد و از آن طرف 
هـم تـوزان صـورت گیـرد تـا تـوزان حفظ 
شـود و به همین جهت بـود کـه دولت عدد 

20 درصد پیشـنهاد داده اسـت و امیدواریم 
همـکاری گذشـته در لایحـه 1402 هـم 
صـورت گیرد تـا یـک لایحه بیشـتر تـراز و 

کمتـر تورمی داشـته باشـیم.
 FATF وی دربـاره پیوسـتن ایـران بـه
گفـت: وزارت اقتصـاد مکلف شـده اسـت با 
سـایر دسـتگاه ها ایـن موضـوع را بررسـی 
کند و هنـوز هیـچ اعـلام موضعی از سـوی 
وزارت اقتصـاد نشـده اسـت و پیشـنهاد 
دولـت به سـران نظام اعـلام می شـود و بعد 

می شـود. تصمیم گیـری 

بزرگترین تسویه بدهی تاریخ نظام بانکی

 ۸۸هزار میلیارد بدهی سازمان تامین اجتماعی تسویه شد
وزیـر تعـاون، کار و رفـاه اجتماعـی گفـت: 
بزرگتریـن تسـویه بدهـی تاریـخ  نظـام 
بانکـی در این دولـت انجـام گرفـت، یکی از 
بزرگتریـن بدهـکاران بانکی سـازمان تامین 
اجتماعـی بـود حسـب دسـتور ریاسـت 
جمهـوری، 88 هـزار میلیـارد تومـان بدهی 

سـازمان تسـویه شـد.
به گـزارش کاغذ وطن به نقـل از ایرنا، صولت 
مرتضـوی در نشسـت علنـی روز گذشـته 
مجلـس شـورای اسـلامی و در جریـان 
بررسـی گـزارش کمیسـیون اجتماعـی در 
مـورد ارزیابـی ابعاد چالشـی صنـدوق های 
بازنشسـتگی و عملکرد دستگاههای اجرایی 
گفت: عزم دولت بـرای سـاماندهی صندوق 
هـای بازنشسـتگی بـا همراهـی مجلـس 
شـورای اسـلامی عزمی بسـیار جدی است، 
مـن بسـیار خرسـند هسـتم کـه گـزارش 
اینجانـب و گـزارش کمیسـیون اجتماعـی 
از فهـم مشـترکی در موضـوع صنـدوق هـا 
برخوردار اسـت. وزیر کار بیان داشـت: بنای 
ادامه کار ما در سـاماندهی صندوق ها، توجه 
به سیاسـت های کلـی ابلاغی از سـوی مقام 
معظـم رهبـری در حـوزه تامیـن اجتماعی 
اسـت، اسـاس بـر اسـتقرار نظـام تامیـن 
اجتماعی جامع، یکپارچه و چند لایه اسـت. 
بسـط تامیـن اجتماعـی و کاهـش فاصلـه 

طبقاتـی، یکسـان سـازی قواعد و مقـررات 
بیمـه ای در دسـتور کار ما قرار گرفته اسـت.

مرتضـوی صریـح کـرد: اگـر بخواهیـم بـه 
اختصـار از وضعیت صنـدوق ها گزارشـی را 
تقدیم کنـم صندوق هـای 18 گانه کشـور را 
باید به دو دسـته تقسـیم کرد صنـدوق های 
تابعـه وزارت تعـاون کار و رفـاه اجتماعـی و 

سـایر صنـدوق هـای تخصصـی و صنفی.
وی افـزود: تقریبـاً ۹4 درصـد جامعـه 
هـدف مشـمول دریافتـی و بیمه گـذاری از 
سـوی سـازمان تامیـن اجتماعـی، صندوق 
بازنشسـتگی کشـوری و صندوق روستایی و 
عشـایر می باشـد و حدود ۶ درصـد از مابقی 
جمعیـت هـدف از سـایر صندوق هـا تامین 

منابـع و همـکاری می نماینـد.
مرتضـوی تصریـح کـرد: مشـکلاتی کـه در 
گـزارش کمیسـیون اجتماعی مجلـس بود 
ناشـی از بسـیاری از  ناتـرازی هاسـت، یکی 
از ناترازی ها نسـبت پشـتیبانی است نسبت 
تعداد بیمه پـردازان به مسـتمری بگیران در 
صندوق های مختلف کشـوری و لشـکری و 
تامین اجتماعی خصوصاً در تامین اجتماعی 
و صندوق بازنشستگی کشـوری سیر شدید 
نزولـی را طـی مـی کنـد. وی اضافه کـرد:  تا 
جایـی کـه در سـال 1۳۶0 تقریبـاً نسـبت 
پشـتیبانی 4/11 دهم بـه یک بـوده گزارش 

هـا  حاکـی از آن اسـت کـه در سـال 1400 
نسـبت پشـتیبانی صندوق تامین اجتماعی 
بـه 2/۳ دهم نفـر کاهش پیـدا کرده اسـت و 
صندوق کشـوری هم  وضعیتی نامناسب تر 
از ایـن دارد. وی افـزود: مباحثـی که سـبب 
شـده بـه ناتـرازی برسـیم بحـث کاهـش 
سـن بازنشسـتگی و خوشـبختانه افزایـش 
امیـد به زندگی اسـت. در سـال 1۳۳0 سـن 
بازنشسـتگی ۵۶ سـال بوده و هـم اکنون به 
۵1 سـال رسـیده و نرخ سـن امید به زندگی 
4۷ سـال بـوده و هم اکنون ۷۶ سـال اسـت. 

همچنیـن نسـبت پشـتیبانی مـا بـه لحاظ 
کاهـش نـرخ بـاروری هـم بـه شـدت رو بـه 
کاهش اسـت بـه نحـوی کـه ۶.۹1 در سـال 

1۳۳8 بـه 1.۶2 رسـیده اسـت.
مرتضوی  تصریح کرد: مشـکل دیگر شکاف 
منابع و مصـارف صندوق های بازنشسـتگی 
اسـت. وضعیـت بسـیار نامناسـبی در ایـن 
حـوزه وجـود دارد تـا جایـی کـه منابـع مـا 
در سـال ۹4، ۵۶ همـت بـوده و مصـارف ۷۳ 
همـت و 1۳1 درصـد مصـارف نسـبت بـه 
منابـع افزایـش داشـته اسـت همچنیـن در 

سـال 1400، تقریبا 2۵۳ همت جمع منابع 
نقدی ما بـوده و ۳۷۵ همت مصـارف و 148 

درصـد ضریـب عملکرد ماسـت.
وزیـر تعـاون، کار و رفـاه اجتماعـی افـزود: 
مشـکل دیگری که در حوزه منابع و مصارف 
وجود دارد در افق 140۵ متاسـفانه با مشکل 
بسـیار جـدی مواجه هسـتیم، اگر بـا همین 
دسـت فرمان پیـش برویـم ۷۵۹ همـت در 
افـق 140۵ کسـری منابـع صنـدوق تامین 
اجتماعـی و صنـدوق کشـوری خواهیـم 

داشـت.
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خبر
مدیر کل راه و شهرسازی جنوب کرمان:

تدوین برنامه اجرایی 
نهضت ملی مسکن در 
جنوب کرمان براساس 

مقررات جهش تولید
مدیـرکل راه و شهرسـازی جنوب کرمـان از 
تدویـن برنامـه اجرایـی طـرح نهضـت ملی 
مسـکن بـر اسـاس مقـررات جهـش تولیـد 

خبـر داد .
محمد سـاردویی در گفتگو بـا رادیو فرهنگ 
گفت: با توجه بـه اینکه دولـت در برنامه خود 
اقدام بـه افزایـش تولیـد مسـکن و همزمان 
زمینه سـازی برای خانـه دار شـدن گروه های 
متوسـط و ضعیـف جامعـه معطـوف کـرده 
اسـت، برنامـه اجرایـی نهضت ملی مسـکن 
در چارچـوب مقـررات قانون جهـش تولید، 

تدوین شـده اسـت.
او ادامـه داد: در چارچـوب اجرای ایـن برنامه 
و بـه منظـور حداقـل کـردن هزینـه تامیـن 
مسـکن بـرای گروه هـای هـدف، زمیـن که 
مهمتریـن اجـزای تولیـد مسـکن اسـت، 
در قالـب اجـاره بلنـد مـدت ۹۹ سـاله بـه 
متقاضیان تخصیص داده شده، و بخش قابل 
توجهـی از هزینه احداث در قالب تسـهیلات 
بانکـی بـدون نیـاز بـه سـپرده گذاری تامین 

شـده اسـت.
سـاردویی با اشـاره بـه ثبت نـام بیـش از ۳2 
هـزار نفـر در طـرح نهضـت ملی مسـکن در 
جنـوب اسـتان کرمـان گفـت: 100درصـد 
پرونـده متقاضیان پالایش شـده اند و با توجه 
به آنکـه برنامـه اجرایی اسـتانی مـا 21 هزار 
۷1۳ واحـد بوده ، تعداد ثبـت نامی ها بیش از 
سهمیه استان اسـت.همچنین تاکنون بیش 

از ۳هزار نفـر واریـز وجه داشـته اند.
او در مـورد تامیـن زمیـن سـهمیه جنـوب 
اسـتان کرمان گفـت: حـدود یکهـزار و 11۵ 
هکتار زمین شناسـایی شـده اسـت که 280 
هکتـار در قالـب طـرح هـای جامعی کـه در 
حال تصویب اسـت ، الحاق ویـا در مرحله ی 

الحاق بـه محدوده شـهرها اسـت
او ادامـه داد: حـدود ۵1۷ هکتـار زمیـن 
نیـز شناسـایی شـده کـه بـا مخالفت سـایر 
سـازمانها و ادارات دولتی بـرای الحاق مواجه 

شده اسـت.
او افـزود: با توجـه به کمبـود زمین مناسـب 
بـرای شـهر جیرفـت جهـت احـداث شـهر 
جدیـد ، مشـاور از سـوی شـرکت عمـران 
شـهرهای جدیـد مشـخص و انتخاب شـده 
و بـزودی عملیـات اجرایـی مطالعات شـهر 

شـروع خواهـد شـد.

معاون راهداری استان کرمان اعلام کرد
3۶۰ دستگاه ماشین آلات 

آماده خدمت رسانی در 
جاده های کرمان

 پرهیز از سفرهای غیرضروری
معـاون راهـداری اداره کل راهـداری و حمل 
و نقـل جـاده ای اسـتان کرمـان بـا اعـلام 
این کـه تعـداد ۳۶0 دسـتگاه ماشـین آلات 
سـبک و سـنگین بـرای عملیـات راهـداری 
زمسـتانی در اسـتان کرمان تجهیز شده اند، 
گفت: این ۳۶0 دسـتگاه شـامل بلدوزر،لودر، 
گریدر،کامیـون، برف خـور، نمـک پـاش، 
تراکتور و سایر دستگاه های سبک و سنگین 
اسـت که آمادگـی لازم برای خدمت رسـانی 

بـه کاربـران جـاده ای را دارند.
سـیدحمزه روح الامینـی اظهارکـرد: تعـداد 
400 نفـر عوامل راهداری زمسـتانی شـامل 
نیروی انسانی ثابت، فصلی و پشتیبان در 2۵ 
باب راهدارخانه ثابت و 1۵ راهدارخانه سـیار 
بـرای خدمت رسـانی بـه کاربـران جـاده ای 

اسـتان کرمان سـاماندهی شـده اند.
او راه هـای تحـت پوشـش برف روبی اسـتان 
را بیـش از 2۵ گردنـه برشـمرد و افـزود: 
اداره کل راهـداری و حمـل و نقـل جـاده ای 
اسـتان کرمان در راسـتای وظایف ذاتی خود 
با بسـیج همه جانبه همـکاران و به کارگیری 
کلیه امکانات و اسـتقرار در مسـیرهای حوزه 
اسـتحفاظی و افزایش گشـت های راهداری 
بـه ویـژه در محورهـای پرتـردد نسـبت 
خدمات رسـانی بـه مترددیـن جاده هـا اقدام 

کـرده اسـت.
روح الامینـی بـا اشـاره به این کـه تاکنـون 
8000 تـُن شـن و نمـک بـرای یخ زدایـی 
اسـتفاده شـده،افزود: عملیـات راهـداری 
زمسـتانی اسـتان کرمان شـامل نمک پاشی 
و یخ زدایـی جاده هـای برفگیر،تیغ زنـی و 
بازگشـایی محورها،اسـکان مسـافران و 
رانندگان گرفتـار در برف و یخ، امـداد و نجات 
خودروهای درگیر در کـولاک و برف، تجهیز 
ماشـین آلات زمسـتانی و راهدارخانه هـای 

بین راهـی اسـت.
آماده سـازی و تجهیـز  از  او همچنیـن 
راهدارخانه هـا در محورهـای اصلـی و فرعی 
جهـت امدادرسـانی و خدمـات بـه موقـع به 
مسـافران و کاربران راه ها و همکاری و تعامل 
با مسئولین اسـتانی و شهرسـتانی،نیروهای 
انتظامـی و پلیـس راه،هـلال احمـر و سـایر 
نیروهای امـدادی برای افزایـش ایمنی عبور 

و مـرور در ایـن ایـام خبـر داد.
معاون راهـداری اداره کل راهـداری و حمل و 
نقل جاده ای اسـتان کرمـان بیان کـرد: تمام 
راه های مواصلاتی اسـتان در حـال حاضر باز 
هسـتند و تردد در جاده ها به سـهولت انجام 
می شـود امـا طـی سـاعات آینـده بـه ویـژه 
شـب هنـگام بـر حسـب میـزان بارش های 
جـوی و برودت هـوا احتمـال یخ زدگی بیش 
از حـد معمـول سـطح محورها خصوصـا در 
محورهـای کوهسـتانی وجـود دارد و ممکن 
اسـت برخی محورها با انسـداد مواجه شوند.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی جنوب کرمان هشدار داد

 نبود پست قرنطینه و تهدید 
منطقه دلفارد جیرفت به عنوان 

کانون مگس میوه مدیترانه ای
رئیس سـازمان جهاد کشـاورزی جنوب کرمان با ابراز تاسـف از وجود 
آفت مگس میوه مدیترانه ای، دلفـارد را کانون این بیمـاری اعلام کرد 

که با مبارزه به موقع در مسـیر مهار اسـت.
دکتـر احمـد احمدپـور در شـورای پدافنـد غیرعامل جنـوب کرمان 
به ریاسـت اسـتاندار با موضوع آفـات زیسـتی باغات،جنـوب را قطب 
کشـاورزی کشـور با 24۵ هکتـار محصـولات باغـی و زراعـی عنوان 
کرد و گفت: 8۵ هزار سـطح زیر کشـت باغـات اسـت و  2۷00 هکتار 
گلخانـه در منطقه داریم لـذا باید در بحـث مقابله با آفات بیـش از این 

به صـورت کارشناسـی وارد عمل شـویم.
او هم مـرزی بـا هرمـزگان و سیسـتان و بلوچسـتان را نیـز یکـی از 
عوامل آفات زیسـتی عنـوان کرد و افـزود: طـی دو دهه اخیـر متاثر از 
یکسری آفات زیسـتی شـدیم و از آنجائیکه اقتصاد این منطقه بر پایه 

کشـاورزی اسـت باید بیـش از ایـن مدیریت شـود.
احمدپور آفت سوسـک سـرخرطومی حنایی را نیـز بزرگترین تهدید 
برای نخیلات عنـوان کرد و گفـت: در دهه اخیر متاثـر از چندین آفت 
شـدیم که جـای هیـچ تردیـدی نیسـت که سوسـک سـرخرطومی 

حنایی طـی یک مـاه تمام نخیـلات را درگیـر کند.
رئیس سـازمان جهاد کشـاورزی جنوب کرمان از نبود پسُت قرنطینه 
ابراز نگرانی کـرد و افـزود: آفـات در حوزه کشـور مرز نمی شناسـند و 
به راحتی جابجا می شـوند و متاسفانه جای پسُـت های قرنطینه خالی 
اسـت و جنوب کرمان کانون مگس میوه مدیترانه ای اسـت و در بحث 

سرخرطومی مقام اول شناسـایی و پیشگیری را داشتیم.
احمدپور مگس میوه مدیترانـه ای را یک تهدید بـرای باغات مرکبات 
منطقه که کانـون آن با 20 گونه تجـاری در دلفارد اسـت عنوان.کرد و 

نسبت به تبعات آن هشـدار داد.
رئیس سـازمان جهاد کشـاورزی جنـوب کرمان بـا ارائه پیشـنهادات 
لازم بـرای مقابلـه بـا آفـات زیسـتی اظهـار کـرد: جنوب کرمـان از 
قطب هایی اسـت کـه در قـرارگاه تهدیـدات اسـت و به.خاطـر اینکه 
در موقعیـت سـوق الجیشـی هسـتیم و بـا توجـه بـه ظرفیت هـا و 
زیرسـاخت ها، اسـتقرار  قرارگاه یک ضرورت اسـت و مرکز تحقیقات 
کشـاورزی با همکاری دانشـگاه علوم پزشـکی این آمادگی را دارد که 
کار پایش، پیشـگیری و شناسـایی را انجام بدهیم و وقفه ایجاد نشود.
او افزایـش پسُـت های قرنطینـه را خواسـتار شـد و گفـت: مجموعـه 
سـازمان جهاد کشـاورزی محقق هسـتند و مرز برایمان هیچ معنایی 
ندارد و باید پسـت های قرنطینه ای افزایش پیدا کنـد و نباید این آفت 

به یک فاجعـه تبدیل شـود و باید از گسـترش آن جلوگیـری کنیم.

استانداردر همایش پدافند غیرعامل دانشگاه علوم پزشکی 
جیرفت عنوان کرد

تهدید نسلی در موضوع 
فرزندآوری و جمعیت بدون

 توجه مانده است
اسـتاندار کرمـان گفت: بـا توجه بـه اینکـه تهدیـد در نظام سـلامت 
با جـان مـردم ارتبـاط دارد لـذا پدافنـد غیرعامـل در این حـوزه یک 

ضـرورت اجتنـاب ناپذیر اسـت.
محمدمهدی فـداکار در همایش تخصصی پدافند غیرعامل دانشـگاه 
علوم پزشـکی جیرفـت در نظام سـلامت باشـاره به تغییر شـیوه های 
نوین جنگ و تهدیدات گفت: در جنگ هشـت ساله اسـتفاده از سلاح 
شـیمیایی بزرگترین تهدید بود و نـوع مقابله بـا آنها هم بـا حداقل ها 
از جمله ماسـک صـورت می گرفت کـه چنـدان موثر واقع نمی شـد و 

تبعات شـیمیایی همچنان دامنگیر افراد هسـتند.
او تغییر نـوع تهدیدات را یادآور شـد و افـزود: اما امروزه نـوع تهدیدات 
فرق کرده و شـکل کار عوض شـده و دشـمن بـه صورت محسـوس و 
مسـتقیم حضور نـدارد اما همچنـان شـاهد تهدیـدات از جمله هک  
شـدن سـامانه ها هسـتیم که نـوع دفاع نیـز باید متناسـب بـا تهدید 
باشـد. اسـتاندار کرمان خدمات رسـانی مصون از تهدیدات را در گروه 
نـوع مدیریـت پدافندغیرعامـل دانسـت و اظهار کرد: حوزه سـلامت 
با جـان مـردم سـروکار دارد و برخی سـامانه ها اگـر مورد تهاجـم قرار 
بگیرند همه خدمات رسـانی های تخصصـی و غیره گرفتار می شـوند 
و نباید فراموش کنیـم که در حوزه سـلامت تهدیدات مفصلی اسـت 

که جـان مـردم را بـه خطـر می اندازند.
فـداکار روند پیری جمعیـت را یک تهدیـد عنوان کرد و افـزود: تهدید 
نسـلی، فرزندآوری و بحث جمعیت هـم از تهدیدات بزرگ محسـوب 
می شـود که در دیـدار اخیر رهبری بـا بانوان به این مهم اشـاره  شـد و 
تنظیم جمعیـت که یک زمانـی برای کنتـرل آن تمهیداتی ارائه شـد 
و بعـد از آن بدون فکـر این موضـوع ادامـه پیدا کـرد و حالا بـه عنوان 
تهدیدی جـدی خیلی مورد دغدغه اسـت کـه رهبری نسـبت به این 

مهم بـه صورت جـدی متذکر شـدند.
او دوران اپیدمی ویـروس کرونا را نیز یادآور شـد و گفـت: این ویروس 
هزینه های جانبـی را به عنـوان یک تهدید بـرای زندگی مـردم ایجاد 
کـرد و از این تهدیـدات در سـطح جامعه و جهـان زیاد هسـتند و باید 

آمادگی لازم را داشـته باشیم.
اسـتاندار کرمان با تقدیـر از زحمـات مدافعان سـلامت گفـت: حوزه 
سـلامت طی دوران کرونا زحمـات زیادی را متحمل شـدند تـا از این 

بحران نیـز عبـور کردیم.

خبر در پی گلایه فرماندار کهنوج از مشکلات کمبود دارو در این شهرستان مطرح شد:

چرا سهمیه داروی جنوب با ۷ شهرستان به اندازه ۲ شهرستان  
شمال استان است؟

معاونت غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی جیرفت: شرکت های توزیع کننده دارو در کهنوج نداریم و متاسفانه این ها 
حرفی از ما نه می شوند و نه هم حسابی می برند

گزارش
ایرنا

با حضـور فرماندار کهنـوج، دکتر محمـدی معاونت 
غـذا و دارو، لورگـی معاونـت سیاسـی امنیتـی 
اجتماعـی فرمانـداری، کریمـی رئیـس اداره بیمـه 
سـلامت، مدیـران بهداشـتی مرکـز بهداشـت و 
بیمارسـتان کهنوج و جمعی از متصدیـان و مدیران 
داروخانه هـای سـطح شـهر، مشـکلات دارویـی 

کهنـوج بررسـی و تصمیمـات لازم اتخـاذ شـد .
بـه گـزارش روابـط عمومـی فرمانـداری کهنـوج، 
فرمانـدار و رئیـس شـورای سـلامت شهرسـتان 
کهنـوج در این جلسـه ضمن اشـاره بـه کمبود های 
اقـلام دارویـی و گلایه منـدی مـردم، گفـت: نبـود 
نظـارت صحیـح بـر داروخانه هـا موجب مشـکلات 
متعـددی شـده اسـت کـه بایـد هـر چـه سـریعتر 

رفـع شـود.

درخواست رفع سریعتر مشکلات دارویی
علـی شـعبانی در ایـن نشسـت درخواسـت تـداوم 
جلسـات با متصدیان داروخانه ها به صـورت ماهانه 
را در سـطح شهرسـتان داد وافـزود : با مشـکل عدم 
قـرارداد برخـی بیمه هـا مواجـه هسـتیم و هـر چه 
سـریع تر بایـد ایـن مشـکل در شهرسـتان کهنوج 

رفع شـود .
علی شـعبانی تصریح کرد: متاسـفانه مـردم، گاهی 
بـه داروخانه هـا مراجعه کـرده و اعـلام می کنند که 
برخی داروها مشـمول بیمه نمی شـود کـه معاونت 
غـذا و داروی دانشـگاه علوم پزشـکی جیرفـت باید 
نسـبت به رفـع ایـن مشـکل در شهرسـتان کهنوج 

هر چـه سـریعتر اقـدام نماید .

نقش شرکت های دارویی در کمبود دارو
دکتـر محمـدی معاونـت غـذا و داروی دانشـگاه 
علوم پزشـکی جیرفت در این جلسـه اظهارداشـت : 
تعـدادی از داروهای کرونایـی د انبار هـای ما وجود 

دارد.  
او عـدم همـکاری شـرکت های دارویـی را یکـی از 
دلایـل کمبـود دارو در شهرسـتان کهنوج دانسـت 
و تصریـح کـرد: دلیـل عـدم اختصـاص بودجـه به 

وزارت بهداشـت و عـدم تامین مواد اولیه باعث شـد 
که  بعضـی شـرکت هایی دارویی شـیطنت کنند تا 

دارو در کهنـوج کمیاب شـود .

۱۵۰کمبود قلم دارو در جنوب کرمان
دکتر محمدی افـزود: داروهـای دیابتـی و قلبی  به 
وفـور در کهنوج پیـدا می شـود ولی در تامین سـرم 

و آنتی بیوتیک مشـکل جـدی داریم.
معاونـت غـذا و داروی دانشـگاه علـوم پزشـکی 
جیرفـت افـزود : در ۹0 درصـد نسـخه هایی کـه 
پزشـکان برای بیمار تجویـز می کنند، سـرم و دگزا 
دارنـد و باید بگوییـم متاسـفانه اخلاق پزشـکی در 
نسـخه نویسـی زیر پـا گذاشـته شـده اسـت. دکتر 
محمـدی خاطـر نشـان کـرد:1۵0 قلـم  دارو در 

جنـوب کرمـان کمبـود اسـت.
معاونت غذا و داروی دانشـگاه علوم پزشکی جیرفت 
گفت: شـرکت های توزیع کننده دارو در شهرستان 
نداریـم و متاسـفانه این ها حرفـی از ما نه می شـوند 

و نه هـم حسـابی می برند .
او افـزود: خیلـی از شـرکت های دارویـی کـه در 
کهنوج اقـدام بـه توزیـع دارو می کنند یـا در مرکز 

اسـتان کرمان و یـا در اسـتان هرمزگان هسـتند و 
مـا هیـچ نظـارت و دسترسـی بـه ایـن شـرکت ها 

نداریـم.
دکتـر محمـدی در ادامـه گفـت : داروخانه های  
بیمارسـتان ها در جنـوب اسـتان بایـد دولتـی 
نه بـه بخـش خصوصـی  باشـند ولـی متاسـفا
واگذار شـده اسـت و ایـن معضـل بسـیار بزرگی 
اسـت و موجـب شـده مشـکلات متعـددی را 

بوجـود آورد .

گلایه از سهمیه داروی جنوب کرمان
معاونـت غـذا و داروی دانشـگاه علـوم پزشـکی 
جیرفت خاطر نشـان کرد: مبلغ ۶4 میلیـارد تومان 
از بدهی هایمـان را به شـرکت های دارویی پرداخت 
کرده ایـم . دکتـر محمدی گفت: نداشـتن سـرمایه 
در دسـت پیمانـکاران مـا باعـث شـده اسـت کـه 
بعضـی از شـرکت های دارویـی بـه داروخانه هـا در 

جنـوب کرمـان دارو ندهنـد. دکتر محمـدی افزود: 
بـر داروهـای سـهمیه ای کـه در جنـوب کرمـان 
توزیـع می شـود نظـارت مسـتقیم داریـم. او ضمن 
گلایه مندی از سـهمیه دارویی که به جنوب اسـتان 
کرمـان اختصـاص یافته اسـت، گفت: چرا سـهمیه 
داروی جنـوب کرمـان بایـد مثـل سـیرجان و بم و 
رفسـنجان باشـد؟ ما هفت شهرستان هسـتیم چرا 
باید سـهمیه ۷ شهرسـتان به اندازه شهرستان های 

سیرجان و رفسنجان باشد؟ سـهمیه 10 درصدی 
را در ۷ شهرسـتان چطـور توزیـع کنیم .

پرداخت بیمه منوط به نسخه الکترونیک
کریمی نیا مدیـر اداره بیمه سـلامت در این جلسـه  
حضـور داشـت، گفـت: بیمـه سـلامت بـا تمـام 
داروخانه هـای سـطح شـهر خصوصـی و دولتـی 
قـرارداد دارد  و یکـی از شـروط قـرارداد داشـتن 
مسـئول فنـی در شـیفت های مختلـف اسـت کـه 
گاهی بعضی داروخانه ها به دلیل نداشـتن مسـئول 
فنـی قراردادشـان لغو شـده کـه هـر سـریعتر باید 
مسـئول فنـی معرفـی کننـد. کریمی نیـا افـزود: 
بـا توجه بـه حـذف نسـخه کاغـذی کلیـه خدمات 
بیمـه در بسـتر الکترونیـک  بـا رعایـت محرمانگی 
اطلاعـات بیمار تجویـز و پذیـرش انجام می شـود و 
پرداخت های بیمـه فقط به نسـخه های الکترونیک 

صـورت می گیـرد.

کمبود پزشک و دارو مواجه ایم
خانم رزاق پور رئیس مرکز بهداشـت در این جلسـه 
گفت: داروی ۹ روسـتا را به صورت مسـتقیم تامین 
کرده ایـم او افزود: بـا کمبود پزشـک و کمبـود دارو 
مواجه هسـتیم. رئیس مرکز بهداشـت افـزود : 1۳0  
قلـم از داروهـای ضـروری شهرسـتان کهنـوج را 

تامیـن کرده ایـم .

سنا
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کاغذ استان

مدیرعامل جمعیت هـلال احمر اسـتان کرمان از 
نقش بسـزایی برقراری ارتباطات در امدادرسانی و 

حوادث را مهم و اساسـی بیـان کرد.
رضـا فـلاح در دیـدار بـا مهنـدس حسـن آذری 
نصرآبادی به عنوان مدیـر مخابرات منطقه کرمان 
بیان کرد: در طی سـال های اخیر مخابرات کرمان 
ارتباط و همکاری بسـیار تنگاتنگی بـا هلال احمر 

کرمان داشـته است.
او با اشـاره بـه اقدامـات جمعیـت هلال احمـر در 
حوزه هـای مختلـف امـداد و نجـات، بهداشـت 
و درمـان، آمـوزش، داوطلبـان و جوانـان افـزود: 
ارتباطات یکـی از مهم تریـن ارکان امـداد و نجات 
در حـوادث و امـداد رسـانی محسـوب می شـود.
فلاح با اشـاره به وقوع ۷0 درصد سیل و آبگرفتگی 
در جنوب اسـتان بیان کرد: گستردگی و پهناوری 
این مناطـق در برقـراری ارتباطات و امدادرسـانی 
تاثیـر گـذار اسـت کـه بـا اجـرای فیبرنـوری در 
شهرستان های جنوبی این مشـکل مرتفع خواهد 
شـد. حسـن آذری نصرآبادی مدیـرکل مخابرات 
کرمان ضمـن قدردانی از خدمـات جمعیت هلال 
احمـر گفـت: با توجـه بـه حادثـه خیزی اسـتان، 
گسـتردگی و وسـعت خدمـات امـداد و نجـات، 
فعالیت های ایـن نهاد مردمی و بین المللی بسـیار 

حسـاس است.

او بـا اشـاره بـه اسـتقرار کانکس هـای اضطـراری 
بـا هـدف تقویـت ارتباطـات در بحران ها توسـط 
مخابرات کرمـان در مناطق حادثه دیـده افزود: در 
زمان سوانح پوشـش موبایل و ارتباطات بی سیمی 
بسیار حساسیت اسـت. مدیرکل مخابرات کرمان 
با اشـاره به همـکاری مخابرات کرمـان با جمعیت 
هلال احمـر ببان کـرد: تفاهـم نامه همـکاری فی 
مابیـن هـلال احمـر و مخابـرات کرمان بـا هدف 
هـم افزایـی و هماهنگـی در راسـتای خدمـات و 

فعالیت هـای ایـن دو مجموعه منعقد شـود.
آذری نصرآبـادی، فراگیری آموزه هـای امدادی در 
جامعـه را مهم ترین رکـن در رویارویی بـا حوادث 
عنـوان کـرد و گفـت: آمـوزش پرسـنل مخابرات 
در حـوزه امدادونجـات در قالـب ایـن تفاهـم نامه 

پیگیـری خواهیـم کرد.

مسـئول سـازمان بسـیج رسـانه اسـتان کرمان از 
برگـزاری هفتمین جشـنواره رسـانه ای ابـوذر در 

اسـتان کرمان خبـرداد.
رجایـی بـا اشـاره بـه اینکه مهلـت ارسـال آثـار تا 
20دی ماه جاری بوده اسـت، گفت:مهلت ارسـال 

آثار تـا اواخـر دی تمدید شـد.
او با بیـان اینکه محور هـای جشـنواره در11قالب 
و11 محـور برگـزار می شـوند، افزود:ایـن محور ها 
شـامل شـعار سـال تولید، دانش بنیان و اشـتغال 
آفریـن، جهـاد تبییـن، پیونـد رسـانه و صنعـت، 
مقابلـه بـا آسـیب های اجتماعـی، دسـتاورد های 
انقلاب اسـلامی، بسـیج و حوزه های اقـدام، بیانیه 
گام دوم انقلاب اسـلامی، مکتب شهید سلیمانی، 
امیـد و نشـاط آفرینـی، خانـواده، جامعـه و فرزند 
آوری و سـبک زندگی ایرانی اسلامی است. رجایی 
بیان داشـت: قالب های جشـنواره شـامل: گزارش 
خبـری، گـزارش تحقیقـی و تحلیلـی، مصاحبه، 
یادداشت و سـر مقاله، تیتر، اینفوگرافیکی، موشن 
گرافی، عکس، کلیپ و گزارش ویدئویی، مسـتند 

و پادکسـت است.
او بـه نحـوه ثبـت نـام و مهلـت ارسـال آثار اشـاره 
کـردو گفت:متقاضیـان شـرکت در جشـنواره 
می تواننـد آثـار خـود را حداکثـر تـا تاریـخ 
sms_:۳0 دی مـاه 1401 از طریـق رایانامـه

یـا  و   TAHERI@YAHOO.COM
بـه آدرس دبیرخانـه: کرمـان خیابـان فیـروزه 
کوچـه2- سـاختمان سـردار شـهید حجـازی- 
سـازمان بسـیج رسـانه سـپاه ثـارالله بـه شـماره 
دورنـگار:0۳4۳24۵۵241 یـا بـه پیام رسـان ایتا 

بـه نشـانی 0۹022۹8۳2۹2ارسـال کننـد.
رجایی افزود:همچنیـن به همراه هـر اثر اطلاعات 
لازم شـامل:نام و نام خانوادگی، نام پـدر، کد ملی، 
نـام رسـانه، آدرس، نـام اثر )تیتـر(، قالـب و محور 

ارسـال شود.
او گفت: آثاری در جشـنواره شـرکت داده می شود 
که در فاصله زمانی اول فروردین امسـال تا 20دی 
ماه در یکی از نشـریات سراسری، نشریات استانی، 
خبـر گزاری هـا، پایگاه هـای خبری و شـبکه های 

اجتماعی منتشر شـده باشند.

معـاون هماهنگـی امـور عمرانـی اسـتاندار 
کرمـان در گـروه کاری گردشـگری اسـتان 
کرمـان بـر حضـور فعـال و موثـر اسـتان در 
نمایشـگاه بین المللی گردشـگری تاکید کرد. 
در این نشسـت، کتـاب الکترونیـک راهنمایی 
گردشـگری شـهر ماهان از سوی شـهرداری و 
مشـاور طـرح ارائـه گردیـد. در ایـن پلت فـرم 
تهیـه شـده، نقـاط و جاذبه های گردشـگری، 
هتل هـا، رسـتوران ها و تمـام مـواردی را کـه 
یـک گردشـگر نیـاز دارد، مشـخص شـده و 
بـرای زبان های مختلـف امکان اسـتفاده  دارد.
برگـزاری نمایشـگاه بین المللـی گردشـگری 
تهران در 2۳ بهمـن ماه امسـال و حضور فعال 
و موثر اسـتان کرمان بـرای معرفـی جاذبه ها، 
صنایع دسـتی و فرصت هـای سـرمایه گذاری 
در ایـن بخش نیـز در ایـن گـروه کاری مطرح 
شـد. اسـتان کرمـان ۵00 مترمربـع فضـای 
نمایشـگاهی را در این دوره خواهد داشـت  که 
با تاکیـد معاون عمرانی اسـتاندار مقرر شـد تا 
اطلاع رسـانی به تمام شـهرداری های اسـتان 
جهـت حضـور انجـام گیـرد. سـیدمصطفی 
آیت اللهی موسـوی با اشـاره به اعـلام آمادگی 
بـم، رفسـنجان و سـیرجان بـرای نمایشـگاه 

بین المللی گردشـگری افزود: شـهرداری های 
کرمـان، زرنـد، جیرفـت، قلعه گنج هـم حتما 
باید حضور داشـته باشـند. بـه گـزارش پایگاه 
اطلاع رسـانی اسـتانداری کرمان،مجتبـی 
عمومـی  روابـط  مدیـرکل  اسـدی زاده 
اسـتاندار کرمـان، یکپارچـه بـودن غرفه هـا و 
معرفـی کامـل از گردشـگری اسـتان را مورد 
تاکیـد قـرار داد و تدویـن و ارائـه مجموعـه 
اطلاع رسـانی از کرمـان بـرای مخاطبـان 
نمایشـگاه و معرفی مفاخر اسـتان را پیشنهاد 
داد. گفتنـی اسـت در ایـن جلسـه، روسـای 
اجرایـی  سـتاد  دوازده گانـه  کمیته هـای 
خدمات سـفر استان در سـال 1402 مشخص 

شـدند.

نقش بسزای برقراری ارتباطات در 
امدادرسانی ها

برگزاری هفتمین جشنواره رسانه ای ابوذر 
استان کرمان

برنامه حضور کرمان
 در نمایشگاه بین المللی گردشگری

رئیس بهره برداری شرکت گاز استان کرمان

افزایش ۱۰ برابری مصرف گاز خانگی کرمانی ها در فصل زمستان
رئیـس بهره بـرداری شـرکت گاز اسـتان کرمـان، گفـت: مصـرف گاز 
اسـتان روزانه ۳0 میلیون متر مکعب اسـت که ۶0 درصـد آن مربوط 
به بخش خانگی اسـت و افزایـش 10 برابری مصـرف گاز خانگی را در 

فصل زمسـتان شـاهد هستیم.
علـی ابراهیمی با اشـاره به وضعیـت مصـرف گاز در اسـتان و افزایش 
10 برابـری مصـرف گاز در فصـل زمسـتان در بخش هـای تجـاری و 
خانگی، اظهار داشـت: در زمـان حاضر مصـرف گاز در اسـتان کرمان 

عـدد بالایی اسـت.
او با بیان اینکه بخشـی از ایـن مصرف در بخـش صنایع اسـت، افزود: 
البتـه بخـش صنعـت روال عـادی مصـرف را دارد، بـه تولیـد اسـتان 
 کمک و اشـتغال ایجـاد کرده اسـت اما در شـرایط فعلی و فصل سـرد 
سـال ۶0 درصـد مصـرف اسـتان کرمـان مربـوط بـه بخـش خانگی 

اسـت.
رئیـس بهره بـرداری شـرکت گاز شهرسـتان های اسـتان کرمـان بـا 
اشـاره به اینکـه در حـال حاضـر و در فصـل زمسـتان که فصل سـرد 
سـال اسـت، مصرف گاز اسـتان کرمـان روزانـه چیزی در حـدود ۳0 
میلیـون متـر مکعب اسـت، بیـان کرد: بخـش زیـادی از ایـن مصرف 
یعنی چیـزی در حـدود 18 میلیـون مترمکعـب آن مربـوط به بخش 

خانگی اسـت.
او با بیـان اینکـه در شـرایط فعلـی کارخانجات مـا از جملـه کارخانه 
فولاد گل گهر و فولاد بردسـیر با مشـکل کمبـود گاز مواجه هسـتند، 

گفـت: بـا یـک صرفه جویـی سـاده در بخـش خانگـی می تـوان بـه 
راحتـی مصـرف گاز ایـن بخـش را چیـزی در حـدود ۶ میلیـون متر 
مکعـب کاهـش داد و با صرفه جویـی خط تولیـد کارخانجـات را فعال 

کـرد.
ابراهیمـی با اشـاره بـه اینکه دمـای رفاهی در نظـر گرفته شـده برای 
محیط هـا، منـازل و ادارات بیـن 18 تـا 21 درجه سـانتی گراد اسـت، 
افـزود: متاسـفانه در بسـیاری از مـوارد ایـن دما خیلـی بالاتـر از این 

حد اسـت.
او بـا بیـان اینکـه اگـر هم اسـتانی های عزیز حـدود یک درجـه دمای 
محیـط را کاهش دهنـد، چیـزی در حـدود ۶ درصـد صرفه جویی در 
مصـرف گاز اسـتان را داریـم، ادامـه داد: واقعیت این اسـت کـه با این 
کاهـش یـک درجـه ای دمـا، تغییـرات زیـادی در دمـای محیـط مـا 

ایجـاد نمی شـود.
ــان  ــتان کرم ــتان های اس ــرکت گاز شهرس ــرداری ش ــس بهره ب رئی
بــا اشــاره بــه اینکــه بــا انجــام کارهایــی مثــل اســتفاده از پوشــش 
ــا و  ــرای درب ه ــر ب ــتفاده از درزگی ــزل، اس ــب در من ــاس مناس لب
پنجره هــا و پاییــن آوردن درجــه حــرارت محیــط، می توانیــم 
ــزود:  ــیم، اف ــته باش ــرف گاز داش ــزان مص ــادی در می ــش زی کاه
ــا  ــا پکیج ه ــوفاژها و ی ــا، ش ــرم در آبگرمکن ه ــای آب گ ــم دم تنظی
بیــن دمــای ۵0 تــا ۶0 درجــه در بهینــه کــردن مصــرف گاز بســیار 

ــت. ــر اس موث

او بـا بیـان اینکـه در راسـتا بهینه کـردن مصـرف گاز اسـتان کرمان، 
یکسـری بازدیدهایی را ادارات و دسـتگاه های دولتی استان داشتیم و 
گاز برخی از ادارات پرمصرف را در راستای دستورات وزارت نفت قطع 
کردیم، گفـت: بـه یکسـری منـازل اسـتخردار و ویلاها و مشـترکین 
پرمصرف نیـز اخطارهایـی داده شـده که در صـورت عدم توجـه، گاز 

آنهـا قطع می شـود.
ابراهیمـی با اشـاره بـه اینکه همـه ایـن اقدامات بـرای این اسـت که 
بتوانیم جریـان پایـدار و ایمـن گاز را برای مشـترکین اسـتان کرمان 
فراهـم کنیـم، افـزود: اگـر صرفه جویـی و کاهـش مصـرف گاز بخش 
خانگـی را داشـته باشـیم، بـه صنایـع و رونـق تولیـد اسـتان کمـک 

می شـود.

دکتر محمـدی: شـرکت های دارویـی کـه در کهنوج اقـدام بـه توزیـع دارو می کنند یا 
در مرکز اسـتان کرمان و یا در اسـتان هرمزگان هسـتند و مـا هیچ نظارت و دسترسـی 
به این شـرکت ها نداریـم.  داروخانه هـای بیمارسـتان ها در جنوب اسـتان بایـد دولتی 
باشـند ولی متاسـفانه به بخش خصوصی واگذار شده اسـت و این معضل بسـیار بزرگی 

اسـت و موجب شـده مشـکلات متعددی بوجود آید
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ستاد مردمی کاشت 
یک میلیارد اصله نهال 

تشکیل شد
 وزیــر جهــاد کشــاورزی از تشــکیل ســتاد 
مردمــی کاشــت یــک میلیــارد اصلــه 
ــر  ــاورزی خب ــاد کش ــال در وزارت جه نه
داد و گفــت: اولیــن جلســه ایــن ســتاد بــا 
حضــور بخش هــای مردمــی برگــزار شــد.
ــل  ــه نق ــر ب ــزاری مه ــزارش خبرگ ــه گ ب
ــواد  ــید ج ــاورزی، س ــاد کش از وزارت جه
ســاداتی نژاد، وزیــر جهــاد کشــاورزی 
گفــت: کشــور بــه یــک نمایشــگاه 
ــاز دارد و  ــاورزی نی ــش کش ــع در بخ جام
ــدات  ــه تولی ــرای عرض ــگاه ب ــن نمایش ای
باکیفیــت ایرانــی و توســعه صــادرات 
ــن  ــت، بنابرای ــت اس ــز اهمی ــیار حائ بس
یکــی از وظایــف مــا در وزارت جهــاد 
کشــاورزی، حمایــت از نمایشــگاه های 

کشــاورزی اســت.
وی بــا اشــاره بــه افزایــش تولیــد در 
ســال 1401 گفــت: افزایــش در تمــام 
حوزه هــای کشــاورزی اعــم از زراعــی، 
باغــی، دام و طیــور و شــیلات رقــم خورده 

اســت.
مقــام عالــی وزارت ابــراز امیــدواری کــرد؛ 
ــر از ســال  ــش رو بهت ــی پی در فصــل زراع

گذشــته رشــد تولیــد داشــته باشــیم.
ــه  ــاره ب ــا اش ــاورزی ب ــاد کش ــر جه وزی
ــد محصول  ــه کشــاورزان تولی اینکه دغدغ
باکیفیــت اســت، تصریــح کــرد: وزارت 
جهــاد کشــاورزی مأموریــت دارد تــا 
غــذای ســالم، بــا کیفیــت، ارزان و بــا 
منشــأ داخلــی را تأمیــن کنــد لــذا در 
ــا  ــای م ــی از دغدغه ه ــوزه ســلامت یک ح

ــت. ــود اس ــموم و ک ــت س کیفی
ــانی را  ــلامت نش ــوزه س ــزود: در ح وی اف
ســازمان تحقیقــات معرفــی کــرده بــه نام 
ــد  ــلاش می کن ــات و ت ــلامت ت ــان س نش
کــه محصــولات کشــاورزی ســالم و عاری 
از باقیمانــده ســموم بــه مــردم ارائــه کنــد.
ســاداتی نژاد در رابطــه بــا تولیــد رقــم 
جدیــد برنــج نیــز گفــت: پــس از یکســال 
ــت  ــا مدیری ــج ب ــول برن ــات، محص تحقیق
ــد  ــات تولی ــازمان ت ــط س ــی توس تلفیق
ــا شناســنامه دار  شــده اســت، همچنیــن ب
کــردن بســترهای تولیــد، محصــول 
ــرار  باکیفیــت و ســالم در اختیــار مــردم ق

. د می گیــر
وزیــر جهــاد کشــاورزی در رابطــه بــا 
کشــت قــراردادی در کشــور عنــوان کــرد: 
در تولیــد قــراردادی از یــک میلیــون 
و 200 هــزار هکتــار گذشــته ایم و 
امیدواریــم ســال آینــده بــا قــدرت بیشــتر 

کشــاورزی قــراردادی را اجــرا کنیــم.
.

 سازمان برنامه و بودجه:

منابع بودجه تا پایان 
سال محقق خواهد شد

ــرد:  ــلام ک ــه اع ــه و بودج ــازمان برنام  س
براســاس عملکــرد ۹ ماهــه امســال بودجه 
بودجــه بــا کســری مواجــه نیســت و 
منابــع بودجــه 1401 تــا پایــان ســال 

ــد.  ــد ش ــق خواه محق
بــه گــزارش ایرنــا، ســازمان برنامــه و 
ــزارش 18 دی  ــه گ ــش ب ــه در واکن بودج
ــا عنــوان »تأمیــن  مــاه روزنامــه اعتمــاد ب
ــه  ــاردی بودج ــزار میلی ــری 400 ه کس
از کجــا؟« اعــلام کــرد: بــر اســاس 
ــه  ــاری، بودج ــال ج ــه س ــرد ۹ماه عملک
ــوده و  ــه نب ــری مواج ــه کس ــا هیچ گون ب
ــا  ــارف ت ــع و مص ــول مناب ــی وص پیش بین
پایــان ســال نشــان می دهــد کــه بیــش از 
ــع وصــول و مصــارف نیــز  ۹۷ درصــد مناب

ــد. ــد ش ــام خواه ــقف انج ــن س در ای
مــورد  دولــت  کــه  جریان هایــی 
ــا کســری بودجــه  حمایتشــان کشــور را ب
ــل داد  ــی تحوی ــارد تومان ــزار میلی 480 ه
ــول  ــادی در ط ــای اقتص ــام متغیره و تم
ــا از اداره  ــرد گوی ــقوط ک ــان س مدیریتش
کشــور بــدون اســتقراض همــراه بــا انجــام 
ــل  ــت قب ــده دول ــر زمین مان ــدات ب تعه
ــی کســری بودجــه 400  برآشــفته و مدع
هــزار میلیــارد تومانــی شــده اند. بلــه 
دولــت ســیزدهم ســنت غلــط اســتقراض 
و چــاپ پــول و تحمیــل تــورم ۶0 درصــد 
بــر مــردم را برچیــده و ایــن در حالــی 
ــای  ــه عملکــرد ناصــواب دولت ه اســت ک
ــار  ــی و انتش ــد آینده فروش ــته؛ مانن گذش
بی رویــه اوراق کارش را ســخت کــرده 

اســت.
دولــت ســیزدهم ســال گذشــته بــا 
وجــود اینکــه در زمــان تحویــل ۶0 هــزار 
ــار  ــدون اعتب ــه ب ــان در خزان ــارد توم میلی
ــان  ــارد توم ــزار میلی ــود؛ ۵4 ه ــده ب مان
تنخــواه بانــک مرکــزی هزینــه شــده 
ــا 1۷  ــه ت ــود؛ هزینــه تســویه اوراق ماهان ب
ــا  ــود، ب ــیده ب ــان رس ــارد توم ــزار میلی ه
ــرل  ــدار و کنت ــای پای ــر درآمده ــز ب تمرک
ــم  ــام و ه ــدات را انج ــم تعه ــا ه هزینه ه
ــه  ــان ب ــارد توم ــزار میلی ــش از 200 ه بی
بخــش عمرانــی و اشــتغال اختصــاص 
ــه در ســال جــاری هــم  داد؛ رویکــردی ک

ــت. ــد داش ــداوم خواه ت
بــر اســاس عملکــرد نه ماهــه ســال جاری، 
بودجــه بــا هیچ گونــه کســری مواجــه 
نبــوده و پیش بینــی ســازمان برنامــه و 
ــا  ــارف ت ــع و مص ــول مناب ــه از وص بودج
پایــان ســال نشــان می دهــد کــه بیــش از 
ــع وصــول و مصــارف نیــز  ۹۷ درصــد مناب

ــد. ــد ش ــام خواه ــقف انج ــن س در ای

نرخ سود بانکی 2۰ درصد 
بدون مصوبه شورای پول و 

اعتبار مجاز شد
 درحالی طبق آخرین مصوبه شـورای پول و اعتبار نرخ سـود سـپرده 
حداکثر 18 درصد تعیین شـده که در روزهای گذشـته بانک مرکزی 
اعـلام کـرده، طبـق مصوبه ایـن بانـک، سـود سـپرده های سـالانه تا 
سـقف 20 درصد مجاز اسـت و بیش از آن تخلف محسـوب می شـود.
به گزارش خبرنـگار اقتصادی خبرگزاری تسـنیم، افزایش نرخ سـود 
سـپرده های بانکـی موضـوع مهمـی اسـت کـه از هفتـه گذشـته به 
صـورت جـدی در نظام بانکـی دنبال می شـود. موضـوع هـم از جایی 
شـروع شـد که برخی بانک ها بخصوص بانک هـای دولتی، نرخ سـود 
سپرده هایشـان را تا 2۵ درصد افزایـش دادند. این اتفاق بعـد از مجوز 
بانک مرکـزی بـرای انتشـار گواهی سـپرده با سـود 2۳ درصـدی در 
بانک هـا عملی شـد. بانـک مرکـزی امـا در واکنش بـه اقـدام بانک ها 
از ابزارهـای تنبیهی خـود رونمایی و تأکید کـرد: بانک ها نبایـد از نرخ 
سـود مصوب تخطی کنند.  اگر در بازرسی ها مشـخص شود شعبه ای 
تخلف کـرده رئیس شـعبه باید برکنار شـود. بـه همین منظـور نیز از 
روز شـنبه بازرسـان بانک مرکزی به شـعب مختلف بانک هـا مراجعه 
می کنند تـا اگر شـعبه ای تخلفـی در حوزه نرخ سـود داشـته باشـد، 
سـریعاً مـورد برخـورد انتظامـی از سـوی بانـک مرکـزی قـرار گیرد. 
اطلاعات دریافتی خبرنگار تسـنیم بیانگر آن اسـت که پلمپ شـعب 
متخلف بانکی در حوزه نرخ سـود از دیروز آغاز شـده و در روزهای آتی 
نیز ادامه خواهد داشـت. با بازرسـی های انجام شـده از سـوی بازرسان 
بانک مرکـزی، تعدادی از شـعب متخلـف بانکی دیروز پلمپ شـدند. 
بانک مرکزی ضمن تأیید خبر تسـنیم تأکید کرد: براسـاس بازرسـی 
های میدانی این بانک و با مسـجل شـدن تخلف برخی از شعب بانکی 
در خصوص عدم رعایت نرخ سـود سـپرده هـا، اقدامـات لازم در مورد 
تعطیلی آنهـا انجام شـد. نکته مهـم اما در خصوص سـقف نرخ سـود 
اعلامی از سـوی بانـک مرکزی اسـت که بانک هـا باید رعایـت کنند؛ 
در اطلاعیه بانک مرکزی تأکید شـده که طبق مصوبـه بانک مرکزی، 
سود سپرده های سـالانه تا سـقف 20 درصد مجاز اسـت و بیش از آن 

تخلف محسـوب می شـود.
 

 رشد 2۶ هزار واحدی شاخص 

کل بورس
شـاخص کل بورس، روز گذشـته بـا رشـد بیـش از 2۶ هـزار واحدی 

توانسـته اسـت مقاومـت را به سـمت بالا بشـکند.
به گـزارش خبرنگار مهر، شـاخص کل بـورس روز گذشـته در ابتدای 
معاملات با رشـد بیـش از 2۶ هزار واحدی توانسـته اسـت بـه جایگاه 
یک میلیـون و ۶۷۳ هـزار واحد برسـد و مقاومت هفتگی را به سـمت 
بالا بشـکند، شـاخص حال عزم را جزم کرده تا بتواند قله یک میلیون 
و هفتصد هزار واحد را به سـمت بالا بشـکند. نمادهای شسـتا، فولاد، 
و معادن، کچاد، فملی بیشـترین تأثیر مثبت را بر شـاخص کل از خود 
بر جای گذاشـتند و نمادهای شستا، فولاد، خگسـتر جزو پرتراکنش 
های امروز بازار هسـتند. 401 نماد مثبت، 12۵ نمـاد صف خرید، 8۵ 
نماد منفی و ۹ نمـاد صف فروش هسـتند و ارزش معاملات خرد بالای 

4 هزار میلیارد تومان اسـت.

پای مان در معدن همچنان می لنگدخبر
مدیرعامل گروه سرمایه گذاری توسعه    معادن و فلزات : سالانه ۴۵۰ میلیون تن تولیدات معدنی )منهای محصولات مربوط به شن و ماسه( در کشور 

داریم که بیانگر آن است که به طور متوسط تولید ما به ازای هر معدن فعال بسیار پایین است.
گزارش
اکوایران

گزارش
مهر

اردشـیر سـعد محمدی، مدیرعامل گروه سـرمایه گذاری 
توسـعه    معادن و فلزات )ومعادن(، ضمن اشـاره به فعالیت 
حـدود ۷ هـزار معـدن از 11هـزار معـدن دارای پروانـه 
بهره   بـرداری، بیـان کـرد: در صورتی که محصولات شـن 
و ماسـه را در نظـر نگیریـم، حـدود ۶۹ درصـد از تولیدات 
معدنی مـا تنهـا از ۳00 معـدن دارای پروانـه    بهره   برداری 
اسـت؛ سـالانه تقریبا 4۵0 میلیـون تن تولیـدات معدنی 
)منهای محصـولات مربـوط به شـن و ماسـه( در کشـور 
داریم که بیانگر آن اسـت که بـه طور متوسـط تولید ما به 

ازای هـر معـدن فعال بسـیار پایین اسـت.
به گزارش گروه سـرمایه گذاری توسـعه    معـادن و فلزات، 
اردشـیر سـعد محمـدی، مدیرعامـل »ومعـادن« کـه با 
وجود فعالیت   های مدیریتـی متعدد در صنعت، همچنان 
ارتبـاط پررنگ خـود را بـا دانشـگاه و دانشـجویان حفظ 
کرده، معتقد اسـت که بـا توجه بـه ظرفیت   هـای فراوان 
کشـور در بخش معدن، ما هنوز جـای کار زیـادی داریم 
و در واقع در ابتدای مسـیر هسـتیم؛ این خود نویدبخش 
فرصت   هـای فعالیـت موثـر و مولـد بـرای دانشـجویان و 
فعـالان جوان بخش معـدن اسـت.  وی با اشـاره به اینکه 
مدیـران آینـده   بخش معـدن بایـد بـا تعاریـف و الزامات 
اقتصادی بـه خوبی آشـنا باشـند، بیـان کرد: هـر معدن 
بـا توجـه بـه مقـدار ذخایـر آن عمـر مشـخصی دارد که 

متناسـب با آن بایـد برنامـه صحیحـی را برای برداشـت 
سـالانه از آن، مدون کرد و در صورتی که سیاسـتگذاری 
دقیـق برای اسـتخراج سـالانه از معـادن صـورت نگیرد، 
فعالیـت مدنظر صرفـه اقتصـادی بهینه نخواهد داشـت.

 مدیرعامـل گـروه سـرمایه گذاری توسـعه    معـادن و 
فلـزات تاکیـد کـرد: تمـام فعالیت   هـای مهندسـی در 
همـه زمینه   هـا باید بـه نحـوی منجر به توسـعه و رشـد 
اقتصـادی شـود. مبنـای تصمیم گیری   هـای مـا بایـد 
توجیه   پذیـری فعالیـت علمـی بـه لحـاظ اقتصـادی 
باشـد. دانشـجویان معدن باید در نظر داشـته باشـند که 
پذیرش مقالات ISI مشـروط به لحاظ کردن دو موضوع 
اساسـی اسـت: افزایش ایمنی و کاهش هزینه   ها؛ تنها در 
این صورت اسـت کـه مقـالات وارد جریان بررسـی   های 
بعـدی و پذیرش می شـوند. افزایش ایمنی عـلاوه بر نگاه 
انسانی، اخلاقی، شـرعی و حرفه   ای، خود موجب کاهش 
هزینه   هـای مالـی و جانـی خواهـد شـد.  سـعدمحمدی 
گفـت: با توجه بـه نیـاز روزافزون معـادن بـزرگ فعال ما 
به اکتشـافات عمقـی، پرداختـن بـه علـوم روز دنیا یک 
ضرورت جدی اسـت تا بتـوان با داده   های علمـی و دقیق 

بـه طراحـی اکتشـافات پرداخت.
 وی افـزود: در دنیـا تغییـرات علمـی ماننـد جریـان آب 
جـاری و توقف   ناپذیـر اسـت و ایـن تغییـرات بـه قـدری 
گسـترده و باشـتاب صـورت می گیـرد کـه مـا نیازمنـد 
تغییـرات جـدی در سـیلابس   های درسـی دانشـگاهی 

هسـتیم؛ بـه طـور مثـال در دانشـگاه   های ما، در رشـته 
مهندسـی اکتشـاف هنوز واحدی برای طراحی اکتشاف 
وجـود نـدارد.  مدیرعامـل گروه سـرمایه گذاری توسـعه    
معادن و فلـزات تاکید کـرد: آشـنایی با تغییـرات علمی 
و تکنیکـی دنیا یک رکن اساسـی بـرای پـرورش نیروی 
متخصص و دسـتیابی بـه شـرایط اقتصادی بهتر اسـت. 
سـعدمحمدی ضمن اشـاره به ریزش   های متعدد معادن 

در سـطح کشـور، تصریح کـرد: شـاید بتوان گفـت یکی 
از بزرگ تریـن ریزش   های دنیا، در کشـور مـا و در معدن 
انگـوران رخ داد کـه بـه دلیـل عدم رعایت مسـائل فنی و 
محاسـبات دقیق علمی در تعیین پایداری شـیب معدن 
و پله   هـای معدنـی صـورت گرفـت و منجـر بـه ریـزش 
2۵ میلیـون تن مـاده معدنـی و بـه خطرافتادن شـرایط 

ایمنی شـد.  

طـی سـال های گذشـته تا بـه امـروز بارهـا شـنیده ایم 
کـه گفته شـد که ۶0 سـال طـول می کشـد تا یـک نفر 
صاحب خانه شـود شـاید یکـی از دلایل طولانی شـدن 
ایـن زمـان در کنـار قیمـت بـالا سـاخت مسـکن های 
عمودی اسـت کـه هزینه سـاخت را بـالا می بـرد؛ بارها 
مسـؤولین اعلام کردند خانه هـای ویلایـی و یک طبقه 

در قالـب مسـکن ملی سـاخته خواهد شـد.
 

یک طبقه سازی به جای بلند مرتبه سازی
بـا توجـه بـه اینکـه خانه هـای بلنـد مرتبـه مزیت های 
زیـادی دارد امـا مـدت طولانـی بـرای سـاخت ایـن 
پروژه هـا لازم اسـت بـا توجه بـه اینکـه کیفیـت بعضی 
از خانه هـای بلنـد مرتبـه نیـز مـورد نقـد قـرار دارد از 
سـوی دیگـر دور بـودن ایـن آپارتمان هـا به شـهرهای 

و امکانـات رفاهـی و آموزشـی نیز مـورد بحـث همگان 
اسـت.

همچنیـن رئیس جمهور سـاخت سـالانه یـک میلیون 
مسـکن و چهار میلیون مسکن طی چهار سـال را وعده 
داده بود و برای تحقق این وعده شـرایط هم لازم اسـت 
و طرح سـاخت و سـاز مسـکن به صورت ویلایـی و یک 

طبقه می توانـد مـردم را زودتر خانـه دار کند.
وزیر راه سـابق مرحـوم قاسـمی در خـرداد مـاه از آغاز 
سـاخت خانه هـای یـک طبقـه ویلایـی در قالـب طرح 
نهضت ملـی خبـر داد امـا اعلام کـرد که در شـهرهایی 
کـه مشـکل زمیـن وجـود نـدارد و همچنیـن شـرایط 
سـاخت وسـاز فراهم باشـد این اتفـاق رخ خواهـد داد.

مجتبی یوسـفی؛ عضو کمیسـیون عمـران در خصوص 
سـاخت خانه هـای ویلایـی و مشـکلات ایـن طـرح 
بـه خبرنـگار مهـر گفـت: سـاخت خانه هـای ویلایـی 
می توانـد کمـک باشـد بـه شـرط اینکـه زمیـن مـد 

نظـر وجـود داشـته باشـد البتـه در خصـوص سـاخت 
خانه هـای ویلایـی در دهه هـای 80 الـی ۹0 یعنـی 
دولت های نهم و دهم به خوبی انجام شـد؛ سـاخت سـه 
میلیون واحد از طریـق مالکین صورت گرفـت و در این 
پـروژه انبوه سـازان نبودنـد امـا در حـوزه مسـکن مدل 
خطی نمی توانـد در همـه مناطق کشـور اجرایی شـود 
از طرفـی دیگر بایـد مصالح برای سـاخت و سـاز هم در 
اختیـار سـازندگان قرار گیـرد با توجـه به اینکـه قیمت 
مصالح روزانه تغییـر می کند و از طرف دیگر تسـهیلات 

در اختیـار سـازندگان قـرار نمی گیـرد.
وی در ادامـه اظهـار داشـت: با طـرح سـاخت خانه های 
ویلایی بحران مسـکن در شـهرهای بزرگ حل نخواهد 
شـد ایـن راهـکار بـرای روسـتاها و شـهرهای کوچـک 
است در کلانشـهرها زمین برای ویلاسـازی وجود ندارد 
بـه خصـوص در پایتخت بـا توجه بـه اینکـه در دو دوره 
دولـت روحانـی حتی یـک واحـد مسـکن هم سـاخته 

نشـده اسـت کمبودها بیشـتر بـه چشـم می خورد.
این عضو کمیسـیون عمران در ادامه از طـرح خانه های 
ویلایـی گفـت: ایـن طـرح خوبـی اسـت امـا نمی توان 
بـا یـک مـدل سـاخت و سـاز انجـام داد از سـوی دیگر 
توقع در مـردم ایجـاد کرده اسـت به طـور مثـال مردم 
خوزسـتان توقـع دارند کـه زمین ویلایـی به آنهـا داده 
شـود بـا توجـه بـه اینکـه در کلانشـهرها ایـن ظرفیت 
وجود نـدارد باید سـاخت و سـازها بر اسـاس ظرفیت ها 

انجام شـود.
وی در پایـان بیـان کـرد: در شـهرهای بـزرگ تأمیـن 
زمیـن بسـیار مهـم اسـت البتـه در سـاخت و سـازها 
بایـد چنـد وجهـی عمـل کـرد بافت هـای فرسـوده در 
مناطـق محـروم کـه حـدود 20 میلیـون نفـر زندگـی 
می کننـد مـورد توجـه قـرار گیـرد و بـرای سـاخت و 
سـازها تسـهیلات داده شـود تـا مـردم در ایـن مناطق 

بتواننـد سـاخت و سـاز داشـته باشـند.
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رئیـس سـازمان ملـی اسـتاندارد از کاهـش 
کم فروشـی و همچنیـن احتمـال توقـف تولید 
خودروهـای بیشـتر خبـر داد و گفت کـه حوزه 
قطعـات خـودرو رهـا شـده و حتـی خـودروی 
نویـی کـه از کارخانـه بیـرون می آیـد، دو تـا 
سـه مـاه بعـد بـه هـر دلیلـی نیـاز بـه تعمیر و 

تغییـر دارد.
به گـزارش ایسـنا، مهـدی اسـلام پنـاه در یک 
برنامـه تلویزیونـی با اشـاره بـه مصوبـات صد و 
شانزدهمین اجلاسیه شـورای عالی استاندارد، 
اظهار کـرد: سـازمان ملـی اسـتاندارد تکالیفی 
در قانـون هوای پاک داشـت کـه جـا دارد بابت 
تکالیف عقب مانـده ای که باید اجرایی می شـد 
و نشـده اسـت، حداقـل در سـازمانی کـه بنده 
مسـئولیت آن را دارم، از مردم عذرخواهی کنم. 
از جملـه ایـن مصوبـات، موضـوع فراورده های 
پالایشـی، اسـتاندارد اجباری حـوزه تجهیزات 
معاینـات فنی و غیره بـوده که قانـون باید عمل 
شـود، نظارت بر اجـرا در حوزه محیط زیسـتی 
را بـه سـازمان ملـی اسـتاندارد ایـران تفویـض 

کرده اسـت.
وی بـا بیـان اینکـه قـول می دهیـم تـا پایـان 
سـال تکلیـف مانـده ای در بحـث هـوای پـاک 
نداشـته باشـیم، گفت: البتـه وظیفـه دارم این 
عذرخواهـی بخاطـر عقـب ماندگی کـه به قبل 

برمی گـردد را هـم از مـردم داشـته باشـم.
این مقام مسـئول در ادامـه دربـاره موضوع کم 
فروشـی اظهـار کـرد: سـازمان از ماه هـا قبـل 
یعنی از اوایل سـال 1401 کار روی کم فروشـی 
را شـروع کـرده و مصوبـه برچسـب گـذاری 
و پیـش بسـته بنـدی کـه در بنـد 2 مصوبـات 
شـورای عالـی اسـتاندارد تصویـب شـده نیـز 
مصوباتـی بود کـه اسـتاندارد ملـی داشـت، اما 

اسـتاندارد اجبـاری نداشـت. بررسـی در گروه 
کالاهـا و گـروه صنعت هـای مختلف بـر مبنای 
مراکـز تولیـدی، مراکـز توزیعـی و زنجیـره و 
همچنین بر مبنـای نام نشـان )برنـد( در اوایل 
امسـال نشـان می داد که حـدود 41.۳۷ درصد 
کـم فروشـی داریم، امـا آخریـن عـددی که در 
هفتـه گذشـته در داده کاوی روی 18۷ نـام 
نشـان )برنـد( کالا در گـروه صنعتی  مشـخص 
انجـام شـد نشـان می دهـد این عـدد بـه ۳۶.۷ 

درصـد کاهـش پیـدا کرده اسـت.
 اسـلام پنـاه از تشـکیل بیـش از 1۳ پرونـده 
قضایی در این بخـش خبر داد و ابـراز امیدواری 
کـرد کـه در آینـده بسـیار نزدیـک شـاهد 
اسـتاندارد شـدن وزن فـروش کالاها باشـیم و 
گفت: نیـت در گام اول بازدارندگـی از این عمل 
بـود. بـا فراینـد، دسـتورالعمل و روش اجرایـی 
که تدویـن شـده، بنا بـر این اسـت کـه خالص 
وزن بـه طـور دقیـق درج شـود و ایـن نظـارت 
هم از سـطح بـازار، مراکـز تولیـدی و زنجیره به 
طور کامـل و واضحـی روی کالاها انجام شـود. 
پایش ایـن محصـولات به طـور دقیـق در رصد 

کارشناسـان و بدنه اسـتانی و زنجیره سـازمان 
ملی اسـتاندارد است، سـازمان ملی اسـتاندارد 
همـان طـور کـه سـلامت، ایمنـی و بهداشـت 
محصولات را پایـش می کند، اهتمـام دارد وزن 

را هـم پایـش کند.
وی بـا بیـان اینکـه ۹۵ درصـد اسـتانداردهای 
مربوط به لـوازم خانگـی مربوط بـه کالا و کمتر 
از پنـج درصـد حـوزه خدمـات اسـت کـه ایـن 
هم عقـب ماندگـی تاریخـی و در حـال جبران 
اسـت، اظهار کـرد: اسـتاندارد خدمـات پس از 
فـروش لـوازم خانگـی در بهمـن مـاه رونمایی 
می شـود و بعد از آن تقریباً بیـش از 100 کالای 
بزرگی که در منـازل جزو ایـن کالاهای خانگی 
مکانیکـی و الکترونیکی مشـمول خدمات پس 
از فـروش اجبـاری بـه مشـتریان می شـوند. 
دربـاره کالاهـای وارداتی، قاچـاق و ... هـم باید 
بازیگـران آن صحنـه به کمـک بیاینـد. در دنیا 
هم اسـتانداردها فقـط متمرکز بر کالا نیسـتند 
و  مثلًا اسـتاندارد سـوت زنـی، مبارزه با فسـاد، 
ارتقای شـفافیت، این ها پایه های مطالعه شـده 

جهانـی دارد. 

در حالی مطابق قانون جهش تولید مسـکن، 2۷ 
بانک کشـور باید طی یک سـال اخیـر ۳۶0هزار 
میلیارد تومـان تسـهیلات به طـرح نهضت ملی 
مسـکن پرداخت می کردنـد که سـهم 20 بانک 
از ایـن وام صفـر اسـت و به طورکلـی ۵.1درصـد 

تسـهیلات پرداخت شـد.
بـه گـزارش خبرنـگار اقتصـادی خبرگـزاری 
تسـنیم، قانون جهـش تولیـد و عرضه مسـکن، 
بانک ها و مؤسسـات مالـی عامل را مکلـف کرده 
اسـت سـالانه معـادل 20 درصـد از تسـهیلات 
پرداختی سیسـتم بانکـی را برای بخش مسـکن 
)نهضت ملی مسـکن( پرداخـت کنند. در سـال 
اول این رقـم ۳۶0 هزار میلیارد تومان اعلام شـد 
کـه بانک هـا و مؤسسـات مالـی و اعتبـاری باید 
مطابق سـهم در نظر گرفته شـده برای آنها، آن را 
پرداخت می کردند. بر اسـاس آمار شـبکه بانکی، 
در سـال اول اجـرای قانون جهش تولید مسـکن 
یعنی از شـهریور سال گذشته تا شـهریور امسال 
حـدود ۳۷۶0 هـزار میلیـارد تومـان تسـهیلات 
از سـوی بانک هـا و مؤسسـات مالـی و اعتبـاری 
پرداخـت شـده اسـت کـه اگـر 20 درصد سـهم 
بخش مسکن را محاسـبه کنیم حدود ۷۵2 هزار 
میلیـارد تومان می شـود. ولی طبـق آنچه رئیس 
کمیسیون عمران مجلس شـورای اسلامی هفته 
گذشـته اعلام کـرد بانک هـا همکاری مناسـبی 
بـا نهضـت ملـی مسـکن نداشـته اند.محمدرضا 
رضایی کوچـی اظهار کـرد: حدود یـک ماهی که 
آقای بذرپاش سـکانداری وزارت راه و شهرسازی 
را به عهده گرفته اسـت شـاهد هسـتیم کـه اراده 
جـدی بـرای اجـرای قانـون در حوزه مسـکن در 
این دوره از مدیریت وزارتخانه ایجاد شـده اسـت.

وی ادامـه داد: گزارشـی که  )12 دی مـاه 1401( 
در کمیسـیون عمران مجلـس درباره مسـکن از 

لحاظ کمی و کیفی توسـط وزیر راه و شهرسازی 
و معاونـان وی ارائـه شـد، نشـان از اراده جـدی 
وزارت راه و شهرسـازی در اجـرای قانـون جهش 
تولیـد مسـکن دارد و حاکـی از آن اسـت کـه 
هم اکنـون وزارتخانـه در مسـیر درسـتی قـرار 
گرفته اسـت. بـر اسـاس اطلاعاتـی که اخیـراً در 
اختیـار خبرگزاری تسـنیم قرار گرفته اسـت، در 
مجموع طـی یک سـال منتهـی به ۳1 شـهریور 
مـاه امسـال 2۷ بانـک و موسسـۀ اعتبـاری 18 
هـزار و 400 میلیـارد تومـان تسـهیلات نهضت 
ملـی مسـکن را پرداخـت کرده انـد که بـا توجه 
به تکلیف ۳۶0 هزار میلیارد تومانـی، ۵.1 درصد 
از ایـن تکلیف محقق شـده اسـت، ایـن در حالی 
اسـت که عملکرد 20 بانـک و مؤسسـه اعتباری 
در پرداخت تسـهیلات نهضت ملی مسـکن طی 
یک سـال )شـهریور 1400 تـا شـهریور 1401( 
صفـر بـوده اسـت. بـر ایـن  اسـاس بانک هـای 
سـامان، کارآفریـن، اقتصـاد نویـن،  پاسـارگاد، 
سـینا، سـرمایه، دی، آینده، شـهر، گردشـگری، 
خاورمیانه،  ایران زمین، توسـعه تعاون، رفاه، سپه، 
پسـت بانک، کشـاورزی، صادرات و دو موسسـۀ 

ملل و نور با وجود سـهمیه قانونی، تسهیلاتی را 
در طرح نهضت ملی مسـکن پرداخـت نکرده اند. 
بانـک مسـکن به عنـوان بانک تخصصـی بخش 
مسـکن ۶۳ هزار میلیارد تومان سهمیه پرداخت 
وام در نهضـت ملـی مسـکن داشـته اسـت. این 
بانـک در بازه اشاره شـده حدود ۵0 هـزار میلیارد 
تومـان تسـهیلات طـرح مذکـور را امضـا کـرده 
اسـت کـه معـادل حـدود 80 درصـد سـهمیه 
تکلیفی اسـت و طـی ایـن مـدت این بانـک 18 
هـزار و ۳00 میلیـارد تومـان تسـهیلات نهضت 

ملـی مسـکن را پرداخـت کرده اسـت.
بانـک ملـی، ملـت و تجـارت نیـز از شـهریور 
سـال گذشـته تـا شـهریور امسـال به ترتیـب 
4 میلیـارد تومـان، 100 میلیـارد و ۷ میلیـارد 
تومـان تسـهیلات مسـکن پرداخـت کرده اند. 2 
بانک صنعـت و معـدن و توسـعه صـادرات ایران 
هـم تنهـا بانک هایـی بوده اند کـه تمام سـهمیه 
تسـهیلات تکلیفی خود را در پرداخـت کرده اند؛ 
ایـن بانک هـا در مجمـوع 1۵0 میلیـارد تومـان 
یعنـی هـر کـدام ۷۵ میلیـارد تومان تسـهیلات 

پرداخـت کرده انـد.

رئیس سازمان ملی استاندارد اعلام کرد:

سهم صفر 2۰ بانک کشور از تسهیلات تکلیفی مسکن خودرویی که از کارخانه بیرون می آید 2ماه بعد نیاز به تعمیر دارد 
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سـخنگوی وزارت صنعت، معـدن و تجارت با اشـاره به کاهـش ۵0 میلیون تومانـی قیمت پژو 
20۷ در بـازار آزاد بعـد از عرضه در بـورس کالا، سـیگنال های خودرویی بـورس را حرکت بازار 
به سـمت آرامش دانسـت و گفت: اگر خودرو گران اسـت، اشـکالی به بورس وارد نیسـت و این 

معضل مربـوط به بازار اسـت.
بـه گـزارش ایرنـا از سـازمان بـورس، امیـد قالیبـاف در گفت وگویی بـا اشـاره بـه کاهش ۵0 
میلیون تومانی قیمـت 20۷ در بازار آزاد بعـد از عرضه در بـورس کالا، اظهار داشـت: نمی دانم 

چه شـاهدی باید بیـاورم کـه نشـان دهـد قیمت هـا رو به کاهش اسـت.
وی با رد ایـن موضوع کـه امروز دلال هـای خودرو به سـمت بـورس می روند، افـزود: در بورس 
همه چیز شـفاف اسـت و خریـدار و فرایندها مشـخص اسـت و این طور نیسـت کـه دلال وارد 

بورس شـود.
قالیبـاف ادامـه داد: بـورس ممنوعیتی بـرای فروش نـدارد و همـه مـردم می تواننـد از بورس 
خریـد کننـد. از طرفـی افـراد فعـال در بـورس راحت تـر سـیگنال های تورمـی را تشـخیص 
می دهنـد و وقتـی می بینیـم قیمت هـا بـا این شـدت پاییـن می آیـد؛ یعنـی افـرادی بـا نگاه 

حرفـه ای تشـخیص می دهنـد که قیمـت کـف بـازار منطقی نیسـت.

مدیـرکل راه و شهرسـازی اسـتان تهـران طی نامـه ای به مدیـران عامل شـرکت های دیـوار و 
شـیپور در خصوص انتشـار آگهی پیش فروش سـاختمان بدون اخذ مجوز هشـدار داده است.

بـه گـزارش ایرنـا از وزارت راه و شهرسـازی، خلیـل محبت خـواه در راسـتای اخطارهـای قوه 
قضائیـه و آمـار کلاهبـرداری 2۵ هـزار مـوردی پیش فـروش سـاختمان توسـط موسسـات و 
شـرکت ها بـه دو اپلیکیشـن پربازدید دیـوار و شـیپور در خصوص اجـرای قانـون پیش فروش 
سـاختمان، اجـرای دسـتورالعمل های مربوطـه و همچنین طی مراحـل قانونی جهت انتشـار 
آگهـی پیش فروش، هشـدار و اخطـار داده اسـت. در بخشـی از این هشـدار کتبی آمده اسـت: 
هرگونه انتشـار تبلیغات جهت پیش فروش سـاختمان نیاز به تایید ادارات کل راه و شهرسازی 
و فرهنگ و ارشـاد اسـلامی اسـتان دارد، امـا در برنامه هـای زیـر مجموعه تان مـواردی دیده و 
گزارش شـده اسـت کـه متاسـفانه بـدون اخذ مجـوز بـوده، آگاه باشـید کـه در ایـن خصوص 
تخلفات زیادی توسـط کلاهبرداران صـورت گرفتـه و پرونده های متعـددی در مراجع قضایی 
تشکیل شده اسـت،به همین منظور، لازم اسـت ترتیبی اتخاذ شـود که بدون اخذ مجوز از این 
اداره کل از هرگونـه انتشـار آگهی پیش فـروش خودداری شـده در غیر این صورت مسـئولیت 

قانونی و حقوقـی عواقـب این موضـوع بر عهده آن شـرکت می باشـد.

سـخنگوی اقتصادی دولت گفـت: با توجه به آماده سـازی لایحـه بودجه، پیش بینی سـال بعد 
این اسـت که هفت میلیـون تومـان حداقل حقـوق کارکنـان دولت باشـد و معافیـت مالیاتی 

نیـز همین رقم اسـت.
به گزارش ایسـنا، احسـان خاندوزی روز گذشته )سه شـنبه( در ابتدای نشست خبری هفتگی 
خود با اشـاره بـه پیش بینی هواشناسـی بـرای ورود یک جبهه سـرما به کشـور اظهار کـرد: از 
همه مردم و مسـئولان تقاضا داریم که بـا مدیریت مصـرف و کاهش تقاضـای گاز کمک کنند 
که گاز خانگی کشـور بدون مشـکل، این دوره را پشت سـر بگذارد و مصرف گاز در روال تجاری 

و اداری بـه ماموریت خـود ادامه دهد. 
وی افزود: سـرمایه گذاری در کشـور در چند سال گذشـته فراز و فرود داشـته اما در دولت قبل 
به شـکل متوسـط با کاهش سـرمایه گذاری روبـرو بودیم و این مشـکل ادامه  داشـت تـا اینکه 

دولت سـیزدهم برای بهبود ایـن وضعیـت اقداماتی انجـام داد که اوضـاع را بهتر کرد.
خاندوزی گفـت: در حوزه عملکـرد بودجه ای ۹ ماهـه دولت ۹1۷ هـزار میلیارد تومـان درآمد 
داشـتیم که 88 درصـد عدد مصوب اسـت و نیـز ۶۳ درصد بیش از رقم مشـابه سـال گذشـته 

اسـت که کمک می کنـد درآمد پایـدار افزایـش یابد.

کاهش ۵۰ میلیون تومانی قیمت پژو 2۰۷ در 
بازار بعد از عرضه در بورس

اخطار وزارت راه و شهرسازی
 به دیوار و شیپور

حداقل حقوق کارکنان و معافیت مالیاتی سال 
آینده ۷ میلیون است

جبران کمبودهای مسکن با طرح ساخت خانه های ویلایی
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خبر
تاکید رییس پلیس راهور بر تاثیر 

»ایمنی خودروها« در آمارهای تصادفات:
تصادفات در عراق 3.۵ برابر 

ایران است اما آمار کشته های 
عراقی ها نصف ایرانی ها

رییس پلیس راهـور فراجا بـا بیـان اینکه در 
عراق گواهینامه رانندگـی موضوعیت ندارد، 
گفت: در این کشـور هـر فردی کـه رانندگی 
بلـد باشـد از خـودرو اسـتفاده می کنـد و به 
همین دلیل هـم تصادفات در عراق سـه ونیم 
برابـر ایـران اسـت امـا کشـته های تصادفات 
در ایـن کشـور نصـف ایـران اسـت چـرا کـه 

خودروهایشـان ایمن تـر اسـت.
به گزارش ایسنا، سـردار سید کمال هادیانفر 
امروز در همایش بانـوان فرهنگ یار ترافیک، 
گفت: بسـیاری سه عامل انسـان، راه و وسیله 
نقلیه را عامـل وقـوع تصادفـات می دانند اما 
این ها تنهـا دلایـل تصادفات نیسـتند، بلکه 
بایـد به ایـن سـه مـورد، دوعامـل مدیریت و 
آمـوزش را هم اضافـه کنیم. هادیانفـر با بیان 
اینکـه سیاسـت گذاری ها، نقش هـا و تامین 
منابـع در قانـون مشـخص اسـت، گفـت: اما 
صریح بگویم کـه این کافی نیسـت؛ در قانون 
پیش بینی شـده اسـت شـورای عالی ایمنی 
به ریاسـت رئیـس جمهـور برگـزار شـود به 
عبارت دیگر موارد بسـیاری در قانـون وجود 

دارد، امـا باید بـه آن عمل هم بشـود.
رئیـس پلیـس راهـور فراجـا بـا اشـاره بـه 
وضعیت رانندگی در کشـور عـراق، گفت: در 
عراق اصلا گواهینامـه رانندگی موضوعیت و 
وجود ندارد و هرکسـی که رانندگی بلد باشد 
از خـودرو اسـتفاده می کند ، بـه همین دلیل 
تصادفات کشـور عراق سـه و نیم برابـر ایران 
اسـت امـا کشـته های تصادفـات عراقی هـا 
نصـف ایرانی ها اسـت و ایـن موضـوع تنها به 

دلیـل خودروهـای ایمنی اسـت کـه دارند.
به گفته هادیانفر ، سـالانه در تصادفات بیش 
از 1۷ هـزار نفـر جـان خـود را از دسـت مـی 
دهند، اگر یـک نفـر در تصادفات جـان خود 
را از دسـت بدهد 8.۳ میلیارد تومان خسارت 
بـه کشـور وارد می شـود و بایـد راهـکاری 
بـرای کاهش قربانیـان و تصادفات پیـدا و آن 
را اجـرا کـرد. هادیانفـر همچنیـن در پایـان 
مراسـم با حضور در جمع خبرنـگاران اجرای 
طرح هایـی چـون بانـوان فرهنگیـار ترافیک 
را موثـر توقیف کـرد و گفـت: از سـال ۹8 که 
طرح بانوان فرهنگیار ترافیک بـه اجرا درآمد 
شـاهد کاهش 18 درصد تصادفات بودیم که 
این موضـوع نشـان می دهـد که زنـان نقش 

برجسـته و ویـژه ای در این زمینـه دارند.

مدارس مردمی در راهند
جزئیات راه اندازی مدارس 
غیردولتی بدون »شهریه«

رئیس سـازمان مـدارس و مراکـز غیردولتی 
وزارت آمـوزش و پـرورش از طراحـی الگوی 
ایجـاد مـدارس مردمـی از طریـق واگـذاری 
مـدارس دولتـی و غیردولتـی بـه گروه هـای 
مردمـی و جهـادی، خیریـن و واقفیـن خبر 
داد و گفـت: بایـد یـک درصـد از مـدارس ما 

مـدارس مردمـی باشـند.
احمـد محمـودزاده در گفت وگو با ایسـنا، در 
ایـن بـاره اظهـار کـرد: دولـت نـگاه جدیدی 
تحـت عنـوان مـدارس مردمـی دارد و 
مدتی اسـت کـه در دسـتورکار قـرار گرفتـه 
اسـت. وی افـزود: بـر ایـن اسـاس بایـد یک 
درصـد از مدارس مـا مدارس مردمی باشـند 
که در حـوزه کاری سـازمان مـدارس و مراکز 

غیردولتـی هـم قـرار می گیـرد.
رئیس سـازمان مـدارس و مراکـز غیردولتی 
وزارت آمـوزش و پـرورش بـا بیـان اینکه این 
مـدارس، بدون شـهریه هسـتند گفـت: قرار 
اسـت گروه هـای مرجع و اشـخاص با سـبقه 
تعلیـم و تربیتـی کـه احتمـال دارد از گـروه 
خیریـن، جهـادی و واقفین باشـند ایـن نوع 
مدارس را در مناطق محروم و حاشیه شهرها 

راه انـدازی و اداره کننـد.
محمـودزاده ادامـه داد: البتـه مـا پیـش از 
این، حرکتـی را در سـازمان مـدارس و مراکز 
غیردولتـی آغـاز کـرده  و در تـلاش بودیـم 
اینطـور اسـتنباط نشـود که همه موسسـان 
مـدارس غیردولتـی صرفـا بـه دنبـال عواید 
مالـی هسـتند. بسـیاری از مـدارس مـا 
فعالیت هـای عام المنفعـه انجـام می دهنـد 
و مـا بخشـی از ایـن فعالیت هـا را به سـمت 

مناطـق محـروم سـوق می دهیـم.
وی بـا اشـاره بـه اینکـه ایـن علاقه منـدی از 
سـوی نهادهـا و دسـتگاه هایی کـه اقـدام به 
تاسـیس مدرسـه می کننـد بیشـتر اسـت 
گفـت: بـه عنـوان مثـال موسسـه ای داریـم 
کـه ۶0 مجموعـه مدرسـه ای دارد و اخیرا در 
مناطـق محـروم سـه اسـتان  کشـور حضور 
پررنگـی نشـان داده و مشـغول فعالیت های 

آموزشـی عام المنفعـه اسـت.
رئیس سـازمان مـدارس و مراکـز غیردولتی 
وزارت آموزش و پـرورش ادامـه داد: یا برخی 
مـدارس شـاخص مـا در تهـران در راسـتای 
ایفـای مسـئولیت اجتماعـی خود بـه خوبی 
عمـل می کننـد و اقداماتـی را برای توسـعه 
آمـوزش در مناطـق محروم انجـام می دهند. 
ما قصد داریـم چنین نگاهـی را تقویت کرده 

و به سـمت مـدارس مردمـی برویم.
محمـودزاده با بیـان اینکه تاکنون مدارسـی 
بـا رویکـرد جدیـد در چنـد اسـتان کشـور 
تاسـیس شـده اند گفـت: در شهرسـتان 
خوی مدرسـه  خوبـی بـا مشـارکت آموزش 
و پـرورش راه انـدازی شـده و بـدون دریافت 
شـهریه از دانش آمـوزان مناطـق محـروم 
ثبـت نـام می کنـد. در مشـهد و مازنـدران 
هـم پروژه هایـی در همین راسـتا در دسـت 

احـداث اسـت.

معاون رییس جمهور خبر داد

آمار »طلاق« رو به افزایش
 سوءاستفاده از زنان برای قاچاق مواد مخدر

معاون امـور زنـان و خانـواده رئیس جمهـور گفت: آمار طـلاق روز 
بـه روز رو به  افزایش اسـت و خدایی نکرده  نسـل ما دچار مشـکل 
جدی می شـود لـذا  باید رویه هـای مربوطـه در ایـن زمینه اصلاح 

شـود تا طلاق کاهـش یابد.
به گزارش ایسـنا، انسـیه خزعلی در جشـنواره ملی آرای قضایی با 
محوریت زن و خانواده که در سـالن همایش بیمارسـتان عدل قوه 
قضاییه برگزار شـد، گفـت: جزو دغدغه هـای مقام معظـم رهبری 
اسـت و بارها تاکید کـرده بودند کـه ظلم بـه زنان حتـی در منزل 

هم بایـد مورد توجـه جدی قـرار گیرد.
وی ادامـه داد:  بایـد در رابطه بـا برخی آمارهـا که گفته می شـود 
دهـه ۶0 بیشـترین جرم هـا را داشـته، بررسـی شـود زیـرا بعضی 
از آمارها خـام اسـت و هنـوز نیـاز بـه کار دارد. متاسـفانه زنان در 
حمل و نقـل مواد مخـدر وسـیله ای برای  سوءاسـتفاده هسـتند و 
از آنها اسـتفاده شـده اسـت.  همچنین تعداد زنان زندانی ۳ درصد 
اسـت و گرچه آمـار کم  اسـت ولی همیـن تعـداد هم نباید باشـد.
خزعلی  افـزود: زنـان بزه دیده آسـیبهای زیـادی را از نظـر روحی 
دیده انـد کـه مـا نمی توانیـم آنهـا را احصـاء کنیـم و قضـات بایـد 

عادلانه تـر بـه موضوعـات آنهـا نـگاه کنند. 
وی تاکید کـرد: قاضی بایـد به مشـکلات زنان آسـیب دیده گوش 
دهـد و بایـد ببینـد کـه چقـدر حکـم  او می توانـد درمانگر باشـد. 
قوانیـن خانـواده و تاکید مقـام معظم  رهبـری بر این نکتـه تاکید 
دارد کـه  ظلـم به زنـان نشـود؛ اینهـا مـواردی اسـت که بایـد آنرا  

جـدی بگیریم.
خزعلـی افـزود: مـا بـه عنـوان متصـدی مسـاله زنـان در بخـش 
سـتادی هسـتیم و قـدرت اجرایی نداریـم و امیـدوارم بـا قوانینی 
کـه وضع مـی شـود بتوانیـم مثمرثمر باشـیم. مـا آسـیبهای زنان 
در اسـتانهای مختلـف را شناسـایی کردیـم. گرفتـن آمـار از  قـوه 
قضاییـه در این زمینه سـخت اسـت و براحتـی نمی توانیـم نتایج 
دادگاه هـا را بدسـت آوریـم و ان شـاءالله با همـکاری قـوه قضاییه 

آنـرا به ثمـر برسـانیم.
وی ادامـه داد: خواهشـمندم که در بخـش قانون گـذاری تنقیحی 
داشـته باشـیم؛ ۶0 درصـد مسـایل مربـوط بـه خانـواده نیـاز بـه 
بازنگـری دارد. همچنیـن اجـرای عدالت و احقـاق حقـوق زنان  و 
قوانیـن مربـوط بـه آنـان بایـد  شناسـایی و در اختیار ما گذاشـته 
شـود. ناگفتـه نماند کـه واکاوی نقـش رویـه قضایی در اسـتحکام 

خانواده هـا مهم اسـت.

خبر مدیرکل منابع فیزیکی وزارت بهداشت مطرح کرد:

فرسودگی ۷۰ درصد بیمارستان های کشور 
درخواست های مکرر از سازمان برنامه و بودجه

گزارش
ایسنا

مدیـرکل منابـع فیزیکـی وزارت بهداشـت بـا اشـاره به 
وضعیـت فرسـودگی و ایمنـی بیمارسـتان های کشـور، 
تأمین اعتبار را چالش اصلی ایمن سـازی بیمارسـتان ها 
دانسـت و گفـت: جایگزیـن کـردن ۵0 هـزار تخـت 
بیمارسـتانی فرسـوده فعلی، بیش از 1۵0 هـزار میلیارد 

تومـان بـرای دولـت هزینـه دارد.
مهنـدس امیـر سـاکی در گفت وگـو بـا ایسـنا، دربـاره 
وضعیـت فرسـودگی بیمارسـتان ها در کشـور، گفـت: 
در دهـه 80 در کشـور ارزیابی لـرزه ای بیمارسـتان های 
کشـور در دسـتور کار قـرار گرفـت و نتایـج ایـن ارزیابی 
نشـان داد که حـدود ۷0 درصـد سـاختمان های درمانی 
یا همان بیمارسـتان، در کشور فرسـوده اند. این میزان در 
تهران به دلیـل قدمت بیمارسـتان ها بیـش از 80 درصد 
بوده اسـت. نتایج همچنین نشـان داد بیش از ۹0 درصد 
بیمارستان های فرسوده امکان مقاوم سـازی نداشته و به 
عبارتی مقاوم سـازی آن ها توجیه پذیر نیسـت و بنابراین 

این بیمارسـتان ها بایـد جایگزین شـوند.

۴۰ درصد فرسودگی ترمیم یافته در 
بیمارستان های کشور

نیاز به اعتبار ۱۵۰ هزار میلیاردی برای جایگزینی 
۵۰ هزار تخت بیمارستانی فرسوده

اینکـه سیاسـت نهضـت  بـه  باتوجـه  افـزود:  وی 
بیمارستان سازی در کشور از سـال های گذشته و به ویژه 
در 1۵ سـال اخیـر بـا سـاخت بیـش از 40 هـزار تخـت 
بیمارسـتانی که بعضـی از ایـن بیمارسـتان ها جایگزین 
بیمارسـتان های فرسـوده قبلـی بوده انـد، آغـاز شـده؛ 
درصـد فرسـودگی ترمیم یافتـه در حـوزه بیمارسـتانی 
به حـدود 40 درصد رسـیده اسـت. بـا این وجـود وزارت 
بهداشـت برنامه جایگزین کردن ۵0 هزار تخت فرسـوده 
فعلی را در یک برنامه میان مدت در دسـتور کار قرار داده 
اسـت که ایـن برنامه بیـش از 1۵0 هـزار میلیـارد تومان 
برای دولـت هزینـه دارد که باید توسـط سـازمان برنامه 
و بودجـه و همچنیـن مجلـس شـورای اسـلامی مـورد 

حمایـت جـدی قـرار گیرد.
چـرا در برخی بیمارسـتان ها امکان تامیـن ایمنی حریق 

با اسـتانداردهای جدید نیست؟
سـاکی دربـاره آمـار بیمارسـتان هایی کـه در کشـور 
و بـه ویـژه در تهـران بـه عنـوان یکـی از قطب هـای 
درمانـی مهم کشـور کـه اخطـار ایمنـی از سـوی آتش 
نشـانی دارنـد و بـا اشـاره بـه مشـکلات ایمنـی در این 
بیمارسـتان ها، گفت: برای پاسـخ دقیق بـه این موضوع 
بایـد بایـد از سـازمان آتـش نشـانی سـوال شـود. البته 

بایـد توجـه کـرد کـه در برخـی از بیمارسـتان ها بـه 
دلیل سـاختار قدیمـی امـکان تامیـن ایمنـی حریق با 
اسـتانداردهای جدید مقـدور نیسـت. از طرفـی تامین 
ایمنی حریـق بیمارسـتان ها کـه مـورد تایید سـازمان 
آتش نشـانی قرار گیرد، برای بسـیاری از بیمارسـتان ها 
به ویـژه بیمارسـتان های دولتـی هزینه بـر بـوده کـه 
سـازمان برنامه و بودجه بایـد اقدام جـدی در این زمینه 
انجـام دهـد. وزارت بهداشـت بارهـا و بارهـا از سـازمان 
برنامـه و بودجـه بـرای ایجاد ردیـف اختصاصـی تامین 
ایمنـی در بیمارسـتان های موجـود، به ویـژه ایمنـی 
حریق و بازسـازی و نوسـازی سیسـتم های تاسیسـاتی 
بیمارسـتانی کـه از نقـاط آسیب رسـان در ایـن زمینـه 

اسـت، درخواسـت داشـته و بایـد پیگیری شـود.

جایگزینی؛ برنامه جامع وزارت بهداشت برای 
بهبود ایمنی در بیمارستان ها

لزوم ۳ برابر شدن اعتبارات عمرانی وزارت بهداشت
وی درباره برنامـه وزارت بهداشـت برای بهبـود وضعیت 
ایمنـی در بیمارسـتان ها و مقاوم سـازی آن هـا در برابـر 
سـیل، زلزلـه، آتـش سـوزی و ...، اظهـار کـرد: برنامـه 
جامـع بـرای بهبـود وضعیـت ایمنـی بیمارسـتان ها بـا 
توجـه بـه میـزان فرسـودگی بیمارسـتانی در کشـور، 
جایگزینی اسـت؛ چـرا کـه مقاوم سـازی بیمارسـتان ها 
به دلایلـی چـون هزینه های بالای مقاوم سـازی نسـبت 
بـه جایگزینـی، عـدم برخـورداری سـاختار معمـاری 

بیمارسـتان های قدیمـی از مدل هـای اسـتاندارد و... 
مقـرون بـه صرفـه نیسـت.

ایجاد فضای ایمن در بیمارستان های جدید
مدیرکل منابع فیزیکـی وزارت بهداشـت درباره وضعیت 
ایمنـی بیمارسـتان های جدید سـاخت و امـکان تخلیه 
فـوری پرسـنل و بیمـاران در بیمارسـتان ها در صـورت 
بروز حـوادث غیرمترقبه نیز گفـت: در بیمارسـتان های 
جدید با توجـه به ضوابط جدیـد آتش نشـانی، فضایی به 

نام فضای ایمن در طبقات بیمارسـتان ها تعبیه می شـود 
تا در زمان بروز حادثه بیمارسـتان و پرسـنل در آن مکان 
به طور موقت مسـتقر شـوند. در سـاختمان های قدیمی 
امکان ایجـاد فضا بـه دلایلـی از جمله سـاختار قدیمی و 

غیـر اسـتاندارد اماکن، وجـود ندارد.

اخذ وام برای انتقال بیمارستانی که تاکنون ۱۰ بار 
اخطار آتش نشانی گرفته است

سـاکی در ادامـه صحبت هایـش با اشـاره بـه وضعیت 

بیمارسـتان سـوختگی شـهید مطهـری کـه گفتـه 
می شـود تاکنون 10 بـار اخطـار آتش نشـانی دریافت 
کـرده و وضعیـت جایگزینـی آن، گفـت: بـرای ایـن 
بیمارسـتان قرار شـد تا قبـل از پایان سـال نسـبت به 
اخـذ وام بانکی بـه مبلـغ 2000 میلیارد ریـال از بانک 
ملـت جهـت تکمیـل باقیمانـده عملیـات اجرایـی در 
بیمارسـتان 1۶00 تخت خوابـی جدیـد سـوختگی 
کـن اقـدام کننـد و بـه دنبـال ایـن اقـدام، به سـرعت 
نسـبت بـه انتقـال و جابجایی بیمارسـتان سـوختگی 

شـهید مطهری بـه بیمارسـتان جدیـد اقدام شـود که 
ایـن موضـوع در سـفر رییـس جمهـور تامیـن منابـع 

شـده اسـت.
وی در ادامـه صحبت هایش دربـاره چالش های وزارت 
بهداشـت برای ایمن سـازی و نوسـازی بیمارسـتان ها، 
بـرای  بسـیاری  و چالش هـای  گفـت: معضـلات 
ایمن سـازی بیمارسـتان ها وجـود دارد. بسـیاری 
از شـاخص های ایمن سـازی صرفـا بـا جایگزینـی 
بیمارسـتان ها امـکان تحقـق دارنـد کـه ایـن موضوع 
نیازمند اعتبارات لازم در حوزه عمرانی سـلامت است. 
بنابرایـن چالـش اصلـی تامیـن اعتبـار اسـت. در حال 
حاضر سـهم سـلامت از تملک های دارایی سـرمایه ای 
یک درصد اسـت که بسـیار ناچیز اسـت؛ این در حالی 
اسـت که وزارت بهداشـت 4۶000 تخت بیمارسـتانی 
نیـز در دسـت سـاخت دارد کـه بایـد اعتبـارات آن ها 

نیـز تامین شـود. 

اجرای دستورالعمل بهبود تاب آوری 
بیمارستان های جدید

سـاکی دربـاره وضعیـت نظـارت بـر سـاخت و سـاز بـا 
کیفیت و ایمـن بیمارسـتان های جدیـد در جهت عدم 
تکرار حوادثـی مانند آنچه در زلزله کرمانشـاه و سـرپل 
ذهـاب در زمینـه تخریـب بیمارسـتان های تـازه سـاز 
شـاهد بودیـم، گفـت: نظارت های جـدی، اعـم از انجام 
آزمایش هـای بتـن، انجـام نظـارت در مرحلـه سـاخت 
سـازه، اخذ تاییدیه سـازمان های ذیربـط، همکاری بین 
سـازمانی از جمله با راه و شهرسـازی، شـهرداری، نظام 
مهندسـی و... در زمان سـاخت بیمارسـتان های جدید 

انجـام می شـود.

سنا
: ای

س
عک

یک چرخه اقتصادی معیوب در »کف خیابان«؛ چه کسانی سود می کنند؟
از سـال 1۳۷8 تاکنـون طرح هـای مختلفی 
بـرای سـاماندهی کـودکان کار و خیابـان 
بـه اجـرا درآمـده؛ از خانـه سـبز و ریحانـه 
گرفته تا تاسـیس مراکز حمایتی و آموزشی 
کـودک و خانـواده؛ امـا نتایـج اجـرای ایـن 
چنـدان  کـه  می دهـد  نشـان  طرح هـا 
موفقیت آمیـز نبوده اند و به نظـر بی توجهی 
بـه بسـترهای بـروز پدیـده کـودکان کار و 
خیابـان همچون اقتصـاد کف خیابـان، عدم 
نظـارت، اتباع نابسـامان و سـاختار فقـرزا و 
خـلاء تقنیـن، سیاسـت ناکارآمـد و اجرای 
ناقـص مسـائل ریشـه ای هسـتند کـه خود 
موجب تـداوم این آسـیب اجتماعـی و عدم 

موفقیـت طرح هـا شـده اسـت.
بـه گـزارش ایسـنا، کـودکان کار و خیابـان 
عمدتـا بـه دلایـل مختلفـی همچـون فقـر 
فرهنگـی، فقـر اقتصـادی، ورود غیرقانونـی 
اتباع در کشـور و... شـکل گرفته اند؛ هرچند 
کـه آمـار دقیقـی از تعـداد کـودکان کار و 
خیابان در کشـور وجود نـدارد، اما در سـال 
1۳۹۹ معاون وقـت امور اجتماعی سـازمان 
بهزیسـتی کشـور دربـاره آمـار کـودکان 
کار بـا اشـاره بـه مطالعاتـی کـه با دانشـگاه 

علـوم بهزیسـتی انجـام شـد، اعـلام کـرد 
کـه حـدوداً ۷0 هـزار کـودک خیابانـی در 
کشـور داریـم. از سـوی دیگـر نیـز چنـدی 
پیش سرپرسـت دفتـر امور آسـیب دیدگان 
اجتماعـی سـازمان بهزیسـتی از شناسـایی 
۷000 کـودک کار و خیابانی در کشـور خبر 
داد و گفـت که بر اسـاس برآوردهـا 14 هزار 
کودک کار و خیابانی در کشـور وجـود دارد.
امـا از آنجایـی کـه کشـورهای دیگـر نیـز از 
ایـن آسـیب اجتماعـی مصـون نمانده انـد، 
هـر یـک از کشـورها بـه نوعـی براسـاس 
سیاسـت های اجتماعـی خـود سـاماندهی 
این کـودکان را در دسـتور کار قـرار داده اند. 
ایران نیـز مطابـق قوانین و مقـررات مصوب 
در خصوص کودکان کار و خیابان و تکالیفی 
که برعهـده دسـتگاه ها و نهادهـای مختلف 
گذاشـته شـده، طرح هـای سـاماندهی 
مختلفی همچون طـرح تجهیـز و راه اندازی 
مراکـز جمـع آوری، شناسـایی و هدایـت 
متکدیـان و کـودکان خیابانی، طـرح مراکز 
شناسـایی، تشـخیص و جایگزینی کودکان 
خیابانـی، خانـه سـبز و خانـه ریحانـه، 
مهمانسـرای )پناهـگاه( سـلامت کـودکان 

خیابانی و طرح سـاماندهی 20 هزار کودک 
خیابانی، طرح حمایـت از کودکان کار، طرح 
سـاماندهی کودکان خیابانی، طرح تاسیس 
مراکز حمایتی و آموزشـی کودک و خانواده 
و طـرح حمایت هـای اجتماعی از کـودکان 

کار و خیابـان را اجـرا کرده اسـت.
هرچنـد کـه ایـن طرح هـا از سـال 1۳۷8 
تاکنـون در کشـور اجـرا شـده و همچنیـن 
اگرچـه عـدم وجـود آمارهـای مشـخص 
درخصـوص کـودکان کار و خیابـان امـکان 
ارزیابی دقیق طرح های اجرا شـده را دشـوار 
می کند، امـا اجمـاع نخبـگان و متخصصان 
این حوزه حکایـت از آن دارد کـه طرح های 
سـاماندهی انجـام شـده بـه دلایـل مختلف 
تاکنـون نتوانسـته اند چنـدان موفقیت آمیز 
باشـند چراکـه از دیـدگاه متخصصـان، این 
طرح هـا بـا چالش هایـی همچـون عـدم 
پوشـش انـواع مختلـف کـودکان کار و 
خیابان، غلبـه رویکرد جمـع آوری بر جذب، 
تقلیل توانمندسـازی کـودکان کار و خیابان 
به مسـاعدت مالـی، غلبه نـگاه کوتـاه مدت 
بـه توانمندسـازی به جـای فراینـدی دیدن 
آن، عدم تناسـب بین منابع و مسـئولیت ها، 

عدم پوشـش اتباع، عدم اجمـاع درخصوص 
نحـوه مواجهـه بـا پدیـده کـودکان کار و 
خیابـان، عـدم ارتبـاط صحیـح سـمن ها با 
نهادهای دولتـی و عدم توجه به ریشـه های 
بـروز پدیـده کـودکان کار و خیابـان روبـرو 

بوده انـد.
پژوهش هـای  مرکـز  گـزارش  مطابـق 
مجلـس، از آنجایـی کـه طرح هـای مداخله 
بسـیاری  چالش هـای  دارای  پیشـین 
بوده انـد و تاکنـون نتوانسـته اند آنچنـان 
کـه بایـد پدیـده کـودکان کار و خیابـان را 
سـاماندهی کننـد، هرگونـه تصویـب قانون 
و آئین نامـه ای در بـاب سـاماندهی کودکان 
کار و خیابـان دارای الزاماتی اسـت که بدون 
التفـات به آن امکان حل این مسـئله میسـر 
نیسـت. چالش های ذکـر شـده درخصوص 
طرح هـای مداخلـه صـورت گرفتـه پیـش 
از ایـن بیانگـر این اسـت کـه هرگونـه طرح 
دقیـق  مفهوم شناسـی  نیازمنـد  جدیـد 
گونه های کـودکان کار و خیابان، شناسـایی 
سـاز و کار و بسـترهای موجود هر یک از این 
انواع و همچنین ارائه آمـار و اطلاعات دقیق 

از ایـن کـودکان اسـت.

مفهوم شناسی گونه های 
کودکان کار و خیابان

بـه نظـر خـلاء تعریفـی جامـع از واژگان 
مرتبـط بـا پدیـده کـودک کار و خیابـان 
موجـب نادیـده انگاشـتن قشـر عظیمـی از 
کـودکان کار و خیابـان و پوشـش حداقلـی 

کـودکان در معـرض آسـیب و آسـیب دیده 
شـده اسـت. سـاماندهی کـودکان کار و 
خیابـان جز بـا تعاریفـی دقیـق از گونه های 
مختلـف کـودکان کار و خیابـان و تحـت 
پوشـش دادن انـواع آن نمی توانـد میسـر 

شـود.

سنا
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کاغذ جامعه

معضلات و چالش های بسـیاری برای ایمن سـازی بیمارسـتان ها وجود دارد. بسـیاری از 
شـاخص های ایمن سـازی صرفا با جایگزینی بیمارسـتان ها امکان تحقق دارنـد که این 
موضوع نیازمنـد اعتبارات لازم در حوزه عمرانی سـلامت اسـت. بنابرایـن چالش اصلی 
تامین اعتبـار اسـت. در حـال حاضر سـهم سـلامت از تملک هـای دارایی سـرمایه ای 
یک درصد اسـت که بسـیار ناچیز اسـت؛ این در حالی اسـت که وزارت بهداشت ۴۶۰۰۰ 
تخت بیمارسـتانی نیز در دسـت سـاخت دارد که باید اعتبـارات آن ها نیز تامین شـود. 

آگهی تشکیل مجمع عمومی 
فوق العاده کانون کارگران 
بازنشسته شهرستان زرند

بدینوسـیله بـه اطـلاع کلیـه اعضـاء کانون یاد شـده 
می رسـاند جلسـه مجمع عمومی فوق العـاده کانون 
در تاریـخ 1401/11/1۹ راس سـاعت 10 صبـح در 
محـل حسـینیه سـقاخانه خیابـان چمـران برگـزار 
مـی گـردد. از کلیـه اعضـا جهـت شـرکت در مجمع 
فوق دعـوت بعمـل می آیـد. ضمنـا افراد مسـتمری 
بگیـر- بازمانـده - از کار افتـاده حـق رای نداشـته و 
نیاز به حضـور نامبردگان در جلسـه نمی باشـد. لازم 
به ذکر اسـت حضـور اعضا در جلسـه بـا ارائـه کارت 

عضویـت دارای اعتبـار الزامی اسـت.
دستور کار جلسه:

اصلاح بند ۷ ماده 20 اساسنامه
حذف تبصره یک ماده 1۶ اساسنامه

هیئت مدیره کانون کارگران بازنشسته 
شهرستان زرند

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی
 )بطور فوق العاده(  نوبت اول شرکت 

تعاونی شهید چمران به شماره ثبتی 2۷۶
بدین وسـیله به اطلاع صاحبان سـهام شـرکت تعاونی کشـاورزی شـهید 
چمـران می رسـاند که جلسـه مجمع عمومـی عـادی) بطورفوق العـاده (
آ ن شـرکت در روز دوشـنبه مورخ 1401/11/۳ راس سـاعت ۳بعد از ظهر 
در محل سـازمان تعاونی روسـتایی تشـکیل می گردد. خواهشـمند است 

در تاریخ و سـاعت تعیین شـده در محـل مذکور حضـور به هم رسـانید.
 کلیـه سـهامداران موظفنـد کپـی کارت ملـی بـا شناسـنامه بـه انضمام 

دفترچـه عضویـت را همـراه داشـته باشـند
1- انتخاب هییت مدیره ومدیر عامل 

2- انتخاب بازرس 
۳-تصمیم گیری در خصوص آتیه شرکت

از طرف یک پنجم اعضاء

آگهی دعوت مجمع فوق العاده نوبت اول 
شرکت تعاونی شهید چمران

 به شماره ثبتی 2۷۶
بدین وسـیله به اطلاع صاحبان سـهام شـرکت تعاونی کشـاورزی شهید 
چمـران می رسـاند کـه جلسـه مجمـع فـوق العـاده آ ن شـرکت در روز 
دوشـنبه مورخ 1401/11/۳ راس سـاعت 4بعد از ظهر در محل سازمان 
تعاونی روسـتایی تشـکیل می گردد.خواهشمند اسـت در تاریخ و ساعت 

تعیین شـده در محـل مذکور حضـور به هم رسـانید.
» کلیـه سـهامداران موظفنـد کپـی کارت ملی بـا شناسـنامه بـه انضمام 

دفترچـه عضویـت را همراه داشـته باشـند«
1- تغییر آدرس دفتر شرکت

2 تصمیم گیری در خصوص سهام و سهام داران
از طرف یک پنجم اعضاء
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نوازندگانی که به 
سازفروشی روی آورده اند

تهـران- ایرنا- تقریبـا پنج ماه اسـت که هیچ 
کنسـرتی در کشـور برگزار نمی شـود. بحث 
معیشـت اهالی موسـیقی در کنـار نیازهای 
روحـی مـردم بـرای حضـور در کنسـرت ها، 
مباحث مهمی اسـت که باید بـه آن پرداخته 

شـود.
بـه گـزارش خبرنـگار موسـیقی ایرنـا، »نیم 
فصل لیـگ تمـام شـد. همـه فوتبالشـان را 
انجـام دادنـد. مثـل پزشـکان و... ولی کسـی 
بابت انجام شغلشـان به آنها دشنام نمی دهد 
انجـام این مشـاغل عادی سـازی به حسـاب 
نمی آید. ولی نوازندگان موسیقی... بیکارند و 
به فروختـن وسایل شـان روی آورده اند.« این 
جمـلات تازه ترین واکنـش محمد معتمدی 
خواننده مطـرح کشـورمان نسـبت به عقب 
افتـادن مقولـه اجراهای زنـده در برابـر دیگر 
مشـاغل اسـت. او اعتـراض کـرده و به نوعـی 
خواسـتار برقراری کنسـرت ها شـده اسـت. 
واکنشـی که با موافقت و مخالفت گروه هایی 

مواجه شـده اسـت.
در اتفاقات اخیـر، رخدادهای تلخـی به وقوع 
پیوسـت و باید پذیرفت که جامعه موسـیقی 
کشـور به عنوان یکـی از پیشـران های اصلی 
حـوزه فرهنـگ، شـرایط روحـی مسـاعدی 
نداشـته اسـت امـا آیـا راهـکار، تعطیلـی 
کنسـرت ها اسـت و اگـر ایـن راهـکار، علاج 
درد اسـت، تا چـه زمانـی می توان نسـبت به 

بایکـوت و تحریـم کنسـرت، صبـر کرد؟
اینجاسـت کـه می تـوان بـه واکنـش محمد 
معتمـدی، به دیـده دیگـری نگریسـت و در 
روزگار فشـار رسـانه ها، بـه کشـف مسـیری 
رسـید تا هـم آلام مـردم جریحه دار نشـود و 
هم بـه راه حلی علمـی و عملی بـرای متضرر 

نشـدن بیشـتر اهالی موسـیقی رسید.
ایـران، پائیـز خوبی را پشـت سـر نگذاشـت. 
اتفاق هـای بـدی در ایـن برهـه رخ داد کـه 
سـبب شـد تـر و خشـک بـا هـم بسـوزند. 
برخـی، مطالبات به حقـی را مطـرح کردند و 
عده ای دیگـر با سوءاسـتفاده از این شـرایط، 
تـا توانسـتند، از آب گل آلود ماهـی گرفتند و 
ضربات اقتصـادی شـدیدی را بـر میلیون ها 

شـهروند وارد آوردنـد.
ایـن جماعـت کـه مسـتقیما از رسـانه های 
خارجی خط می گرفتند، نقشه راه خطرناکی 
را پیـش گرفتنـد. بـه سـلبریتی ها و افـراد 
مشهور فشـار آوردند تا در برابر وضع موجود، 
طبـق نظـر و خواسـت آنهـا موضـع بگیرند، 
از مغـازه داران خواسـتند کرکـره مغازه هـای 
خـود را بـرای روزهـای متوالی بالا نکشـند، 
از مردم خواسـتند تا قبـوض آب، بـرق، گاز و 
تلفن خـود را پرداخت نکنند، از ورزشـکاران 

می خواسـتند تـا بـه میـدان نروند.

فیلمسازی در حال و 
هوای »قصه های مجید«

محمدحسـین امانـی از کارگردانـان حاضـر 
در جشـنواره فیلـم عمـار تأکیـد کـرد کـه 
انگیزه اش بـرای فیلمسـازی و ورود به عرصه 
کارگردانـی، حضـور در همیـن رویـداد بوده 

اسـت.
محمدحسین امانی همدانی کارگردان فیلم 
»من، آقبانو و لیسـت آرزوهـا« از آثار راه یافته 
بـه بخـش »فیلـم داسـتانی« سـیزدهمین 
جشـنواره مردمـی »عمـار«، در گفتگـو بـا 
خبرنـگار مهر دربـاره ایـن فیلم توضیـح داد: 
ایـن فیلـم دربـاره نوجوانی اسـت کـه از یک 
شهرستان دور برنده سـفر به مشهد می شود 
و قصـد دارد همراه بـا مادربزرگش عـازم این 
سـفر شـود. از آنجایی که شـخصاً علاقه مند 
به »قصه هـای مجید« هسـتم، سـعی کردم 
در قالب همراهی این نوجـوان و مادربزرگش 
همان حال و هـوا را در فیلمم داشـته باشـم.
وی افـزود: ایـن نوجـوان در مسـیر حرکـت 
به سـمت حـرم امـام رضـا )ع( با ایـن چالش 
مواجه اسـت که چرا وقتـی اولین بـار نگاهم 
به گنبـد امام افتـاد، بایـد حاجت دیگـران را 
بخواهـم در حالـی کـه خـودم حاجت هـای 
زیـادی دارم. او لیسـتی از آرزوهـای خـود را 
در یـک دفترچـه جمـع آوری می کنـد امـا 
زمانی کـه به مشـهد می رسـد ایـن دفترچه 
را گم می کنـد. تنهـا حاجتی کـه در ذهنش 
می ماند، حاجت یکی از اهالی روستاسـت که 
تنها همان را هم از امام رضـا )ع( می خواهد و 
وقتـی به خانـه برمی گـردد متوجه می شـود 
ایـن حاجت بـرآورده شـده اسـت. ایـن قصه 
را براسـاس یـک اتفـاق واقعـی بـه تصویـر 

درآورده ام.
ایـن کارگـردان دربـاره مواجهـه بـا ایـده 
واقعـی ایـن فیلـم هـم گفـت: مجموعـه ای 
طی مـاه رمضـان از شـبکه سـه سـیما روی 
آنتـن می رفـت کـه موضـوع آن پرداختن به 
کرامـات امام رضـا )ع( بـود. در هر قسـمت از 
آن برنامه داسـتانی واقعی در این بـاره روایت 
می شـد که داسـتان فیلم مـا یکـی از همان 
داستان هاسـت کـه در قسـمت نزدیک عید 
فطـر آن برنامـه روایـت شـد و حـال و هوای 
شـیرین تری هم داشـت. ایده اصلـی حاصل 
کار پژوهش عوامل آن فیلم بـود که بعدها ما 

تبدیل بـه فیلمنامـه کردیم.
امانی دربـاره اینکه آیا این فیلـم را صرفاً برای 
نوجوانان سـاخته اسـت هـم تأکید کـرد: نه، 
اتفاقاً می خواسـتم مثل »قصه هـای مجید« 
هـم مخاطـب نوجـوان داشـته باشـد و هـم 
بزرگسـال. خاطرم هسـت زمانی نوجوانی ام، 
»قصه های مجیـد« را هم من تماشـا و دنبال 
می کردم و هم پـدر و مـادرم. آن مجموعه به 
گونـه ای بـود کـه همـه بـا آن ارتبـاط برقرار 

می کردنـد. 

به فکر ثبت جهانی
»روز قصّه گویی« باشیم

بیسـت وچهارمین جشـنواره بین المللـی »قصّه گویـی«، 2۵ تـا 
2۹ دی مـاه، در شـهر یزد برگـزار می شـود. نشسـت رسـانه ای این 
جشـنواره نیـز روزگذشـته بـا حضـور حامـد علامتـی )مدیرعامل 
کانـون(، محمـود مـروج و محمـد گودرزی دهریـزی )رئیـس و 
دبیر جشـنواره( برگـزار شـده و به نکاتـی ماننـد برنامه ریـزی برای 
ثبـت جهانـیِ ایـن هنـر، هـدف از برگـزاری جشـنواره و تقویـت و 

کیفیت بخشـی بـه آن اشـاره شـد.
بـه گـزارش ایسـنا، حامـد علامتـی ـ مدیرعامـل کانـون پـرورش 
فکـری کـودکان و نوجوانان ـ در نشسـت خبری بیسـت وچهارمین 
جشـنواره بین المللـی قصّه گویـی کـه امـروز در سـالن کنفرانـس 
مرکـز آفرینش هـای فرهنگـی و هنـری برگـزار شـد، ضمن اشـاره 
به تقـارن اختتامیۀ این جشـنواره بـا »روز مـادر« گفت: جشـنواره 
بین المللـی قصّه گویی، یـک حرکت فرهنگـی برای سـرگرم کردن 
کودکان نیسـت بلکـه به یـک شـاخص بـزرگ فرهنگـی در عرصه 
بین الملـل تبدیـل شـده اسـت. اگرچـه روزی در تقویـم بـا عنـوان 
»روز قصّه گویـی« نام گـذاری شـده امـا بایـد بـه فکر ثبـت جهانی 
آن باشـیم؛ چراکه »قصّه گفتن« سـرمایه ای ملی اسـت و باید برای 

پاسداشـت و توسـعه آن اقـدام کرد.
او همچنیـن اضافـه کـرد: نتیجـۀ یـک  سـال تـلاش کـودکان و 
نوجوانـان بـرای قصّه گویـی در کانون بـه بار نشسـته اسـت و از 2۵ 
دی مـاه تـا روز اختتامیـه، مخاطبان شـاهد برگزاری این جشـنواره 

خواهنـد بـود.
علامتـی بـا بیـان اینکـه قصّه گویـی قدیمی تریـن شـبکه جهانـی 
پیام رسـانی اسـت، هـدف جریـان قصّه گویـی در کانـون پـرورش 
فکری را »کاشـتن بذر ایمان و فرهنگ در دل کـودکان و نوجوانان« 
خوانـد و دربـارۀ اهمیت توجـه به کیفیـت محتـوا، این طـور گفت: 
تقویت  جریـانِ قصه گویـی، مراقبت از شـاخص ها و سـنجش ها، به 
کیفیت بخشـی ضریب می دهد؛ ضمـن اینکه هر حرکتـی که انجام 
می شـود، نیاز بـه بازبینـی و بررسـی دارد و بایـد به سـرمایه تجربه 
بیسـت وچهار دوره از این جشـنواره توجه شـود و ضمن پاسداشت، 

بـرای ارتقای بیشـتر آن تلاش شـود.
مدیرعامل کانون پـرورش فکری کودکان و نوجوانان، بیسـت وچهار 
دوره از جشـنواره بین المللـی قصّه گویـی را یـک جریـان عظیـم 
فرهنگی، هنـری و ادبی برشـمرد که بیست وسـه دوره تجربـه را به 
همـراه دارد و یکی از برجسـته ترین جریان های فرهنگی محسـوب 
می شـود و اضافـه کـرد: ترویـج قصّه گویـی بین اعضـای خانـواده، 
به ویژه مـادران، بایـد به عنـوان فرایندی مطلـوب، مورد توجـه قرار 
گیـرد. کاربسـت حداکثـری قصّه گویی در جهـت تقویـت فرزندان 

یکـی از اولویت هاسـت که نباید خدشـه دار شـود.
در ادامـه محمود مـروج )رئیس ایـن دوره از جشـنوارۀ قصّه گویی(، 
ایـن جشـنواره را یکـی از اصلی تریـن راه هـای ترویـج قصّه گویـی 
برشـمرد کـه بایـد از ظرفیـت آن به خوبـی اسـتفاده کـرد و گفـت: 
بسـیاری از قصّه هـای مـا که سـرمایه عظیمی محسـوب می شـود، 
مکتـوب نشـده امـا تاکنـون در کانـون نزدیـک بـه ۶ هـزار قصّـه 

جمـع آوری شـده اسـت.
طبق اعـلام قبلـی، بیسـت وچهارمین دوره از جشـنواره بین المللی 
»قصّه گویـی« کانون پـرورش فکری کـودکان و نوجوانـان، از 2۵ تا 

2۹ دی مـاه 1401 در شـهر یزد برگزار می شـود.

چرا بین هنرمندان تئاتر و سینما تبعیض وجود دارد؟خبر
گزارش

مهر

امیـر دژاکام بـا گلایـه از بلاتکلیفـی نمایـش »احمـد 
شـمس یـا قصـه همیـن روزهـا« دربـاره وضعیـت 
مدیریـت تئاتـر و بی توجهـی بـه نیازهـای هنرمندان 

انتقاداتـی را مطـرح کـرد.
امیر دژاکام نویسـنده و کارگردان تئاتر درباره وضعیت 
مدیریـت فرهنگـی و چالش هـای ایـن روزهـای تئاتر 
بـه خبرنـگار مهـر گفـت: مسـاله اصلـی این اسـت که 
از اساسـاً مدیـران تئاتـری مـا نمی داننـد کـه بـا چـه 
پدیـده ای طـرف هسـتند. از کاظـم نظـری مدیـرکل 
هنرهـای نمایشـی کـه دکتـرای مدیریـت رسـانه و 
کارشناسی ارشـد تئاتر دارد و اسـتاد تئاتر است گرفته 
تا مدیران دیگری که شـاید این رشـته را نشناسـند اما 
با عدالـت کـه آشـنایی دارنـد؛ به عنـوان مثـال هزینه 
تولید یک سـریال معمولی 1۵ قسـمتی شبکه نمایش 
خانگـی را در نظـر بگیریـد که رقمـی بالغ بـر 20 تا 40 
میلیارد تومان اسـت. این اتفـاق در همین کشـور و در 
همین شـرایط نابه سـامانی کـه تولیـدات پلتفرم ها به 

حداقـل رسـیده اسـت، می افتد.

چرا بین هنرمندان سینما و تئاتر تبعیض
 وجود دارد؟

وی افـزود: در همیـن شـرایط بچه هـای تئاتـر الان 
سـه سـال اسـت که مایحتـاج سـاده و معمـول روزانه 
خودشـان را به سـختی تأمین می کنند و وقتی هم که 
با آن ها قرارداد بسـته می شـود انـگار به یـک بچه فقیر 
سـرراهی نـذری می دهند و کمـک هزینه هـای اندکی 
به آنهـا تعلق می گیـرد که شـرم آور اسـت. چـرا آنقدر 
بیـن هنرمنـدان تبعیـض قائل می شـوید. نـوش جان 
بچه های سـینما و تلویزیـون که چنین دسـتمزدهایی 
می گیرنـد، ولـی چـرا بایـد بچه هـای تئاتـر بـه ایـن 
ذلـت و خفـت بیفتند کـه بـرای گرفتن حقشـان مدام 
جلوی مدیـران مختلف دسـت دراز کننـد در حالی که 
بازیگران و نویسـندگان و کارگردانان و ...  بسـیار خوبی 
هم هسـتند. بالاخـره باید جایی جـواب این ظلـم داده 
شـود. مجموع دسـتمزدهای من برای 12 نمایشی که 
در طـول این سـال ها در سـالن اصلـی تئاتر شـهر اجرا 
کردم بسـیار ناچیـز اسـت در حالی که دسـتمزدی که 
بـرای بـازی در سـینما و تلویزیـون دریافـت می کنـم 
چند برابـر فعالیت هـای تئاتـری ام به عنوان نویسـنده 

و کارگردان اسـت.

باید جنگید و تئاتر کار کرد
ایـن مـدرس تئاتـر دربـاره موضع گیری هایی کـه این 
روزها در مقابـل اجراهـای تئاتـر وجـود دارد، نیز بیان 
کرد: از یک طـرف مدیریت تئاتر در جهـت حذف تئاتر 
اسـت و از طـرف دیگـر افـرادی را داریم که نسـبت به 

شـرایط کنونی کشـور معترض هسـتند و اعتقادشـان 
بـر ایـن اسـت کـه تئاتـر نبایـد در ایـن وضعیـت روی 
صحنه برود. با این حسـاب هـر 2 گـروه در حال حذف 
تئاتـر هسـتند. در حالی کـه در تاریـخ خوانده ایـم، در 
شرایطی که فرانسـه در زمان جنگ جهانی دوم توسط 
دولت آلمان نازی اشـغال شـده بـود، سـالن های تئاتر 
این کشـور فعـال بودنـد چـون تئاتـر یعنی اعتـراض، 
یعنـی نقـد و گفتگـو. هرچنـد کـه در این چهل سـال 
برخـی خودشـان را کشـتند تـا بگوینـد تئاتـر یعنـی 
مجیزگویی، بله قربان گویی و پشـت دسـت بوسـیدن 
و تبلیغ کـردن. در همیـن فرانسـه ژان پل سـارتر یک 
نویسـنده فـراری بـوده اسـت امـا آثـارش روی صحنه 
اجرا می شـود. پـس معتقدم کـه تئاتـر باید اجرا شـود 
و تئاتـر معترض هم باشـد مثـل نمایش »پـرده خانه« 
گلاب آدینـه کـه ایـن روزهـا روی صحنه اسـت. خانم 
آدینـه جنگیـد و ثابـت کرد کـه تئاتـر باید بـه فعالیت 
خود ادامـه دهـد. کارگـردان نمایش »مکبـث« یادآور 
شـد: نتیجه ایـن شـده کـه ایـن روزهـا تنها تعـدادی 
جـوان علاقـه منـد و مشـتاق، تئاتـر کار می کننـد، 
کارهایـی نـه چنـدان حرفـه ای کـه از لحـاظ زیبایـی 
شناسـی حرفی بـرای گفتـن ندارنـد و می تـوان از آنها 
بـه عنـوان مشـق های دانشـجویی نـام بـرد کـه البته 
خوشـحالم کـه دل آنها شـاد اسـت و کار می کننـد اما 
هیچکـدام از هنرمنـدان بـزرگ و صاحب نام بـا اینکه 
بسـیاری از آنهـا اعتقـاد دارنـد بایـد تئاتـر اجرا شـود، 

حاضر نیسـتند نمایشـی را روی صحنه ببرنـد. چون از 
طرف همکاران خودشـان بـا موضع گیری هـای منفی 
مواجـه می شـوند و از نظر پرداخـت کمـک هزینه هم 
که با رقم هـای 10 میلیون و 20 میلیـون و ۳0 میلیون 
طرف هسـتند. اصلًا کل سـرانه بودجـه تئاتر بـه اندازه 

نصف سـاخت یـک سـریال نمایـش خانگی اسـت.

بلاتکلیفی برای اجرای »احمد شمس ...«
دژاکام درباره مشـخص نبودن وضعیـت اجرای نمایش 
»احمد شـمس یا قصه همیـن روزهـا« نیز بیـان کرد: 

سه سال اسـت که برای اجرا در سـالن اصلی تئاترشهر 
درخواسـت داده ام امـا نتیجـه ای نـدارد در حالـی کـه 
شـاهد اجراهایی هسـتیم که معلـوم نیسـت چطور به 
سـالن اصلی راه یافتند. جواد طاهری مدیر تئاتر شـهر 
به مـن، بهمن و اسـفند امسـال نوبـت اجرا داده اسـت 
و همه مراحلـش را هم طـی کـرده ام اما هنوز شـورای 
ارزشـیابی و نظـارت جـواب درسـتی بـرای تأیید متن 
نداده اسـت. گفتند متن تصویب شـده و تنهـا مواردی 
بـرای اصـلاح دارد کـه البته هنـوز هم مـوارد اصلاحی 

را به مـن نداده انـد در حالی که نمایشـنامه از پارسـال 
بـه آنهـا ارائـه شـده اسـت. معمـولاً وقتـی می گوینـد 
نمایشـنامه نیـاز بـه اصلاحـات دارد منظورشـان ایـن 
اسـت که از یک متـن ۷0 صفحـه ای 40 صفحـه اش با 

ممیزی روبرو شـده اسـت.
ایـن نویسـنده و کارگردان بـا گلایـه از بلاتکلیف بودن 
وضعیـت نمایشـش گفـت: بـه مدیـرکل هنرهـای 
نمایشـی گفتـه ام حداقـل یـک فـرد اسـتخوان دار بـه 
من معرفـی کنـد تـا بتوانـم دربـاره نمایشـنامه ام با او 
وارد گفتگـو شـوم. مـن در ایـن نمایشـنامه راجـع بـه 

گرفتاری هـای مـردم حـرف زده ام، نـه قانون اساسـی 
را نقـد کـرده ام و نه بـه کسـی بی احترامی کـردم بلکه 
شـفاف و روشـن از مشـکلات حـرف زده ام. ۷-8 مـاه 
اسـت که من را بلاتکلیف نگه داشـته اند. نـه می گویند 
کـه کار رد شـده اسـت نـه از تأییـد آن اطلاعـی به من 
می دهنـد. بگذاریـد فضـا کمـی بازتـر شـود و بتوانیم 
مشـکلاتی را کـه در جامعـه وجـود دارد مطـرح کنیم.

گلایه از مدیرانی که حتی یک قدم برای 
تئاتر برنداشتند

وی تصریـح کـرد: مـردم از بی عدالتـی کـه در طـول 
سـال ها وجود داشـته ناراحت هسـتند و افـراد دیگری 
هم در کنـار ایـن اعتراض هـا از فرصت سوءاسـتفاده و 
کارهای دیگـری می کنند. به هـر حال ایـن فضا وجود 
دارد و بـرای اجـرای تئاتـر هـم باید ایـن مسـائل را مد 
نظـر داشـت. مـن الان دارم با خبرگـزاری مهـر گفتگو 
می کنـم نـه بـا بی بی سـی فارسـی. پـس بگذاریـد 
انتقـادم را همیـن جـا و در یـک رسـانه داخلـی مطرح 
کنـم؛ مـنِ کارگـردان تئاتـر بـه شـدت از مدیرانـم 
ناراضـی ام. بـه شـدت از عـدم درکشـان نسـبت بـه 
گرفتاری هـای بچه هـای تئاتـر ناراضـی ام. از بـالا تـا 
پاییـن، هیچ کدامشـان حتی یک قـدم هم بـرای تئاتر 
برنداشـتند. کارگـردان »رؤیـای خلیج فـارس« تاکید 
کـرد: تـازه بعـد از دریافت مجـوز، با مشـکلات دیگری 
روبرو خواهـم بود. اصـلًا من قرار اسـت با چه پشـتوانه 
مالـی نمایشـی سـه سـاعته را اجرا کنـم. ایـن نمایش 
در حال تمرین اسـت و عوامـل و بازیگـران آن انتخاب 
شـده اند. تهیه کننـده من هم شـخصی اسـت و حاضر 
اسـت برای به ثمر رسـیدن نمایش هزینه کنـد اما چه 
کسـی تضمین می کنـد در بهمن و اسـفند کـه به من 
زمان اجرا داده شـده، این نمایش بتوانـد حداقل هزینه 
تهیه کننـده را برگردانـد. چـون بعیـد به نظر می رسـد 
کـه تماشـاگران در ایـن روزهـا به سـالن تئاتـر بیایند.

هر
س: م

عک

رقابت ۲ فیلم ایرانی در جشنواره بنگلادش
فیلم هـای »ضـد« بـه کارگردانـی امیرعبـاس ربیعی و »تـک تیرانـداز« به 

کارگردانـی علی غفـاری، راهـی جشـنواره داکا بنگلادش شـدند.
بـه گـزارش ایرنـا از روابـط عمومـی سـازمان سـینمایی سـوره فیلم هـای 
سـینمایی ضد به کارگردانی امیرعباس ربیعی و تک تیرانـداز به کارگردانی 
علی غفـاری، در بیسـت و یکمین دوره جشـنواره بیـن المللی فیلـم داکا به 

نمایـش درمی آینـد.
این جشـنواره از 14 تـا 22 ژانویه برابـر با 24 دی تـا 2 بهمن مـاه در بخش 
دنیای سینما شـهر داکای کشور بنگلادش برگزار می شـود و بیان جسورانه 
آن، مقاومـت در برابـر انحطـاط، ابتـذال و تجاری گرایـی اسـت کـه جریان 

اصلی صنعـت فیلم بنـگلادش را فراگرفته اسـت.
جشـنواره جهانـی داکا یکـی از معتبرتریـن رویدادهـای سـینمایی در 
بنگلادش اسـت و تـا حد زیـادی به شـکل گیری فرهنـگ فیلم ملی سـالم 

و مثبـت کمـک کرده اسـت.

موضـوع اصلی ایـن جشـنواره »فیلم بهتـر، مخاطب بهتـر و جامعـه بهتر« 
اسـت و هرسـاله توسـط انجمن فیلـم رنگین کمـان برگـزار می شـود که از 
سال 1۹۷۷ در راسـتای ترویج فرهنگ سـالم سینما در کشـور بنگلادش و 
بزرگداشـت جریان اصلی جهانی در فیلم و ارتبـاط اجتماعی آن، اختصاص 

یافته اسـت.
فیلم سـینمایی ضد به تهیه کنندگی محمدرضا شـفیعی یک درامِ سیاسی 
اسـت که داسـتان یک عشـق را در دلِ حوادث سیاسـی روایت می کند. این 
فیلم سـعی کرده حـوادث پرالتهـاب زمسـتان ۵۹ تا تابسـتان ۶0 ایـران را 

به نمایـش بگذارد.
همچنین الهـه طه ئی، مدیر مرکز بین الملل سـازمان سـینمایی سـوره نیز 
امسـال یکـی از داوران بخـش »فیلم هـای معناگـرا« این جشـنواره خواهد 
بود. پخـش بیـن الملل ایـن دو فیلـم سـینمایی برعهـده مرکز بیـن الملل 

سازمان سـینمایی سـوره است.

پخـش سـریال »شـبکه مخفی زنـان« بعـد از 
انتشـار شـانزدهمین قسـمت خـود در شـبکه 
نمایـش خانگـی در دوم دی مـاه، بـار دیگـر با 
وقفه همـراه شـد؛ اتفاقـی کـه از سـوی برخی 
رسـانه ها بـا عنـوان »توقـف« تعبیـر شـد. امـا 
معاون کاربـران و تنظیم گری اجتماعی سـاترا 
دربـاره دلایـل ایـن اتفـاق و سرنوشـت پخش 
ادامـه این سـریال توضیحاتـی را بیـان و تاکید 
کرد: »هیچ مشـکل جدی برای پخش سـریال 
»شـبکه مخفی زنان« وجـود نـدارد و مواردی 
که مطـرح اسـت، حتما بـا تعامـل بـا پلتفرم و 

گفت وگـو حـل خواهـد شـد.«
از  بعـد  زنـان«  مخفـی  »شـبکه  سـریال 
پخـش شـانزدهمین قسـمت خـود، بـا وقفـه 
در انتشـار همـراه شـده و بعـد از گذشـت 
دو هفتـه از زمـان یادشـده، توضیحـی از 
سـوی پلتفـرم پخش کننـده بـه مخاطبـان 
دربـاره ی دلایـل ایـن اتفـاق ارائـه نشـده بود. 
در پـی پیگیری هـای خبرنـگار ایسـنا، جـواد 
نوروزبیگـی، تهیه کننده »شـبکه مخفی زنان« 
نیز بـا تایید ایـن وقفه، پاسـخ دربـاره ی دلایل 
این مسـاله را بـه پلتفـرم پخش کننـده مربوط 
دانسـت کـه مسـوولان پلتفـرم پخش کننـده 
نیز با وجـود پیگیری  تاکنون پاسـخی رسـمی 

را اعـلام نکرده انـد.
ایسـنا در ادامـه، سـراغ مسـوولان سـازمان 
تنظیـم مقـررات رسـانه های صـوت و تصویـر 
فراگیـر رفت کـه محمـد صـادق افراسـیابی ـ 
معاون کاربـران و تنظیم گری اجتماعی سـاترا 
ـ در گفت وگویـی بـا ایسـنا دربـاره ی دلایـل 
وقفه در پخـش این سـریال، چنین بیـان کرد: 
علیرغم برخـی اظهارنظرها در فضـای مجازی 
بایـد بگویـم ایـن هفتـه جلسـه ای مشـترک 
میـان معـاون نظـارت سـاترا و مدیـران نمـاوا 

برگـزار خواهـد شـد و دربـاره ی نحـوه ادامـه 
پخـش »شـبکه مخفـی زنـان« تصمیم گیری 

خواهـد شـد.
وی افـزود: هـدف از برگـزاری ایـن جلسـه این 
اسـت که ملاحظـات طرفیـن دربـاره ی حفظ 
جذابیت سـریال و نکات محتوایی ساترا شنیده 
شـود تـا در نهایـت خیلـی زود شـاهد ادامـه 
پخـش ایـن سـریال از نمـاوا بـه عنـوان یکـی 
از پلتفرم هـای دارای مجوز از سـاترا )سـازمان 
تنظیـم مقـررات صـوت و تصویـر فراگیـر( در 

فضـای مجـازی باشـیم.
افراسـیابی یادآور شـد: قبلا هم گفتـه بودیم و 
تأکید می کنیـم روند اسـتعلام عوامل سـریال 
ها مشـخص اسـت و سـاترا صرفـا در چارچوب 
قوانیـن و آیین نامه هـا بـر محتـوا نظـارت دارد 
و درخصـوص عوامـل و بازیگـران، اسـتعلام ها 
طبـق روال انجـام می شـود و نتیجـه هـر چـه 

باشـد سـاترا آن را لحـاظ می کند.  
افراسـیابی در نهایـت گفـت: هیـچ مشـکل 
جـدی بـرای پخـش سـریال »شـبکه مخفـی 
زنان« وجـود ندارد و مـواردی که مطرح اسـت 
حتمـا بـا تعامـل بـا پلتفـرم و گفـت و گـو حل 

خواهـد شـد.
بـه گـزارش ایسـنا، سـریال »شـبکه مخفـی 
زنـان« از زمان انتشـار تاکنـون، در مـواردی با 
وقفـه در پخش همـراه بـوده اسـت که هـر بار 
شـبهه توقف یا توقیف این سـریال را در برخی 
رسـانه ها و فضای مجـازی پررنگ کرده اسـت. 
با این همـه تاکنون تعامل سـاترا، تهیـه کننده 
و پلتفـرم پخش کننـده بـه رونـدی انجامیـده 
اسـت که پخـش ادامـه قسـمت ها را بـه همراه 
داشـته اسـت. در خلاصه داسـتان این سـریال 
آمـده اسـت: »وزارت فرهنـگ و هنـر در سـال 
1۳10 تصمیم به تشـکیل کانـون بانوان گرفته 
تا با تشکل های مشـابه رقابت و سـپس آن ها را 
حذف کند. میـرزا محمود زنبورکچـی کارمند 
عالی رتبـه اداره سـجل احوال، دعوت می شـود 
تـا در کنـار دلبرجـانِ تاجرباشـی مسـئولیت 
انتخـاب اعضـاء و سـپس فعالیـت کانـون را بر 

عهده بگیـرد و ...«
در ایـن سـریال بازیگرانـی، چون لیـلا حاتمی، 
سـیامک انصـاری، شـبنم مقدمـی، مهـدی 
هاشـمی، حمیـد فـرخ نـژاد، شـقایق دهقـان، 

مونـا فرجـاد و... ایفـای نقـش می کننـد.

کارگردان فیلـم »شـوماه« از اینکه فیلمش 
بـا موضوع شـهدای غـواص برخـلاف تاکید 
مسـوولان از سـوی هیـچ نهـادی حمایـت 

نشـده انتقـاد کرد.
مـژگان بیـات کـه در اولیـن تجربـه بلنـد 
فیلمسـازی خـود سـراغ عملیـات کربـلای 
4 و ماجـرای شـهدای غـواص رفتـه، کار 
خـود را از سـال 1۳۷8 بـا بازیگـری آغـاز 
کـرد. او کـه در رشـته کارگردانـی سـینما 
فارغ التحصیل شـده، تاکنـون در فیلم هایی 
همچـون »پرینـاز«، »بی خداحافظـی«، 
»جانـان«، »صـدای منـو می شـنوید؟«، 
»چـک«، »قبرسـتان غیرانتفاعـی« و »چار 
چنگولی« بازی کـرده و فیلم هـای کوتاهی 
از جمله »تیـزاب« و فیلـم ویدیویی »فرزند 
زمیـن« را سـاخته کـه جایزه هایـی هـم 

کسـب کـرده اسـت. 
او در گفت وگویـی بـا ایسـنا دربـاره فیلـم 
»شـوماه« کـه آن را بـا موضـوع شـهدای 
غـواص و بـازی فاطمـه معتمدآریـا، پژمان 
بازغـی و روزبـه حصـاری، تدویـن کیانوش 
عیـاری، صداگـذاری علیرضـا علویـان و 
همکاری مجید انتظامی و پسـرش سـروش 
انتظامی برای سـاخت موسـیقی در سکوت 
خبـری سـاخته اسـت، گفـت: انگیـزه مـن 
بـرای سـاخت فیلمـی از ایـن ماجـرا زمانی 
شـکل گرفـت کـه پیکـر شـهدای غـواص 
چند سـال قبل پیدا و تشییع شـد و مصمم 
شـدم فیلمی دربـاره ایـن بچه هـای مظلوم 
وطن بسـازم. بنابرایـن تحقیقاتی را شـروع 
کردم و مصاحبه هـای زیادی بـا بازماندگان 
عملیات انجام دادم و در نهایت سـال 1۳۹۹ 
طـرح اولیـه نوشـته شـد و بعـد از تکمیـل 
فیلمنامـه، رایزنـی بـا بازیگـران را شـروع 
کردیـم و آذرمـاه سـال 1400 پـروژه کلید 
خـورد و فیلمبـرداری تـا اسـفندماه طـول 

کشـید.
وی کـه »شـوماه« را بـه تهیه کنندگـی 
همسـرش عبدالمحمـد نجیبی سـاخته، با 
اشـاره بـه اینکـه در حـال حاضـر فیلـم در 
مرحلـه پسُـت  پروداکشـن اسـت، دربـاره 
حضـور و اعتمـاد معتمدآریا و دیگـر عوامل 
مطـرح در این فیلـم بـه او که اولیـن تجربه 
فیلمسـازی بلنـدش بـوده اسـت، بیـان 
کـرد:  مـن بـا خانـم معتمدآریـا در فیلـم 
»پرینـاز« همبـازی بـودم و از آنجایـی کـه 
با هم آشـنایی داشـتیم، پیشـنهاد بازی در 
این فیلـم را مطـرح کـردم. ایشـان پیش تر 
کامل تریـن نقش خود را در حوزه سـینمای 
دفاع مقـدس در فیلـم »گیلانه« ایفـا کرده 

بودنـد ولـی وقتـی فیلمنامـه را خواندنـد 
داسـتان را دوسـت داشـتند و بـا وجـود آن 
کـه خـارج از کشـور بودنـد، در فاصلـه ای 
کوتاه بـرای شـروع کار بـه ایران برگشـتن. 
درواقـع نـه فقـط خانـم معتمدآریـا بلکـه 
دیگـر همـکاران مـن در ایـن فیلـم بخاطر 
اهمیتـی کـه بـه موضـوع فیلـم می دادنـد، 
در آن حضـور پیـدا کردنـد و بـا توجـه بـه 
اینکـه پـروژه  در بخـش خصوصـی بـود 
بیشـترین همراهـی را بـا مـا انجـام دادنـد. 
حتی آقـای مجید انتظامـی با وجـود اینکه 
سـال ها اسـت برای هیـچ فیلمی موسـیقی 
نسـاخته اند، بعـد از دیـدن »شـوماه« ابـراز 
تمایـل کردنـد که بـا این پـروژه همـکاری 
کننـد ولـی بـا توجه بـه شـرایط جسـمی، 
ایشان سرپرسـت موسیقی اسـت و سروش 
-فرزندشـان- آهنگسـازی فیلـم را برعهده 

دارد.
بیات بـا بیـان اینکـه قصـد نداشـته درباره 
فیلم خبررسـانی زیـادی انجـام شـود تا به 
زمـان نمایـش برسـند، گفـت: وقتی سـال 
گذشـته فیلم را کلیـد زدیم، قصد داشـتیم 
آن را بـرای جشـنواره فجـر 1401 آمـاده 
کنیـم و برنامه ریـزی هـم بـر ایـن بـود که 
فقط یـک خبـر مقدماتـی برویم تـا نزدیک 
به زمان جشـنواره، که کلا در ایـن چند ماه 

اخیـر شـرایط تغییـر کرد. 
او در پاسـخ بـه اینکـه آیـا از ابتـدا قصـد بر 
این بوده که »شـوماه« در بخـش خصوصی 
سـاخته شـود و هیـچ کـدام از ارگان هـای 
دولتـی کـه معمـولاً در پروژه هـای دفـاع 
مقدسـی مشـارکت دارنـد، در ایـن فیلـم 
حضـور نداشـته باشـند، بیـان کـرد: هدف 
ما ایـن نبود کـه صرفـاً در بخـش خصوصی 
کار کنیـم و از آنجایـی کـه معمـولاً نحـوه 
پرداخت هـا توسـط نهادهـا و ارگان هـا بـا 
تاخیـر زمانـی مواجه می شـود، ما سـرمایه 
خـود را گذاشـته بودیـم بـرای زمانـی کـه 
موقع تسـویه حسـاب دچار مشـکل شدیم 

چـون پرداخت بـه موقـع دسـتمزد عوامل 
بـرای ما اهمیت بسـیاری داشـت؛ به همین 
دلیـل به تمـام ارگان هـای مرتبـط از جمله 
انجمـن سـینمایی دفـاع مقـدس، بنیـاد 
سـینمایی فارابـی و حـوزه هنـری مراجعه 
کردیـم ولی هیچ کـدام برخورد مناسـبی با 

مـا و در شـأن فیلـم انجـام ندادند.
بیات با اشـاره بـه اینکه پنج جلسـه نمایش 
برای فارابی گذاشـته شـده، گفت: برخی از 
این ارگان ها از سـاخت فیلم هـای کمدی و 
اجتماعـی هـم حمایـت نمی کننـد و وقتی 
از فیلمـی دربـاره شـهدای غـواص هـم 
حمایـت نمی کننـد، فقـط ایـن شـائبه را 
بـه وجـود می آورنـد کـه مسـئله، شـخص 
اسـت نه فیلم؛ یعنی اشـخاص و بـه عبارتی 
خودی هـا هسـتند کـه حمایـت می شـوند 
نـه آثـار. آقـای اسـماعیلی )وزیـر ارشـاد( 
بارهـا در صحبت هـای خـود تاکیـد کـرده 
بود کـه از فیلم های ارزشـی، انقلابـی، دفاع 
مقدسـی حمایـت می کننـد ولـی چطـور 
می شـود فیلمـی کـه نظـر تاییـد شـورای 
پروانه نمایش سـازمان سـینمایی را گرفته، 
مشـاور وزیـر در امـور سـینمایی و مدیران 
دیگـر در دسـتگاه های مرتبط با ایـن حوزه 
هـم آن را دیـده و ایـرادی نگرفته انـد، بـاز 
هـم بـدون حمایـت باقـی می ماند تـا برای 
گرفتـن هـر وسـیله و تجهیزاتـی کـه در 
ارتباط بـا موضوع فیلم اسـت حتـی گرفتن 
تابـوت و پرچم به دردسـر و متحمل شـدن 

هزینـه زیـاد بیفتد؟
او دربـاره اینکـه آیـا بـرای نمایـش فیلم در 
جشـنواره فجر متقاضی شده اسـت؟ گفت: 
»شـوماه« فعلا در مرحله پسـت پروداکشن 
اسـت و بدهـی هـم دارد. مـا بـرای اینکـه 
فیلـم بـه اینجـا برسـد یـک وام سـنگین از 
بانـک خصوصـی گرفتیـم. زمانـی هـم کـه 
در حـال مذاکـره بـا فارابـی بودیـم، گفتند 
کـه در جشـنواره ثبت نـام کنیـم تـا کارها 

عقـب نیفتـد. 

توضیحاتی درباره انتشار سریال
 »شبکه مخفی زنان«

فیلمی با بازی فاطمه معتمدآریا به جشنواره
 فجر می رود؟
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کاغذ فرهنگ و هنر

امیر دژاکام نویسـنده و کارگردان تئاتر درباره وضعیت مدیریـت فرهنگی و چالش های این 
روزهای تئاتر به خبرنگار مهر گفت: مسـاله اصلی این اسـت که از اساسـاً مدیـران تئاتری 
ما نمی دانند کـه با چه پدیده ای طرف هسـتند. از کاظـم نظری مدیرکل هنرهای نمایشـی 
کـه دکترای مدیریت رسـانه و کارشناسـی ارشـد تئاتـر دارد و اسـتاد تئاتر اسـت گرفته 
تا مدیـران دیگری که شـاید ایـن رشـته را نشناسـند اما بـا عدالت کـه آشـنایی دارند؛ 
به عنوان مثال هزینه تولید یک سـریال معمولی ۱۵ قسـمتی شـبکه نمایش خانگـی را در 
نظر بگیرید که رقمـی بالغ بر 2۰ تـا ۴۰ میلیارد تومان اسـت. ایـن اتفاق در همین کشـور و 
در همین شـرایط نابه سـامانی کـه تولیدات پلتفرم هـا به حداقل رسـیده اسـت، می افتد.
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پاشازاده:

 شرایط استقلال حاد 
است که به ساپینتو 

فشار می آورند؟
بازیکن پیشـین تیم فوتبال استقلال گفت: 
شـرایط آبی پوشـان را حـاد نمی بینـم کـه 
بخواهند این همه فشـار بـه تیـم و ریکاردو 

سـاپینتو وارد کنند.
بـه گـزارش کاغـذ وطن بـه نقـل از ایسـنا، 
مهـدی پاشـازاده، دربـاره حمایـت مدیران 
باشـگاه اسـتقلال از ریـکاردو سـاپینتو، 
اظهـار داشـت: وضعیـت اسـتقلال را خیلی 
حاد نمی بینـم و هجمه هـا روی سـاپینتو و 
باشـگاه را قبـول نـدارم. فکـر کنـم از بیرون 
فشـارهای الکـی وارد کرده اند. ایـن اتفاقات 
بـرای بارسـلونا و رئـال مادرید هـم می افتد. 
درسـت اسـت که اسـتقلال از صـدر جدول 
۵ امتیاز عقب افتـاده ولی بازی هـای زیادی 

باقی مانـده اسـت.
وی در مـورد اعتـراض شـماری از هـواداران 
اسـتقلال بـه کـم کاری بازیکنـان تصریـح 
کرد: ایـن را هـم قبـول نـدارم. بازیکن هیچ 
موقـع خـودش را خـراب نمی کنـد. بازیکن 
هم انسـان اسـت و از شـانس او ممکن است 
در یـک بازی آمـاده نباشـد. اصلًا نمی شـود 

اسـم کـم کاری را آورد.
بازیکن پیشین اسـتقلال در خصوص اینکه 
چه توصیـه ای به کادرفنـی و بازیکنـان این 
تیم دارد، گفت: اسـتقلال کادرفنی و عوامل 
دارد و خودشان حرفه ای هستند و می دانند 
چـه کار کنند. آنهـا باید هـر چـه زودتر تیم 
را جمـع و جـور کننـد و بـا یک بـازی خوب 
برگردنـد. پیشکسـوتان و هـواداران بایـد 
حمایـت کننـد. بی جهـت انتقـاد نکنیـم و 
بی جا حـرف نزنیم. باشـگاه مدیـر دارد، تیم 
سـرمربی دارد و هر جا ننشینیم نظر بدهیم. 
شـما از من سـوال کردیـد و گفتم ایـن تیم 
کادرفنی دارد و خودشـان حرفه ای هستند.
پاشـازاده در خصـوص تقابـل اسـتقلال بـا 
تراکتـور تبریـز در مرحلـه یـک شـانزدهم 
جام حذفی فوتبـال تأکید کرد: الان مسـئله 
جام حذفـی اسـت و شـرایط این مسـابقات 
فـرق می کنـد. حتمـاً کادرفنـی بازی هـا 
را آنالیـز کرده انـد و می داننـد چطـور بایـد 
بازی کننـد. امیـدوارم بـازی خوبی باشـد و 

اسـتقلال برنـده شـود.
وی در رابطـه بـا عـدم اعتقـاد سـاپینتو بـه 
بازیکنانـی چـون عزیزبـک آمانـوف گفـت: 
نمی توانیـم از بیرون نظر دهیـم و نمی دانیم 
چه کسـی آماده اسـت و چه کسـی نیست. 
باید به کادرفنـی اختیار داد. آنهـا قطعاً بهتر 
می داننـد چـه تغییراتـی در تیم شـان برای 

نیم فصـل دوم داشـته باشـند.

ردپای شرط بندی
در والیبال ایران؛

 اسپک در بت
در چنـد سـال اخیـر مسـابقات لیـگ برتـر 
والیبال ایران برای سـایت های شـرط بندی 
حمایت زیـادی پیـدا کـرده اسـت و همین 
موضوع می تواند بازیکنـان، مربیان، داوران و 
حتی مدیـران تیم ها را درگیـر خودش کند.
بـه گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از ایرنـا، 
بـه گـواه کارشناسـان، والیبـال موفق ترین 
ورزش گروهـی ایـران اسـت. عملکـرد تیم 
ملی والیبال در چند سـال اخیر و همینطور 
حضور در جمع 10 قدرت برتـر والیبال دنیا 
باعث شـده این رشـته پس از فوتبـال دارای 
بیشـترین اقبـال عمومی باشـد. به واسـطه 
همیـن موضـوع لیـگ برتـر والیبـال هـم با 
حساسـیت های زیـادی دنبـال می شـود. 
قـرارداد بازیکنـان شـاغل در لیـگ برتـر 
والیبـال میلیـاردی شـده و در حـال حاضر 
بازیکنانی با سـطح فنـی متوسـط، کمتر از 
یـک میلیـارد تومـان دریافـت نمی کننـد.

گفتـه می شـود در فصل جـاری لیـگ برتر 
والیبـال، رکـورد قراردادها شکسـته شـد و 
به ۵ میلیـارد تومان رسـیده اسـت. در حال 
حاضـر تیم هایـی در ایـن رقابت هـا حضـور 
دارنـد کـه هزینـه سـالانه آنها بـه بالاتـر از 
۵0 میلیـارد تومان رسـیده اسـت و می توان 
ادعا کـرد لیـگ برتـر والیبـال پـس از لیگ 
برتـر فوتبـال گران قیمت ترین لیگ کشـور 
اسـت. بـا ایـن اوصـاف طبیعـی اسـت کـه 
ایـن رقابت هـا در تیـررس سـودجویان قرار 
بگیرد؛ چرا که هـر جایی کـه در ورزش پول 
باشـد آنهـا حضـوری همیشـگی خواهنـد 

داشـت.
عـلاوه بـر معضـل دلالـی، لیـگ برتـر 
والیبال ایـران بـه یک منبـع درآمـدزا برای 
سـایت های شـرط بندی تبدیل شـده است. 
این اتفـاق از چند سـال گذشـته آغاز شـده 
اسـت؛ امـا امسـال تعـداد بیشـتری از ایـن 
سـایت ها روی نتایـج لیـگ برتـر والیبـال 
شـرط بندی می کننـد. وقتـی در موتورهای 
در  »شـرط بندی  عبـارت  جسـتجوگر، 
والیبال« جسـتجو می شـود تعدادی زیادی 
سـایت شـرط بندی معرفـی می شـوند کـه 
همه آنها نتایج مسـابقات لیگ برتـر والیبال 
ایـران در شرط بندی هایشـان قـرار داده اند.

پیـش از این هـم به معضـل شـرط بندی در 
لیگ برتـر والیبال پرداخته شـده اسـت؛ اما 
توجیـه مسـئولان فدراسـیون والیبـال این 
بوده که تا زمانـی که اسـنادی در این زمینه 
وجود نداشـته باشـد نمی تـوان بـا قاطعیت 
گفت کـه سـایت های شـرط بندی در نتایج 
مسـابقات لیـگ برتـر، نقـش دارنـد. همین 
موضـوع باعـث شـده فدراسـیون والیبـال 
هیچگاه نگاه جـدی به این موضوع نداشـته 

باشـد.

کشاورز:

 مصدومیت تنها چیزی است که 
گیتی پسند را آزار می دهد

سـرمربی گیتی پسـند اصفهان گفت کـه انتظـار اهالی فوتسـال از 
داوران ایـن رشـته، بالاتـر از عملکردی اسـت کـه ظـرف 20 هفته 

گذشـته لیـگ برتر رقـم خورده اسـت.
بـه گـزارش کاغذ وطـن به نقـل از تسـنیم،  محمـد کشـاورز درباره 
شـرایط تیـم فوتسـال گیتی پسـند اصفهـان ظـرف هفته هـای 
گذشـته اظهار داشـت: خدا را شـکر شـرایط خوبی ظرف هفته های 
گذشته داشـتیم و روی روند پیروزی هسـتیم. بچه ها سخت تلاش 
می کنند و انگیـزه بالایـی دارند. چنـد بازیکن کلیدی گیتی پسـند 
آسـیب دیده انـد و مصدومیـت، تنهـا چیـزی اسـت کـه مـا را آزار 
می دهـد. وی در مورد ضربه ای کـه با مصدومیـت 2 بازیکن باتجربه 
گیتی پسـند به مدافع عنـوان قهرمانی مسـابقات وارد شـد، تصریح 
کـرد: ما فرهـاد فخیـم و فرهـاد توکلـی را تـا پایـان فصل از دسـت 
دادیـم و علیرضـا عسـگری شـرایط مبهمـی دارد. وقتـی فخیـم را 
جـذب کردیـم، امیـد زیـادی داشـتیم تـا او در نیم فصـل دوم به ما 
کمک کنـد. فخیم بـه تمرینات اضافه شـد و شـرایط ما بـا او خیلی 
بهتر شـده بود. با این حـال فرهاد از ناحیه دسـت دچـار مصدومیت 
شـد و دسـتش را جراحـی کـرد. سـرمربی گیتی پسـند در ادامـه 
خاطرنشـان کرد: روی فخیـم در ادامـه راه حسـاب می کردیـم، اما 
امیدوارم او هر چه زودتر به سـلامت کامل برسـد. فرهـاد توکلی هم 
در اوایـل نیم فصـل دوم از ناحیه زانو دچـار مصدومیت شـد که این 
اتفاقـات در فوتبـال و فوتسـال رخ می دهد. سـایر بازیکنان شـرایط 
خوبـی دارنـد و از بازیکنـان جـوان و باتجربـه تشـکر می کنـم که با 
انگیزه بـالا تمریـن می کنند. کشـاورز در پاسـخ به این پرسـش که 
آیا فاصله ۹ امتیازی گیتی پسـند با تیم صدرنشـین مس سـونگون، 
انگیزه شـاگردانش را کاهش داده اسـت یا خیر، گفت: گیتی پسـند 
بازیکنان بزرگـی دارد و این شـرایط در لیـگ اجتناب ناپذیر اسـت. 
بازیکنان ما چنین شـرایطی را تجربـه کرده اند. ممکن اسـت تیمی 
یک سـال عملکرد بهتری داشـته باشـد و سـال دیگر نتایـج خیلی 
خوبـی نگیـرد. بازیکنـان مـا هفته هاسـت کـه کار خـود را بـه نحو 

احسـن انجـام می دهند و بـه ادامـه راه امیدوار هسـتیم.

پاور رنکینگ بسکتبال باشگاه های 
غرب آسیا

در پـاور رنکینـگ اعلامـی از سـوی فدراسـیون جهانی بسـکتبال، 
شـهرداری گرگان در رتبـه دوم باشـگاه های غرب آسـیا قـرار دارد.
به گزارش کاغذ وطن به نقل از ایسـنا، فدراسـیون جهانی بسکتبال 
)FIBA( پـاور رنکینـگ 1۶ تیم حاضـر در رقابت های سـوپر لیگ 
باشـگاه های غرب آسـیا را اعلام کـرد که تیم شـهرداری گـرگان از 

ایران، با سـه پلـه صعـود در رده دوم این رده بندی قـرار دارد.
فدراسـیون جهانـی دربـاره تیم هـای ایرانـی نوشـت: نماینـدگان 
ایران شـروع خوبی نداشـتند اما رفته رفتـه عملکرد بهتـری از خود 
نشان دادند تا مشـخص شـود در دور برگشـت باید منتظر نمایشی 

متفاوت از نماینـدگان ایـران و خصوصا شـهرداری گـرگان بود.
تیم هـای شـهرداری گـرگان و ذوب آهـن اصفهـان بـه عنـوان 2 
نماینـده ایـران در لیگ منطقه غـرب آسـیا، رتبه هـای دوم و هفتم 

ایـن رده بنـدی را بـه خـود اختصـاص داده اند.

خبر مناف هاشمی:

کار تیم ملی امید خیلی عقب است
گزارش

ایسنا
سـخنگوی کمیتـه ملـی المپیـک گفـت: اعزام سـه 
رشـته به بازی هـای جهانـی سـاحلی در دسـتور کار 
قرار گرفته اسـت و بررسـی بـرای رشـته های دیگر در 

تـا 2 هفتـه دیگـر انجام می شـود.
 به گزارش کاغذ وطن به نقل از ایسـنا، مناف هاشـمی 
در مـورد مصوبـات دهمیـن نشسـت هیـات اجرایـی 
کمیتـه ملـی المپیک بیـان کـرد: چهـار موضـوع در 
هیـات اجرایـی مطـرح شـد. اولین موضـوع ایـن بود 
کـه دوسـتان اصـرار داشـتند زمـان جلسـات دقیـق 
تـر شـود و 2 هفته  یـک بـار روز سه شـنبه سـاعت ۷ 
صبح باشـد. نکته دوم در مـورد متمم کمـک مالی به 
فدراسـیون های ورزشـی بود. مـا نشسـت های خود را 
بـا فدراسـیون های مـدال آور در بازی های آسـیایی و 
فدراسـیون هایی کـه شـانس کسـب مـدال را دارند و 
همچنیـن فدراسـیون هایی کـه می توانند پیشـرفت 
کنند، برگزار کردیم. با 1۷ فدراسـیون جلسه داشتیم 
و گزارش جلسـات را بـه اطلاع اعضای هیئـت اجرایی 
رسـاندیم. قـرار اسـت خـارج از بودجـه 1401 کمک 
مالی به فدراسـیون ها داشـته باشـیم و شـاخص های 
هفتگانـه را تعریـف کردیـم کـه البتـه اختـلاف نظـر 
زیـادی وجـود داشـت و قـرار اسـت کمیته سـه نفره 
از اعضـای هیات اجرایی تشـکیل شـود تا ایـن جدول 
را نهایـی کننـد. در اولیـن فرصـت کمـک مالـی بـه 
فدراسـیون ها انجـام می شـود کـه البته مبلـغ بالایی 

نیسـت و حـدودا 1۵ میلیـارد تومان اسـت.
او ادامـه  داد: در خصـوص بودجـه تـا الان کمیته ملی 
المپیـک 1۳0 درصـد کمـک داشـته اسـت. امیـدوار 
هسـتیم با تلاش سـازمان برنامه بودجه، بودجه سـال 
آینـده را بهتـر کنیـم چـون 2 رویـداد مهـم بازیهای 
آسـیایی کسـب سـهمیه المپیک پاریـس را در پیش 
داریم و باید مـوارد و تجهیزات لازم بـرای کاروان  را به 

موقـع تهیـه کنیم.
هاشـمی در مـورد دیگـر مصوبـات نشسـت هیـات 
اجرایـی گفـت: بحـث دیگـر در مـورد بازی هـای 
جهانـی سـاحلی اندونـزی بـود کـه اعـزام سـه تیـم 
فوتبـال سـاحلی ، کشـتی و کاراتـه را در دسـتور کار 
داشـتیم. دوره قبل بازی ها هم سـه تیم اعزام شـدند. 
فدراسـیون های دیگـر از جملـه هندبـال و قایقرانـی 
و والیبـال  سـاحلی اگـر زمینه داشـته باشـند ممکن 
اسـت در دسـتور کار بـرای اعـزام قـرار بگیرنـد. قـرار 
اسـت 2 هفته بررسـی های کارشناسـی در مورد اعزام 
این رشـته ها هـم انجـام شـود. سرپرسـت کاروان هم 
فـردی از مجموعـه کمیتـه ملـی المپیـک یـا هیات 

اجرایـی انتخـاب می شـود.
دبیر کمیتــه ملی المپیــک ادامــه داد: مهــدی  فروتن 
ــود  ــلاق  و محم ــیون اخ ــس کمیس ــوان ریی ــه عن ب
ــوزش  ــیون آم ــس کمیس ــوان ریی ــه عن ــودرزی ب گ
انتخــاب شــدند. اعضــای هیــات اجرایــی نظــر مثبت 
دادنــد. هفــت رییــس کمیســیون مــا تعیین شــدند. 
شــورای راهبــردی بــرای کمیســیون ها تعریف شــده 
ــب  ــیون های منتخ ــای کمیس ــم اعض ــت و داری اس
را نهایــی می کنیــم تــا ایــن هفتــه کار خــود را 
شــروع کننــد. تعییــن ریاســت 10 کمیســیون دیگر 
ــس  ــی ۳ ریی ــه 2 ال ــر جلس ــت و ه ــده اس باقی مان

ــم. ــخص می کنی ــیون را مش کمیس
هاشـمی در مـورد اینکـه سـه هفتـه از اعـلام اینکـه 
حبیـب کاشـانی بـه عنـوان سرپرسـت تیـم فوتبـال 
امید انتخاب شـده اسـت می گـذرد امـا پـس از آن نه 
حکم گرفـت و نه تکلیـف کادر فنی مشـخص شـده، 
تاکیـد کـرد: خودمـان  هـم اصـرار داشـتیم موضـوع 
مشـخص شـود. اینکه مـن اعـلام کـردم کاشـانی به 
عنـوان سرپرسـت تیـم فوتبـال امیـد انتخـاب شـده 
اسـت، براسـاس توافقی بـود که بیـن رییـس کمیته 
ملی المپیک و معاون قهرمانـی وزارت ورزش و رییس 
فدراسـیون فوتبـال و خـود مـن انجام شـد. قـرار بود  
بعد از جـام جهانـی حکم او ابلاغ شـود. طبـق آخرین 
پیگیری هایی کـه کردیم کسـی مخالف ایـن موضوع 
نیسـت. امیدوارم هر چه سـریع تر تـاج حکـم را ابلاغ 

کنـد چـون کار امیـد خیلی عقـب اسـت و بایـد کادر 
فنـی مشـخص شـود و کار سـریع تر جلو بـرود.

او در مـورد اینکـه بودجه و منابـع مالی فدراسـیون ها 
از قبـل تعریـف شـده امـا کاهـش ارزش پـول ملی و 
افزایـش ارز تعریف نشـده اسـت و ایـن دغدغه جدی 
برای فدراسـیون ها ایجاد کرده اسـت، گفـت: از روزی 
کـه مسـتقر شـدیم دغدغـه مـن و خسـروی وفا هـم 
همین بـوده اسـت. تـورم لحظـه ای اسـت و کار مـا را 
سـخت می کنـد چـون اعزام هـای مـا ارزی اسـت و 
فضای رقابـت ما بـا دنیـای خـارج از ایـران اسـت و با 

کشـورهایی رقابـت می کنیـم کـه امکانـات و اعتبـار 
مالی بالایی دارند. ما سـال آینـده علاوه بـر بازی های 
آسـیایی، باید دنبال کسـب سـهمیه المپیک باشـیم. 
در 2 الـی ۳ هفتـه گذشـته مقـام عالـی وزارت ورزش 
و هـم مسـئولان کمیته ملـی المپیـک شـبانه روزی 
حتـی روز جمعـه در سـازمان برنامه ریـزی بودجـه 
جلسه داشـتند اما محدودیت هایی در کشـور و دولت 
وجـود دارد و نمی توان بیشـتر اصـرار کـرد و امیدوارم 
در لایحـه بودجـه 1402 به ایـن موضوع توجه شـود 

که مدال آوری در بازی های آسـیایی و کسـب سهمیه 
در المپیـک می توانـد در سـلامت جامعه موثر باشـد.
هاشـمی افـزود: البتـه کسـب مـدال در بازی هـای 
آسـیایی کار سـختی اسـت چون ژاپـن و کـره و چین 
و کشـورهای عربـی دارنـد هزینـه می کننـد. در حال 
حاضـر بایـد منتظـر لایحـه باشـیم و امیدواریـم بـه 
گونـه ای باشـد که ایـن دغدغـه را مرتفع کنـد. برخی 
رشـته ها مثل شـنا و دوومیدانی مدال هـای زیادی در 
بازی هـای آسـیایی دارنـد امـا ایـن رشـته ها در ایران 
منابع مالـی ناچیـزی دارنـد و در ایـران هم اسپانسـر 

برایشـان وجود نـدارد. امیدواریم کـه در لایحه بودجه 
به این مسـائل هم توجه شـود. تلاش مـا در بازی های 
آسـیایی این اسـت کـه جایـگاه ششـم خـود را حفظ 
کنیم چرا که کشـورهای دیگـر به دنبال این هسـتند 
که ایـن جایـگاه را از ما بگیرنـد و تـلاش می کنیم که 
هفتم و هشـتم نشـویم اما به دنبـال این هم هسـتیم 
کـه جایگاه چهـارم یا پنجـم بازی هـای آسـیایی را به 

دسـت آوریم.
سـخنگوی کمیتـه ملـی المپیـک در پاسـخ بـه ایـن 
پرسـش کـه گفتـه می شـود حبیـب کاشـانی بـرای 
سرپرسـتی تیـم فوتبال امید شـرط گذاشـته اسـت، 
تصریـح کـرد: مـن چنیـن چیـزی در مـورد اینکـه 
شرط گذاشته اسـت، نشـنیده ام. احتمالاً دوستان در 
فدراسـیون بررسـی هایی از لحـاظ فنـی دارنـد انجام 
می دهنـد کـه ابـلاغ حکـم زمان بـر شـده اسـت. من 
فقط توافـق صـورت گرفته را اعـلام کـردم و امیدوارم 
حکم ابـلاغ شـود چـون کار زیـادی بعـد از آن داریم.
او در پاسـخ به پرسـش دیگری مبنی بـر اینکه گزینه 
سـرمربیگری تیـم فوتبـال امیـد داخلـی اسـت یـا 
خارجی؟ گفـت: اطلاعی ندارم و به رییس فدراسـیون 
فوتبال واگـذار می کنـم. ما فقـط بحث سرپرسـتی را 

داشـتیم.
سرپرسـت کاروان ایران در بازی های آسیایی در پاسخ 
به این پرسـش که بحث تعویـق بازی ها مطرح اسـت 
یا خیـر؟ تاکید کـرد: هیچ چیزی مطرح نشـده اسـت 
و به شـکل مجازی جلسـاتی را داریـم. هیچ آثـاری از 
لغو بازی هـا وجود نـدارد. بایـد منتظر باشـیم ببینیم 
فضـای کرونـا در چیـن چگونـه اسـت و ظاهـرا دارند 

کنتـرل می کنند.
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واکنش نهرودی سرمربی جدید تیم ملی بوکس:

مقابل تیر تیز انتقادات قرار دارم
سـرمربی جدیـد تیـم ملـی بوکـس ایـران 
گفـت: متاسـفانه مقابـل تیـر تیـز انتقـادات 
قـرار دارم و از سـن و سـال و عمـل قلب من 

حـرف می زننـد.
بـه گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از ایسـنا، 
جلسـه شـورای فنـی فدراسـیون بوکس در 
حالـی روز شـنبه هفتـه جـاری برگـزار و بـا 
انتخاب حسـین نهرودی به عنوان سـرمربی 
جدیـد تیـم ملـی پیگیـری شـد، کـه ایـن 
انتخـاب بـا حواشـی بسـیار زیـادی همـراه 
بـود؛ بحث هایی کـه واکنـش نهـرودی را به 

همـراه داشـت.
سـرمربی جدیـد تیـم ملـی بوکـس ایـران 
دربـاره ایـن انتخـاب و حواشـی بعـد از آن 
گفت: بـه نظـر مـن یـک جاهایـی از زندگی 
شـما وادار می شـوید کـه فـداکاری کنیـد 
و ایـن کار بنـده شـاید بـه نوعـی فـداکاری 
محسـوب شـود. شـخصا انگیـزه و علاقـه ای 
برای سـرمربی شـدن در تیـم ملی نداشـتم، 
امـا شـرایطی ایجـاد شـد کـه حـس کـردم 
وقت آن رسـیده تا در حـد توانم بـرای ایجاد 

آرامـش در بوکـس کمـک کنـم.

شـاید اگر اسـتکی بـه جلسـه شـورا می آمد 
اصـلا رای اعضـا بـه شـکل دیگـری رقـم 
می خـورد نهرودی افزود: شـاید اگر اسـتکی 
بـه جلسـه شـورا می آمـد اصـلا رای اعضا به 
شـکل دیگری رقم می خورد و ایشـان به کار 
خـود ادامـه می دادنـد، اما کـم لطفـی کرد و 
نیامد تـا ایـن همای سـعادت کـه البتـه اگر 
همای سـعادت باشـد،  روی سـر ما نشسـت.

او ادامـه داد: متاسـفانه بـه قـدری مقابل تیر 
تیـز انتقـاد عزیـزان قـرار گرفته ام کـه اصلا 
نمی دانـم چـه بگویـم. از ابتدای کار شـرایط 
بنده بـرای قبول این سـمت، حضـور جوانان 
در راس امـور بـود. بارهـا اعـلام کـردم کـه 
بایـد مربیـان جـوان کار کننـد و اگـر هـم 
مـن بـودم، تنهـا بـه عنـوان یـک هماهنگ 
کننـده و ناظـر در کنـار آن هـا باشـم. بـه هر 
حـال معتقـدم شـاید ایـن ۶0 سـال تجربـه 
بنـده در بوکـس یـک جایی کارگشـا باشـد. 
خـدا را شـکر سـوابق کار بنـده در تیـم ملی 
هم بـرای همه روشـن اسـت و خوشـبختانه 
تیم هـای ملـی ایـران در زمـان مـا نتایـج 
خوبـی گرفـت. تاکیـد می کنـم که تیـم،  نه 

فقـط یـک شـخص.
حسـین نهـرودی بـا اشـاره بـه انتقـادات 
صـورت گرفته تصریـح کـرد: بنـده هیچگاه 
موفقیت های دوسـتان دیگر را انکار نکرده ام 
چون درسـت نیسـت، امـا افتخاراتـی که در 
زمان بنـده به دسـت آمـد قابل بحث اسـت. 
اگـر الان هم این سـمت را قبول کـردم صرفا 
بـرای برگرداندن آرامش بـه بوکس بود چون 
حس کـردم ادامـه داشـتن حواشـی اخیر به 
ضرر بوکـس اسـت. الان هم اگر دقـت کنید 
۵ مربـی جـوان قـرار اسـت اجـرای کار را بر 
عهـده بگیرنـد و مـن در کنـار آن هـا خواهم 
بـود تـا بـه عنـوان هماهنـگ کننـده فعـال 

باشـم. شـرط بنده از ابتـدا همیـن بود. 
علاقـه و میـل باطنـی مـن انتخـاب شـدن 
بـه عنـوان سـرمربی تیـم ملـی نبـود.او بـا 
اشـاره به انتقادهـای صـورت گرفته از سـن 
و سـال او بـرای فعالیـت در ایـن سـمت نیز 
گفت: دوسـتان بـه سـن و جراحـی قلب من 
اشـاره کرده انـد کـه بـا آن کاری نـدارم، امـا 
مگـر بـرای مـن افتخـار جدیـدی اسـت که 
بخواهـم ایـن سـمت را فقـط بـرای خـودم 

نگـه دارم؟ مـن تـا آخریـن سـطح مربیگری 
در تیم ملی را رفتـم و قله ایـن کار را دیده ام. 
اگـر الان هسـتم فقط بـرای ایجـاد آرامش و 
هماهنگـی میـان مربیـان جوانـی اسـت که 

مجـری خواهنـد بـود.
نهـرودی گفـت: علاقـه و میـل باطنـی مـن 
انتخـاب شـدن بـه عنـوان سـرمربی تیـم 
ملـی نبـود. همـه ۵4 نفـری کـه از طـرف 
فدراسـیون به عنـوان اعضـای شـورای فنی 
رده بزرگسـالان و رده هـای پایـه معرفـی 
شـده اند، مثـل بچه هـای مـن هسـتند و 
رشـد کردن همه آن هـا را دیـده ام. اگـر این 
سـمت را قبـول کردم، فقـط بخاطـر این بود 
که احسـاس کردم شـاید نبایـد الان بوکس 
را رهـا کنـم. امیـدوار هسـتم حضـور بنـده 
در شـرایط سـخت فعلـی، آرامش را بـه این 

رشـته برگردانـد.
و تاکیـد کـرد:  مسـائل فنـی تیـم ملـی  ا
صفـر تـا صـد در اختیـار مربیـان جـوان 
خواهـد بـود. مـن بـا علیرضـا اسـتکی و 
رضـا مهدی پـور هـم حـرف زدم و از آن هـا 
خواسـتم تـا در کنـار تیم باشـند کـه قبول 

کردنـد، اگـر قبـول نکننـد دیگر کـم لطفی 
نـان  آن هـا اسـت. همـکاری بـا ایـن جوا

افتخـار بزرگـی بـه شـمار مـی رود.
اگـر قـرار نیسـت مربـی خـوب خارجـی 
خـوب بیاوریـم، همیـن مربیـان داخلـی 
مـا از سـطح بالایـی برخوردارنـد. نهـرودی 

دربـاره خبرهـای منتشـر شـده مبنـی بـر 
کوتـاه مدت بـودن فعالیـت او در تیـم ملی و 
تـلاش فدراسـیون بوکس برای جـذب مربی 
خارجـی نیـز گفـت: اساسـا ایـن پیشـنهاد 
خود مـن بود کـه بایـد مربی خـوب خارجی 

بـه کار بگیریـم.
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بـه گفتـه ی سـخنگوی کمیته ملـی المپیـک، اعزام سـه رشـته بـه بازی هـای جهانی 
سـاحلی در دسـتور کار قرار گرفته اسـت و بررسـی برای رشـته های دیگر در تا 2 هفته 
دیگر انجام می شـود.مناف هاشـمی می گوید: بودجـه و منابع مالی فدراسـیون ها از قبل 
تعریف شـده اما کاهش ارزش پول ملـی و افزایش ارز تعریف نشـده اسـت و این دغدغه 

جدی بـرای فدراسـیون ها ایجاد کرده اسـت.

 مربی تیـم ملـی هندبـال گفـت: بازیکنـان از لحـاظ تکنیک، 
تاکتیـک و هماهنگی بـه شـرایط خوبی رسـیده اند امـا برخی 

مواقـع اشـتباهات فردی هـم وجـود دارد.
به گزارش کاغذ وطن به نقل از ایسـنا، حمید صادقـی، در مورد 
شـرایط هندبالیسـت ها در پایان دیدارهای تدارکاتی لهسـتان 
اظهار کرد: چهار بـازی انجام دادیم. بازیکنـان بهترین عملکرد 
را از خـود نشـان دادنـد و سـعی کردنـد آن چیـزی کـه مربی 
می خواسـت را در زمین اجـرا کنند. 2 بـازی را بردیـم و 2 بازی 
اول را باختیم. بازیکنان اشـتباهاتی داشـتند که بیشـتر فردی 
بـود. آنهـا از لحـاظ تکنیـک، تاکتیـک و هماهنگی به شـرایط 
خوبی رسـیده اند و نسـبتا بـا هـم می تواننـد بهتـر کار کنند و 
همدیگـر را بهتـر پیـدا می کنند امـا برخـی مواقع اشـتباهات 

فردی هـم وجـود دارد. در کل بازیکنـان خوب ظاهر شـدند.
مربی تیم ملی هندبـال در ادامه در مورد تمرینات ملی پوشـان 
نیز گفت: در تمرینات سـعی شـد بیشـتر روی نقاط ضعف کار 
شـود تا بازیکنان به هماهنگی بیشـتری برسـند. امیـدوارم که 
بتوانیم در ادامـه راه و در آغاز مسـابقات قهرمانی جهان نمایش 

خوبی داشـته باشیم.
صادقـی در پاسـخ بـه این سـوال کـه آیـا محمدرضـا کاظمی 
و محمدرضـا اورعـی تـا قبـل از مسـابقات قهرمانی جهـان به 
لهسـتان خواهند رسـید، گفت: کاظمی که ویزایش را دریافت 
کـرده و امروز به جمـع ما اضافه می شـود. اورعی نیـز از یکی دو 
روز مانده به شـروع مسـابقات بـه جمع مـا اضافه خواهد شـد. 
امیـدوارم قبـل از آغـاز مسـابقات حداقل آنهـا 1الی 2 جلسـه 

تمرین در کنـار بازیکنان داشـته باشـند. 
وی افـزود: ایـن شـرایطی کـه بـرای ایـن 2 بازیکن پیـش آمد 
اتفـاق خوبـی نبـود. آنهـا در تمرینـات و دیدارهـای تدارکاتی 
در کنـار مـا نبودنـد. البته ایـن اتفاقی اسـت کـه افتـاده و باید 
فراموش کنیم. به هـر صورت تا قبل از شـروع مسـابقات این 2 
بازیکن به ما اضافه می شـوند. امیدوارم همـه بازیکنان حداکثر 
تـوان، قـدرت و چیزی کـه شایسـته هندبال ایـران اسـت را به 

نمایـش بگذارند.
مربـی تیـم ملـی در مـورد اولیـن دیـدار تیـم ملـی هندبـال 
در مسـابقات قهرمانـی جهـان گفـت: بـازی مقابـل شـیلی 
حسـاس ترین دیـدار مـا در این مسـابقات خواهـد بود امـا این 
حساسـیت نبایـد اثـر منفـی روی بازیکنـان بگـذارد. بایـد از 
همـان اول بازی بـا یک دید بـاز و قـدرت حداکثری بـه مصاف 

حریـف برویـم.

سـرمربی سـابق تیم ملی کشـتی آزاد، با تایید ضمنی 
برخـی صحبت هـا بـرای حضـور امیررضـا خـادم در 
المپیـک آتـن، گفـت: عبـاس جدیدی اگـر بـار دیگر 

صحبـت کنـد همـه حقایـق را خواهـم گفت.
به گزارش کاغـذ وطن به نقل از ایسـنا، منصـور برزگر 
درباره تشـییع پیکر مرحـوم داود ایوب قهرمان سـابق 
آسـیا و آخریـن رقیـب جهـان پهلـوان تختـی، اظهار 
کـرد: داود ایـوب از همدوره ها و دوسـتان مـن بود که 
خاطرات زیـادی بـا او داشـتم. صبـح به سـالن توفیق 

رفتیم و با تعـدادی از دوسـتان او را تشـییع کردیم.
دارنـده یـک مـدال طـلا و 2 نقـره جهـان و طـلای 
بازی هـای آسـیایی، دربـاره غیبـت مسـئولان ورزش 
در مراسـم تشـییع داود ایوب، گفت: لابد کار داشـتند 
که بـه مراسـم نیامدند. مـا دیگـر از مسـئولان توقعی 

نداریم. خدا را شـکر داود ایوب دوسـتانی دارد که همه 
در تلاش هستند تا مراسـم او به بهترین شـکل برگزار 

شـود. من مسـئولی را در مراسـم تشـییع ندیدم.
وی در ادامـه دربـاره صحبت های عبـاس جدیدی که 
او را بـه جانبـداری از برخی کشـتی گیران در گذشـته 
متهم کـرده اسـت، اظهـار کـرد: اگـر او یک بـار دیگر 
ناحق صحبـت کند مـن هـم تمـام حقایـق را خواهم 

گفت تـا مـردم در جریـان قـرار بگیرند.
برزگـر در پایـان در پاسـخ بـه ایـن سـوال کـه گفتـه 
می شـد برخـی مسـئولان سیاسـی بـرای حضـور 
امیررضـا خـادم در المپیـک 2004 آتـن، کادر فنی و 
فدراسـیون کشـتی را تحـت فشـار گذاشـته بودنـد، 
گفت: برخـی صحبت هـا مطرح بـود اما دربـاره عباس 

جدیـدی بحثـی مطـرح نبـود.

حمید صادقی شاه نشین:

واکنش برزگر به فشار سیاسیون برای هندبالیست ها اشتباهات فردی داشتند
حضور خادم در المپیک
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تنها راه علاج مشکلات 
اقتصادی، مردمی کردن 

اقتصاد است

زنگنـه گفت:اقتصـاد مردمی یکـی از اصول 
و مبانی اقتصاد مقاومتی اسـت، امـا در یک 
دهه گذشـته این مفهوم در حد شـعار باقی 

مانده اسـت.
محسـن زنگنه در نطـق میان دسـتور خود 
در جلسـه علنـی امروز سـه شـنبه مجلس 
شـورای اسـلامی در رابطـه با بودجه سـال 
1402 بیان کـرد: امیدوارم دولت با آسـیب 
شناسی برنامه های پیشـین توسعه رویکرد 
خـود را تغییـر داده و بـا توجـه بـه تاکیـد 
رهبـری بـر مسـاله محـور بـودن برنامـه 
هفتـم، با انتخـاب تعـداد محدودی مسـاله 
اصلـی تمرکز خـود را بر حل همان مسـائل 

معطـوف دارد.
وی در ادامـه تصریـح کـرد: امـروز سـوال 
مـردم از کارگـزاران دولـت و نماینـدگان 
مجلـس ایـن اسـت کـه آیـا مشـکلات 
اقتصادی کشـور به سـامان خواهد رسـید، 
آیا کشـتی معیشـت مردم در طوفـان تورم 
به سـاحل آرامـش می رسـد و آیـا می توان 
ماه ها و سـال های ثبـات ارز را آرزو داشـت؟

نماینـده مـردم تربـت حیدریـه در پاسـخ 
مثبـت بـه سـوال های فـوق، گفـت: در ۳1 
خـرداد 1400 در نطقـی به رئیـس جمهور 
عـرض کـردم کـه تنهـا راه فـلاح اقتصادی 
بازگشـت بـه تفکر شـهید بهشـتی اسـت. 
تفکرات شـبه مارکسیسـتی ابتدای انقلاب 
باعث شـد تا بخش عمـده اقتصاد بـه دولت 
سـپرده شـود و در برابـر واگـذاری امـور به 

مـردم مقاومـت ایجاد شـود.
زنگنـه بـه بیانـات رهبـری در سـال ۹۳ که 
اشـکال بـزرگ اقتصـاد را دولتی بـودن آن 
دانسـته انـد، عنـوان کـرد: امـروز تنهـا راه 
علاج مشـکلات اقتصـادی، مردمـی کردن 
اقتصاد اسـت. اقتصاد مردمی یکـی از اصول 
و مبانی اقتصاد مقاومتی اسـت، امـا در یک 
دهه گذشـته این مفهوم در حد شـعار باقی 

مانده اسـت.
وی در رابطـه بـا نظـر رهبـری در خصوص 
اقتصـادی مردمـی یـادآور شـد: ایشـان 
می فرمایند اقتصاد مقاومتـی، اقتصاد مردم 
بنیـان اسـت یعنی بـر محـور دولـت نبوده 
و اقتصـاد دولتـی نیسـت و اقتصـاد مردمی 
اسـت و بـا اراده، سـرمایه و حضـور مـردم 
تحقق پیدا می کنـد و فعالیـت اقتصادی در 

دسـت مـردم اسـت.
نایب رئیـس کمیسـیون برنامـه و بودجه و 
محاسـبات مجلـس شـورای اسـلامی بیان 
کرد: متاسـفانه باید این واقعیـت را پذیرفت 
کـه طـی چنـد دهـه گذشـته قوانیـن، 
دسـتورالعمل ها و سیاسـت ها در خـلاف 
این مسـیر بـوده و نه تنهـا اقتصاد بـه مردم 
سـپرده نشـده بلکه نوعی بی اعتمـادی نیز 
به مردم بـه صـورت پررنگ دیده می شـود. 
قوانیـن و سیاسـت ها در جهـت پررنـگ 
کردن حضـور دولـت اسـت و بـه بهانه های 
مختلـف هـر روز عرصه بـه جریـان مردمی 
اقتصاد تنگ می شـود و نتیجه ایـن نگاه نیز 
در میـان مـدت و بلندمدت به ضـرر اقتصاد 

کشـور خواهـد بود.
زنگنـه در ادامـه عنوان کـرد: در حـوزه ارز 
سیاسـت های دولـت قبـل عمـلا بـه جای 
تشـویق صادرکننده او را به واسطه سامانه 
نیمـا و تعهـدات ارزی تنبیـه کـرد. منافـذ 
مردمی و عـادی ورود و خـروج ارز از جمله 
صرافی هـا دچار انسـداد شـد و تامیـن ارز 
را در انحصـار دولـت قـرار داد کـه البته ارز 

4200 نیـز بـه این انحصـار کمـک کرد.
نماینده مـردم تربت حیدریـه در عین حال 
خاطرنشـان کـرد: در حوزه های کشـاورزی 
و دامـداری بـا قیمـت گـذاری و ایجـاد 
محدودیت در واردات و صادرات گوشـت، نه 
تنهـا دامـداران را به خاک سـیاه کشـاندیم 
بلکـه در نهایت نتوانسـتیم قیمت گوشـت 
قرمـز را هـم در حد ارقـام پیش بینی شـده 

حفـظ نماییم.
زنگنه یادآور شـد: بـه بهانـه زمین خواری، 
املاکی کـه ده ها سـال خانواده روسـتایی 
در آن سـکونت داشـته را ملی اعلام کردیم 
و همـان امـلاک را بـه مـردم بـا قیمـت 
بـالا می فروشـیم. امـروز متاسـفانه بنیـاد 
مسـکن که قرار بود رفع آمـال محرومین و 
مسـتضعفین کند خود بـه بزرگترین مانع 
برای توسـعه روسـتا تبدیل شـده است. در 
حوزه خـودرو نیز تنهـا راه اعتمـاد به مردم 
اسـت و برای حفـظ انحصـار دولـت در دو 
شـرکت خودروسـازی عملا سیاست هایی 
اعمـال می شـود کـه راه را بـر واگـذاری به 

مـردم می بنـدد.
نایـب رئیـس کمیسـیون برنامـه و بودجه 
و محاسـبات مجلـس شـورای اسـلامی در 
پایـان در رابطه با مشـکلات حوزه مسـکن 
گفـت: سـاخت 4 میلیون مسـکن کـه نه، 
حتی یک میلیون مسـکن نیز بـدون تغییر 
رویکرد هـا و اسـتفاده از ظرفیـت مردمـی 
امـکان پذیـر نیسـت. بایـد بـدون هـراس 
مدل هایـی طراحـی کنیـم کـه سـرمایه 
گـذاری بـرای بخـش خصوصـی در حوزه 
مسـکن را جذاب نماییم و بتوانیـم در کنار 

آن مشـکل محرومیـن را حـل کنیم.

توضیحات »حاجی بابایی«
 درباره تخصیص ۱۰۰ درصدی 

منابع بودجه سال جاری
رئیس کمیسـیون برنامه و بودجه مجلس شـورای اسـلامی گفت: 
به گفته رئیس سـازمان برنامـه و بودجه با تخصیـص 20 درصدی 
منابـع صندوق توسـعه ملـی بودجـه پروژه هـای عمرانی تـا پایان 
سـال تخصیص خواهد یافت و شـاهد تحقق 100 درصـدی منابع 

بودجه تـا پایـان اسـفندماه خواهیم بود.
به گزارش کاغـذ وطن به نقـل از ایسـنا، حمیدرضا حاجـی بابایی 
در جلسـه علنی مجلس شـورای اسـلامی درباره اظهـارات رئیس 
سـازمان برنامـه و بودجـه در خصـوص تخصیـص 100 درصـدی 
منابـع بودجـه سـال 1401 بیـان کـرد: نکته ای کـه نایـب رئیس 
مجلس شـورای اسـلامی و سـایر نمایندگان بـه آن اشـاره کردند 
که اگـر منابـع دولـت در بودجه سـال جـاری 100 درصـد تحقق 
پیدا کرده چـرا پروژه هـای عمرانی درصد کمی پیشـرفت داشـته 
اسـت؟ از یـک جهـت درسـت اسـت امـا صحبـت بنـده و آقـای 
میرکاظمـی این بود کـه تا پایان سـال منابـع بودجـه 100 درصد 
تحقـق می یابد که ایـن در چند سـال اخیر بی سـابقه بـوده و نکته 
آن ایـن اسـت کـه مجلـس شـورای اسـلامی و نماینـدگان بیـدار 
بودجـه ای مصـوب کردنـد کـه منابـع آن روشـن بـوده و هر کس 
گفـت کـه مجلـس مصوباتـی داشـت کـه منابـع آن موهـون بود، 

غلط اسـت.
وی در ادامـه اظهار کـرد: امـا در مصوبـه ترمیم حقـوق کارکنان و 
بازنشسـتگان ۶۵ همت از بودجـه عمرانی به ایـن بخش اختصاص 
یافـت. اخیـرا بـا تزریـق 20 درصـدی از صنـدوق توسـعه ملی که 
جـزو منابع بودجـه بود و بـه دلایلـی تاکنون انجام نشـده بـود و با 
فروش نفـت رئیـس سـازمان برنامـه و بودجـه در گزارشـی که به 
کمیسـیون برنامه و بودجـه ارائه کـرد تاکید کرد که تا پایان سـال 

منابع بودجـه 100 درصـد تحقـق می یابد.
نماینـده مردم همـدان در مجلس شـورای اسـلامی تصریـح کرد: 
رئیس سـازمان برنامـه و بودجـه تاکید داشـت که ایـن 20 درصد 
که از صنـدوق توسـعه ملـی اخیـرا بـه بودجـه اضافه می شـود به 
سـمت اشـتغال و پروژه هـای عمرانـی خواهد رفـت و قـول داد در 
سـه ماهه آخر سـال بودجـه پروژه هـای عمرانی به شـدت افزایش 

یابـد و بودجه آنهـا را تخصیـص دهد.
رئیـس کمیسـیون برنامـه و بودجـه در ادامـه تاکیـد کـرد: در 
سـخت ترین شـرایطی که جامعـه بین الملل ایجـاد کرد مـا موفق 
شـدیم منابع خـود را در بودجه سـال 1401 تامین کنیـم. این که 
بودجه پروژه هـای عمرانـی باید تخصیص پیـدا کند ما نیـز موافق 
بـوده و انتظار مـی رود سـازمان برنامـه و بودجه به سـرعت بودجه 

مربوط بـه عمـران و اشـتغال را تخصیـص دهد.
علـی نیکـزاد کـه اداره جلسـه علنـی مجلس شـورای اسـلامی را 
برعهـده داشـت، در پاسـخ به حاجـی بابایـی اظهـار کـرد: این که 
رئیـس کمیسـیون برنامـه تاکیـد کردند کـه 20 درصـد صندوق 
توسـعه ملی برای بحـث اشـتغال و پروژه هـای عمرانـی تخصیص 
یافتـه و منابع بودجـه تا پایـان سـال 100 درصد محقق می شـود 
مـا نیـز منتظـر بـوده و امیدواریـم بـا تحقـق آن شـاهد عمـران و 

آبادانی کشـور باشـیم.

خبر

کاغذ سیاست

سیاست خارجی ما بلبشویی از دخالت افراد 
مختلف شده است

گزارش
ایلنا

بـه گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از ایلنـا، ابراهیـم 
رحیم پـور معـاون پیشـین وزیـر خارجـه در دولـت 
دوازدهـم در خصوص عملکـرد وزارت امـور خارجه 
دولت سـیزدهم  گفـت: برخـی از دوسـتان فعلی از 
ما دلخـور می شـوند و انتظار دارنـد از آن هـا تعریف 
کنیـم امـا واقعیـت ایـن اسـت کـه وضعیـت خوب 

نیسـت و این مشـخص اسـت. 
رحیم پـور در پاسـخ بـه ایـن سـوال کـه در دوره 
جدیـد ایـران همـواره بـر داشـتن روابـط قـوی بـا 
کشـورهای همسـایه تاکید داشـته اسـت اما چقدر 
در ایـن زمینـه موفـق بودیـم؟ امـروز شـاهد ایـن 
هسـتیم کـه کشـورهایی ماننـد ترکیـه، آذربایجان 
و حتی عـراق کـه ایـران همیشـه نقـش حمایتی از 
آنهـا داشـته اقداماتـی خـلاف سیاسـت های ایـران 
انجـام می دهند، گفـت: من بـرای دوسـتان خود در 
گروهی نوشـتم که دیگر هـر روز احضار یک سـفیر، 
دوسـت و غیـر دوسـت نداریـم. وقتـی سـفیر چین 
را احضـار می کنیـم، اسـمش دعـوت اسـت و وقتی 
عراق باشـد کـه موجودیـت خـود را از مـا دارد و در 
سـالگرد شـهید سـلیمانی کـه این سـردار بـه آن ها 
خیلـی کمـک کـرد از کلمـه خلیـج عربی اسـتفاده 
می کنـد، دیگـر نمی دانیـم از چه کسـی بایـد توقع 

داشـته باشـیم. 
وی افـزود: مسـیری کـه مـا طـی می کنیـم، حتـی 
ارتباطی با دولت سـیزدهم ندارد. سیاسـت خارجی 
مـا بلبشـویی از دخالت افـراد مختلف شـده اسـت. 
وقتی وزیـر خارجـه مـا در ارتباط بـا احیـای روابط 
با عربسـتان صحبـت می کنـد اما دیگـر بـرادران ما 
همـان روز عربسـتان را بـا کلماتـی زشـت خطـاب 
می کنند شـما چـه توقعـی از وزارت خارجـه دارید. 
آیا ایـن سیاسـت خارجـی در دسـت آقای رئیسـی 
اسـت؟ متاسـفانه در همان حدی هم کـه در اختیار 
دولـت اسـت آن طور کـه عرف بیـن الملل و کشـور 
ما اسـت، عمـل نمی شـود. سیاسـت خارجـی ما در 
اولویـت نیسـت و بـه شـکلی حرکـت می کنیـم که 
روز بـه روز بسـته تر شـده و روابـط ما مشـکل دارتر 

می شـود. 
رحیم پـور تصریـح کـرد: مـن نمی خواهـم نمـره 
بدهـم. اما بـه عنـوان کارشناسـی کـه 40 سـال در 
کشور، دیپلماسـی را آموخته و در دوره های مختلف 
توفیقاتـی داشـتیم، امـروز در اوج بی برنامگـی و 
بی رابطه گـی هسـتیم و شـما حداقـل ایـن 1۵ 

همسـایه مـا را نـگاه کنیـد کـه در ایـن مـدت یـک 
سـال و نیـم گذشـته چنـد سـفر متقابـل از سـطح 
رئیس جمهـور و وزرای خارجـه و چه تعهـدات و چه 
بده و بسـتانی بـا آنها داشـتیم؟ اگر بـه آمـار و ارقام 
نـگاه کنید بـه نتایج خوبـی نمی رسـید و ایـن برای 
دیپلمات هایـی ماننـد مـا که به این مسـائل تسـلط 
علمی داریـم، خیلی غمنـاک اسـت. مصاحبه هایی 
که ما انجـام می دهیـم مـا را اذیت می کند بـه دلیل 
آنکـه حرف هایـی کـه می زنیـم، ظاهـرا تاثیـری 

نـدارد. 
وی افـزود: بنابراین مسـیر طی شـده خوب نیسـت 
و فکـر می کنـم در ارتبـاط بـا همسـایگان، فقـط با 
روسـیه که وضعیتـی دارد که خـود تحریـم و مورد 
هجـوم بین المللـی قـرار گرفتـه و کارش با سـختی 
پیـش مـی رود به عنـوان متحـد دیـده می شـویم و 
ایـن مـورد تنهـا همسـایه ای اسـت کـه روابط مـان 

دارای رفـت و آمد بیشـتری اسـت. 
رحیم پـور در پاسـخ بـه ایـن سـوال کـه دربـاره 
روابط  مـان بـا عـراق، در مـوارد مشـابه وزیـر امـور 
خارجه موضع رسـمی خود را اعلام می کـرد و حتی 
سـخنگو نیـز بیانیـه ای داده و محکـوم می کـرد اما 
امروز به شـکلی شـده اسـت کـه سـخنگو می گوید 
ما اعتراضمـان به دولت عـراق را ارائـه کردیم و عدم 
اطلاع رسـانی در این موضـوع به معنای عـدم اقدام 
نیسـت چه عواملی باعث شـده تـا وزارت خارجه به 
این رویکرد برسـد، گفت: وزارت امـور خارجه چقدر 
سـفیر احضار کرده و محکـوم کند؟ زمانـی موضوع 
آمریکا و اسـرائیل بود امـا وقتی حرکات کسـانی که 
به نفع مـا نبـوده و علیه ما اسـت از سـوی دوسـتان 
مـا انجـام می شـود، سـخنگو چـه بگویـد؟ چیـزی 

نمی توانـد بگویـد. 
وی افزود: ما خیلی از منافع خودمـان عقب افتادیم. 
وقتی وزیـر امـور خارجه در سیسـتم ما مسـئولیت 
بالایی نـدارد دیگر کسـی بـرای صحبت سـخنگو و 
وزیـر ما تـره خـرد نمی کنـد. بنابراین بایـد مقداری 
تجدیـد سـاختار داشـته باشـیم و بـا ایـن سـاختار 
موجـود در وزارت امـور خارجه سیاسـت خارجی ما 
موفق نخواهد شـد. این برجام هم کاملا نمـود دارد. 
کاری که روی آن زحمت کشـیده شـده امـروز فعلا 
بی نتیجـه مانده اسـت. اطلاع رسـانی به مـردم زیاد 
انجام نمی شـود. مردم بایـد بدانند بـرای چه تحریم 
هسـتند و توافقـی امضـا نمی شـود. ایـن وضعیـت 
تا چـه زمانـی ادامه خواهـد داشـت؟ بیانیـه دادن و 
محکوم کـردن، دردی را دوا نمی کنـد. بنابراین اول 

باید با مـردم خـود صحبـت کنیـم و بعـد بتوانیم با 
ایـن پشـتوانه، قوی تـر با دنیـا صحبـت کنیم. 

رحیم پـور در پاسـخ بـه این سـوال کـه گفتیـد باید 
تجدیـد سـاختاری در وزارت خارجـه اتفـاق بیفتد 
این موضـوع به چـه شـکلی می تواند اجرایی شـود، 
گفت: به این شـکل نیسـت کـه در سـاختار تجدید 
نظر کنیـم. ما سـه بـار، چـارت وزارت امـور خارجه 
را تغییـر دادیم. بـه این شـکل فایده ندارد. سـاختار 
فکری مـا باید تنظیـم شـود. وزارت خارجـه باید به 
شـکلی باشـد تـا افـراد دیگـر در سیاسـت خارجی 
دخالت نکنند. نظر مشورتی در جلسـات بدهند، اما 
دخالـت نکننـد. کار مـا به جایی رسـیده کـه خیلی 
از کشـورها از افـراد غیـر از وزارتخانه بـرای ملاقات 

بیشـتر از دیپلمات هـای مـا اسـتقبال می کنند. 
معـاون پیشـین وزیر امـور خارجـه در پاسـخ به این 
سـوال کـه بـرای آنکـه روابط ایـران بـا کشـورهای 
همسـایه بهبـود پیدا کنـد چـه راهکارهایـی وجود 
دارد، گفـت: این سـوال و سـوال هایی از این دسـت، 
چـه خاصیتـی دارد، مثـلا می گوینـد نگاه به شـرق 
چه طور اسـت؟ این از آن دسـته سـوال هایی اسـت 
که اگر سـوال اصلـی را جـواب ندهیم این سـوالات 
فرعـی می شـود. سـوال اصلی مـا این اسـت کـه ما 
در نظـام بیـن الملـل چنـد دوسـت داریـم و چقدر 
با محافـل دنیـا کار می کنیـم؟ اگـر به این سـوالات 
جوابگو نباشـیم، با صد کشـور روابط خوب نداشـته 
باشـیم، حتما با 1۵ کشـور همسـایه هم نمی توانیم 

روابـط خوب داشـته باشـیم. 
وی افـزود: ایـن همسـایگان در نظـام بین الملـل 

تنفس می کننـد و نمی توانند مسـتقل و بـدون نگاه 
به قدرت هـا با مـا کار کننـد. وقتـی جیب مـا خالی 
اسـت، نمی توانیم آنطـور کـه می خواهیـم بخریم و 
بفروشـیم. ما بایـد در مـورد آخـرت با هـم صحبت 
کنیـم در مـورد دنیا خیلـی مطلبـی بـرای گفتمان 
نداریـم مگـر مسـائل مـرزی، درگیری هـا و انـواع 
موضوعاتـی کـه در همسـایگی بـه عنـوان مسـائل 

مـرزی مطـرح می شـود. 
رحیم پـور در پاسـخ به این سـوال کـه اخیـرا ترکیه 
و روسـیه دربـاره سـوریه گفت وگوهایـی داشـتند 
که ایـران در آن جلسـه حضور نداشـت چـه عواملی 
باعث شـد با توجه بـه آنکه ایـران در سـوریه حضور 
مستشـاری داشـته و بـا روسـیه نیـز دارای روابـط 
خوبی اسـت در ایـن جلسـه حضور نداشـته باشـد، 
گفـت: این سـوال را بایـد روس هـا جواب دهنـد. در 
مسـائل سـوریه، ترکیـه رقیـب مـا اسـت و زمانـی 
کـه مـا بـه آن هـا پیشـنهاد دادیـم تا جلسـات سـه 
جانبه بـا حضور آقای بشـار اسـد، اردوغـان و رئیس 
جمهور مـا در سـطح اصلـی یا سـطوح دیگـر انجام 
شـود، ترک هـا قبـول نکردنـد. وقتـی ایـن میـوه 
در حـال رسـیدن اسـت و بـو و طعـم آن بـه مـزاج 
قدرت هـا می رسـد، دیگـر بـه مـا توجهـی ندارنـد. 
روسـیه در موضوع قره باغ درسـت عمل نکـرده و ما 
را در گرفتـاری انداختنـد که ایـن موضـوع در مورد 
سـوریه هم تکرار شـده اسـت. ما از ترکیـه انتظاری 
نداریم امـا از روسـیه با توجه بـه ارتباطی کـه وجود 
داشـته و دارد توقع بیشـتری می رفت کـه این توقع 

بی جاسـت. 

لنا
: ای

س
عک

آگهی فقدان سند مالکیت
خانم/آقـای کبری تانوردی نسـب   بـا ارائه دو برگ استشـهادیه از دفتر اسـناد رسـمی 
شـماره ۷۵ سـیرجان مدعی اسـت که سـند مالکیـت ششـدانگ پـلاک  ۳211 فرعی 
از ۶۵18  اصلـی  واقع در بخـش ۳۷  کرمان بنـام /   کبری تانوردی نسـب  ثبت و سـند 

مالکیت صادر و تسـلیم گردیده اسـت کـه بعلـت جابجایی مفقـود گردیده لـذا به دسـتور تبصره یک 
اصلاحـی مـاده 120 آییـن نامـه قانون ثبـت مراتـب جهت اطـلاع مـردم اگهی می شـود تـا هر کس 
مدعـی انجام معاملـه یا وجود سـند مالکیت نـزد خود می باشـد ظـرف مـدت 10 روز از تاریخ انتشـار 
روزنامـه گواهی  اعتراض خـود را به این اداره تسـلیم دارد در غیر اینصورت پس از سـپری شـدن مدت 

قانونـی و عـدم واخواهی سـند مالکیت المثنـی بنام مالـک صادر خواهد شـد.
سعید نظری - سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 14۳۹888

آگهی فقدان سند مالکیت
خانم/آقـای محمد امیـن پـور امینایـی  بـا  ارائـه دو بـرگ استشـهادیه از دفتر اسـناد 
رسـمی شـماره 4۵  سـیرجان شـماره 18002۳-1401/10/۵ مدعی اسـت که سـند 
مالکیت سـه دانگ از  شـش  دانگ پـلاک  ۹80 فرعـی از 2۳1۳ اصلی  واقـع در بخش 
۳۵ کرمان بنـام آقای محمـد امین پـور امینایی ثبـت و سـند مالکیت صادر و تسـلیم 

گردیده اسـت که بعلت جابجایی مفقـود گردیده لذا به دسـتور تبصـره یک اصلاحی مـاده 120 آیین 
نامه قانـون ثبت مراتـب جهت اطلاع مـردم اگهی می شـود تا هـر کس مدعی انجـام معامله یـا وجود 
سـند مالکیت نزد خود می باشـد ظـرف مـدت 10 روز از تاریخ انتشـار روزنامـه گواهی  اعتـراض خود 
را به ایـن اداره تسـلیم دارد در غیر اینصورت پس از سـپری شـدن مـدت قانونی و عدم واخواهی سـند 

مالکیـت المثنـی بنام مالـک صادر خواهد شـد.
سعید نظری - سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 14۳۹8۹1

---------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

چون آقـای رضـا راوری مالک شـش دانـگ پـلاک  ۷4۹ فرعـی از ۵۷۳ اصلـی واقع در 
بخش 4۵ کرمان با ارائه دو برگ شـهادت شـهود تصدیق شـده ادعا و اعلام نموده اصل 
سـند مالکیت پلاک اخیـر الذکر کـه قبلا ذیل ثبـت صفحه دفتـر امـلاک الکترونیکی 

1۳۹۶20۳1۹01400۵۹۷ جیرفـت صـادر و تسـلیم شـده اسـت بعلت جابجـای  مفقـود گردیده از 
این اداره تقاضـای صدور سـند مالکیـت المثنی پلاک فـوق را نمـوده لذا بنا بـه درخواسـت نامبرده و 
برحسـب دسـتور تبصره یک ماده 120 آیین نامـه - قانون ثبت مراتـب در یک نوبت آگهـی  می گردد 
تا چنانچه شـخص یـا اشـخاصی مدعی انجـام معامله نسـبت  بـه ملـک مرقوم  و یـا وجود اصل سـند 
مالکیت  مـورد ادعا نزد خـود می باشـند از تاریخ انتشـار آگهی )یک نوبت اسـت( ظرف مـدت 10 روز 
مراتـب  را بـا ارائه اصل سـند مالکیـت یا سـند معامله  کتبـا بـه اداره  ثبت اسـناد و املاک شهرسـتان 
جیرفت اعـلام نمایند  بدیهی اسـت پس از انقضـای مهلت مقـرر در آگهـی )10روز( هیچگونه ادعایی  
از هیچکس مسـموع  نخواهد بـود  وایـن اداره وفق ضوابـط و مقررات  نسـبت  به صدور سـند مالکیت 

المثنی بنـام مالک اقـدام خواهـد نمود/.
جواد فاریابی. رئیس ثبت اسناد املاک جیرفت
 شناسه آگهی: 14۳8۵۵۳

آگهی فقدان سند مالکیت                                         
چون آقـای رضـا راوری مالک شـش دانـگ پـلاک  ۷۵0 فرعـی از ۵۷۳ اصلـی واقع در 
بخش 4۵ کرمان با ارائه دو برگ شـهادت شـهود تصدیق شـده ادعا و اعلام نموده اصل 
سـند مالکیت پلاک اخیـر الذکر کـه قبلا ذیل ثبـت صفحه دفتـر امـلاک الکترونیکی 
1۳۹۶20۳1۹01400۵۹۵ جیرفت صادر و تسـلیم شده اسـت بعلت جابجای  مفقود 

گردیـده از ایـن اداره تقاضای صدور سـند مالکیـت المثنی پلاک فـوق را نمـوده لذا بنا به درخواسـت 
نامبرده و برحسـب دسـتور تبصره یک ماده 120 آییـن نامه - قانون ثبـت مراتب در یـک نوبت آگهی  
می گردد تا چنانچه شـخص یا اشـخاصی مدعی انجام معامله نسـبت  بـه ملک مرقوم  و یـا وجود اصل 
سـند مالکیت  مورد ادعا نزد خود می باشـند از تاریخ انتشـار آگهی )یک نوبت اسـت( ظـرف مدت 10 
روز مراتب  را با ارائه اصل سـند مالکیت یا سـند معاملـه  کتبا به اداره  ثبت اسـناد و املاک شهرسـتان 
جیرفت اعـلام نمایند  بدیهی اسـت پس از انقضـای مهلت مقـرر در آگهـی )10روز( هیچگونه ادعایی  
از هیچکس مسـموع  نخواهد بـود  وایـن اداره وفق ضوابـط و مقررات  نسـبت  به صدور سـند مالکیت 

المثنی بنام مالـک اقدام خواهـد نمود/.
جواد فاریابی. رئیس ثبت اسناد املاک جیرفت
 شناسه آگهی: 14۳8۵۵2

آگهی فقدان سند مالکیت     
چون آقـای رضـا راوری مالک شـش دانـگ پـلاک  ۷۵1 فرعـی از ۵۷۳اصلـی واقع در 
بخـش 4۵ کرمان بـا ارائـه دو برگ شـهادت شـهود تصدیق شـده ادعـا و اعـلام نموده 
اصـل سـند مالکیـت پـلاک اخیـر الذکـر کـه قبـلا ذیـل ثبـت صفحـه دفتـر املاک 

الکترونیکـی 1۳۹۶20۳1۹01400۵۹8 جیرفت صادر و تسـلیم شـده اسـت بعلت جابجـای  مفقود 
گردیـده از ایـن اداره تقاضای صدور سـند مالکیـت المثنی پلاک فـوق را نمـوده لذا بنا به درخواسـت 
نامبرده و برحسـب دسـتور تبصره یک ماده 120 آییـن نامه - قانون ثبـت مراتب در یـک نوبت آگهی  
می گردد تا چنانچه شـخص یا اشـخاصی مدعی انجام معامله نسـبت  بـه ملک مرقوم  و یـا وجود اصل 
سـند مالکیت  مورد ادعا نزد خود می باشـند از تاریخ انتشـار آگهی )یک نوبت اسـت( ظـرف مدت 10 
روز مراتب  را با ارائه اصل سـند مالکیت یا سـند معاملـه  کتبا به اداره  ثبت اسـناد و املاک شهرسـتان 
جیرفت اعـلام نمایند  بدیهی اسـت پس از انقضـای مهلت مقـرر در آگهـی )10روز( هیچگونه ادعایی  
از هیچکس مسـموع  نخواهد بـود  وایـن اداره وفق ضوابـط و مقررات  نسـبت  به صدور سـند مالکیت 

المثنی بنـام مالک اقـدام خواهـد نمود/.
جواد فاریابی. رئیس ثبت اسناد املاک جیرفت
 شناسه آگهی: 14۳8۵۵0 

آگهی فقدان سند مالکیت
چون آقای رضـا راوری مالک شـش دانگ پـلاک  11۵۷ فرعـی از ۵۷4 اصلـی واقع در 
بخش 4۵ کرمان با ارائه دو برگ شـهادت شـهود تصدیق شـده ادعا و اعلام نموده اصل 
سـند مالکیت پلاک اخیـر الذکر کـه قبلا ذیل ثبـت صفحه دفتـر امـلاک الکترونیکی 
1۳۹۶20۳1۹0140042۶۶ جیرفت صادر و تسلیم شـده است بعلت جابجای مفقود 

گردیـده از ایـن اداره تقاضای صدور سـند مالکیـت المثنی پلاک فـوق را نمـوده لذا بنا به درخواسـت 
نامبرده و برحسـب دسـتور تبصره یک ماده 120 آییـن نامه - قانون ثبـت مراتب در یـک نوبت آگهی  
می گردد تا چنانچه شـخص یا اشـخاصی مدعی انجام معامله نسـبت  بـه ملک مرقوم  و یـا وجود اصل 
سـند مالکیت  مورد ادعا نزد خود می باشـند از تاریخ انتشـار آگهی )یک نوبت اسـت( ظـرف مدت 10 
روز مراتب  را با ارائه اصل سـند مالکیت یا سـند معاملـه  کتبا به اداره  ثبت اسـناد و املاک شهرسـتان 
جیرفت اعـلام نمایند  بدیهی اسـت پس از انقضـای مهلت مقـرر در آگهـی )10روز( هیچگونه ادعایی  
از هیچکس مسـموع  نخواهد بـود  وایـن اداره وفق ضوابـط و مقررات  نسـبت  به صدور سـند مالکیت 

المثنی بنام مالـک اقدام خواهـد نمود/.
جواد فاریابی. رئیس ثبت اسناد املاک جیرفت
 شناسه آگهی: 14۳8۵4۹

 
 آگهی فقدان سند مالکیت    

چون آقای رضـا راوری مالک شـش دانگ پـلاک  128۵ فرعـی از ۵۷4 اصلـی واقع در 
بخش 4۵ کرمان با ارائه دو برگ شـهادت شـهود تصدیق شـده ادعا و اعلام نموده اصل 
سـند مالکیت پلاک اخیـر الذکر کـه قبلا ذیل ثبـت صفحه دفتـر امـلاک الکترونیکی 

1۳۹۶20۳1۹0140042۶۷ جیرفـت صادر و تسـلیم شـده اسـت بعلت جابجـای  مفقـود گردیده از 
این اداره تقاضـای صدور سـند مالکیـت المثنی پلاک فـوق را نمـوده لذا بنا بـه درخواسـت نامبرده و 
برحسـب دسـتور تبصره یک ماده 120 آیین نامـه - قانون ثبت مراتـب در یک نوبت آگهـی  می گردد 
تا چنانچه شـخص یـا اشـخاصی مدعی انجـام معامله نسـبت  بـه ملـک مرقوم  و یـا وجود اصل سـند 
مالکیت  مـورد ادعا نزد خـود می باشـند از تاریخ انتشـار آگهی )یک نوبت اسـت( ظرف مـدت 10 روز 
مراتـب  را بـا ارائه اصل سـند مالکیـت یا سـند معامله  کتبـا بـه اداره  ثبت اسـناد و املاک شهرسـتان 
جیرفت اعـلام نمایند  بدیهی اسـت پس از انقضـای مهلت مقـرر در آگهـی )10روز( هیچگونه ادعایی  
از هیچکس مسـموع  نخواهد بـود  وایـن اداره وفق ضوابـط و مقررات  نسـبت  به صدور سـند مالکیت 

المثنـی بنام مالـک اقدام خواهـد نمود/.
جواد فاریابی. رئیس ثبت اسناد املاک جیرفت
 شناسه آگهی: 14۳8۵48

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون ششـدانگ یک باب خانه و باغچـه پلاک 1۶۵ فرعـی از ۵4۶-  اصلی به مسـاحت 

۵8۳ متر 
مربـع واقـع در اراضـی پشـت لـر  جیرفـت بخـش 4۵ کرمـان  مـورد تقاضـای  آقای 
حمیـد سـالاری بـه اسـتناد رای شـماره 1401۶0۳1۹014002881-تاریـخ  

1401/0۶/22 هیـات محتـرم حـل اختلاف ثبـت اسـناد جیرفـت در مالکیـت نامبرده قـرار گرفته 
و آگهـی  موضوع مـاده ۳ قانـون تعییـن و تکلیف وضعیـت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند 
رسـمی و مـاده 1۳ - آیین نامـه قانون ثبـت منتشـر و در موعد مقـرر مـورد واخواهی قـرار نگرفته و 
نیـاز به تحدیـد حـدود دارد لـذا حسـب درخواسـت شـماره 1422۷ - مـورخ 1401/10/18 مالک 
بدینوسـیله آگهـی تحدیـد حـدود آن به اسـتناد تبصـره مـاده 1۳ قانـون مزبـور منتشـر و عملیات 
تحدیدی آن از سـاعت 8 صبـح روز دو شـنبه مـورخ 1401/11/1۷ در محـل وقوع ملک شـروع وبه 
عمـل خواهد آمد لـذا به مالـک یـا مالکین مجـاور رقبـه مذکور اعـلام می گردد کـه در موعـد مقرر 
در ایـن اعلان بـه محل وقوع ملـک حاضر ودر صـورت عـدم مراجعه مجاوریـن عملیـات تحدیدی با 
معرفی مالک انجـام و چنانچه کسـی از مجاورین برحدود وحقوق ارتفاقی آن اعتراض داشـته باشـد 
بر طبق مـاده 20 قانون ثبت و مـاده 8۶ - اصلاحـی پس از تنظیـم صورتمجلس تحدیـدی اعتراض 
خود را کتبا بـه این اداره اعـلام و ظرف مدت ۳0 روز دادخواسـت بـه مراجع ذیصـلاح قضایی تقدیم 

نمایـد و گواهـی دادخواسـت به ایـن اداره ارائـه نمایـد و پس از گذشـت مهلت یاد شـده هیـچ گونه 
ادعا مسـموع نخواهـد بود/.

تاریخ انتشار: روز چهارشنبه: 1401/10/21
جواد فاریابی. رئیس اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان جیرفت. شناسه آگهی: 14۳8۵4۶

آگهی فقدان سند مالکیت        
چون آقـای خوبیار امیر پور هنزایی مالک ششـدانگ پـلاک  ۷4۹ فرعـی از ۵۷۳ اصلی 
واقـع در بخـش 4۵ کرمان بـا ارائه دو برگ شـهادت شـهود تصدیق شـده ادعـا و اعلام 
نمـوده اصل سـند مالکیت پـلاک اخیـر الذکر که قبـلا ذیل ثبـت صفحه دفتـر املاک 
الکترونیکـی 1۳۹۶20۳1۹01400۵۹۷ جیرفـت صـادر و تسـلیم شـده اسـت بعلت 

جابجای  مفقـود گردیده از ایـن اداره تقاضای صدور سـند مالکیت المثنـی پلاک فوق را نمـوده لذا بنا 
به درخواسـت نامبرده و برحسـب دسـتور تبصره یک ماده 120 آیین نامه - قانون ثبـت مراتب در یک 
نوبت آگهی می گـردد تا چنانچه شـخص یا اشـخاصی مدعی انجـام معامله نسـبت  به ملـک مرقوم  و 
یا وجود اصل سـند مالکیـت  مورد ادعـا نزد خود مـی باشـند از تاریخ انتشـار آگهی )یک نوبت اسـت( 
ظرف مـدت 10 روز مراتـب  را با ارائه اصل سـند مالکیـت یا سـند معامله  کتبا بـه اداره  ثبت اسـناد و 
املاک شهرسـتان جیرفت اعلام نمایند  بدیهی اسـت پس از انقضـای مهلت مقرر در آگهـی )10روز( 
هیچگونـه ادعایـی  از هیچکس مسـموع  نخواهد بـود  وایـن اداره وفـق ضوابـط و مقررات  نسـبت  به 

صدور سـند مالکیت المثنـی بنام مالـک اقدام خواهـد نمود/.
جواد فاریابی. رئیس ثبت اسناد املاک جیرفت
 شناسه آگهی: 14۳8۵2۶

 آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون ششـدانگ یک باب خانه و باغچه  به مسـاحت 11۵۷ متر مربـع تحت پلاک 12۷ 
فرعی از 418  -اصلی واقع در قطعه  4 بخش  ۳4  کرمان واقـع در اراضی بارده جبالبارز 

جنوبی آدرس :عنبرآباد -جبالبارز جنوبی عنبرآباد روسـتای بارده
مورد تقاضای آقای جلال سـالار بـارده  فرزند فرج اله با سـتناد رای هیـات محترم حل 

اختلاف ثبت عنبرآباد بشـماره 1401۶0۳1۹0۹100184۹ مورخ 1401/0۷/1۷ در مالکیت نامبرده 
قرار گرفتـه و موضوع مـاده ۳ قانـون تعیین تکلیـف وضعیـت اراضی ثبتی و سـاختمانهای فاقد سـند 
رسـمی وماده 1۳ -آییـن نامه قانون ثبـت منتشـر و در موعد مقـرر مورد واخواهـی قرار نگرفتـه ونیاز 
به تحدیدی حدود دارد.لذا حسـب درخواسـت مورخـه 1401/110۳0/2881- 1401/10/1۹ مالک 
بدینوسـیله آگهی تحدید حـدود آن باسـتناد تبصره مـاده 1۳ قانون مزبور منتشـر و عملیـات تحدید 
آن از سـاعت ۷:۵ صبـح روز یکشـنبه مـورخ 1401/11/1۶ در محل شـروع و به عمل خواهـد آمد لذا 
به مالـک و مجاورین رقبه مزبـور اخطار می گـردد کـه در موعد مقرر در محـل وقوع ملـک حاضر و در 
صورت عدم مراجعـه مجاورین عملیات تحدیـد ی با معرفی مالـک انجام و چنانچه کسـی از مجاورین 
بر حـدود وحقوق ارتفاقی آن اعتراض داشـته باشـد بر طبـق ماده 20 قانـون ثبت و مـاده 8۶ اصلاحی 
پس از تنظیم صورتمجلس تحدیـدی اعتراض خود را کتبا ظـرف مدت ۳0 روز دادخواسـت به مراجع 
ذیصلاح قضایی تقدیم و گواهی دادخواسـت مربوطه را به ایـن اداره ارائه نماید وپس از گذشـت مهلت 

یاد شـده هیچگونه ادعایی مسـموع نخواهـد بود .
تاریخ انتشار :21 /1401/10-روز :چهارشنبه 
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آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون ششـدانگ یک باب سـاختمان اداری خانه بهداشت مشـتمل بر زمین   بمساحت 
40۷ متـر مربـع تحـت پـلاک ۹0 فرعـی از ۳۶1-اصلـی واقـع در قطعه  4 بخـش  ۳4  
کرمـان واقـع در اراضی زاخـت جبالبـارز جنوبـی آدرس :عنبرآبـاد -جبالبـارز جنوبی 

عنبرآبـاد روسـتای زاخت
مـورد تقاضـای دولـت جمهـوری اسـلامی ایـران بنمایندگـی دانشـگاه علـوم پزشـکی جیرفـت بـا 
سـتناد رای هیات محتـرم حل اختـلاف ثبـت عنبرآبـاد بشـماره 1401۶0۳1۹0۹1000۶40 مورخ 
1401/0۳/2۳ در مالکیـت نامبـرده قـرار گرفتـه و موضـوع مـاده ۳ قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت 
اراضی ثبتی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی ومـاده 1۳-آییـن نامه قانـون ثبت منتشـر و در موعد 
مقـرر مـورد واخواهـی قـرار نگرفته ونیـاز بـه تحدیـدی حـدود دارد.لـذا حسـب درخواسـت مورخه 
1401/110۳0/2880- 1401/10/1۹ مالک بدینوسـیله آگهی تحدید حدود آن باستناد تبصره ماده 
1۳ قانون مزبور منتشـر و عملیات تحدید آن از ساعت ۷:۵ صبح روز یکشـنبه مورخ 1401/11/1۶ در 
محل شـروع و به عمل خواهـد آمد لذا بـه مالک و مجاوریـن رقبه مزبور اخطـار می گردد کـه در موعد 
مقرر در محـل وقوع ملـک حاضر و در صـورت عـدم مراجعـه مجاورین عملیـات تحدید ی بـا معرفی 
مالک انجـام و چنانچه کسـی از مجاورین بر حدود وحقـوق ارتفاقی آن اعتراض داشـته باشـد بر طبق 
ماده 20 قانـون ثبت و مـاده 8۶ اصلاحی پـس از تنظیم صورتمجلـس تحدیدی اعتراض خـود را کتبا 
ظرف مـدت ۳0 روز دادخواسـت بـه مراجع ذیصـلاح قضایی تقدیـم و گواهـی دادخواسـت مربوطه را 

بـه ایـن اداره ارائه نمایـد وپس از گذشـت مهلت یاد شـده هیچگونـه ادعایی مسـموع نخواهـد بود .
تاریخ انتشار : روز چهارشنبه: 21 /1401/10
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اینفوگرافیک

نماینده مردم رفسـنجان و انار در مجلس، 
گفت: تامین یک میلیون مسـکن در سـال 
وظیفـه دولـت اسـت، تاکنـون در اسـتان 
کرمان و شهرسـتان رفسـنجان خبـری از 

اجـرای نهضت ملی مسـکن نیسـت.
حسـین جلالی در نشسـت علنـی مجلس 
شـورای اسـلامی در تذکر شـفاهی، گفت: 
چـرا صنایـع ملـی مـس علیرغـم مصوبـه 
دولـت از ایجـاد نیروگاه هـای خورشـیدی 
و سیکل ترکیبی در رفسـنجان خودداری 

می کننـد، لایروبـی قنـوات روسـتایی در 
انـار و رفسـنجان پـس از سـیل با مشـکل 
جـدی مواجه شـده کـه لازم اسـت وزارت 
جهـاد کشـاورزی در ایـن زمینـه اقدامات 

فـوری انجـام دهد.
نماینده مردم رفسـنجان و انـار در مجلس 
خطـاب به وزیـر نیـرو، گفت: طـرح انتقال 
آب خلیـج فـارس بـه شهرسـتان های انار 
و رفسـنجان مصـوب شـده چرا ایـن طرح 
عملیاتی نمی شـود، وزارت نیـرو چرا مواد 

2۷ و 28 انتقـال آب کشـاورزی را همانند 
بخش صنعت اصـلاح و اجرایی نمی کنند. 
باید آب کشـاورزی به گلخانه ها تخصیص 
پیـدا کنـد. او ادامـه داد: چـرا مصوبه سـفر 
ریاسـت جمهـوری بـه اسـتان کرمـان در 
خصـوص خط ریلـی کرمان به رفسـنجان 
و انـار اجرایـی نمی شـود. اگـر بناسـت از 
پسـآب فاضـلاب شـهری در حوزه هـای 
صنعت و کشـاورزی استفاده شـود چرا در 
شهرسـتان های مذکـور خبـری از اجرای 

طـرح فاضلاب شـهری نیسـت.
این نماینـده مـردم در مجلس خطـاب به 
معـاون اول رئیس جمهـور، گفـت: تامین 
یـک میلیـون مسـکن در سـال وظیفـه 
دولـت اسـت، تاکنـون در اسـتان کرمان و 
شهرسـتان رفسـنجان خبـری از اجـرای 

نهضـت ملی مسـکن نیسـت.
جلالی در پایان خاطرنشـان کـرد: مجلس 
بایـد در اجـرای قانـون عفـاف و حجـاب 

نظـارت لازم را اعمـال کنـد.

جلالی در تذکر شفاهی؛

خبری از اجرای نهضت ملی مسکن در استان کرمان نیست

عکس نوشت

بهره مندی 3 هزار 
کودک زائر از خدمات 

تیم سحر کرمان
معاون امـور جوانان جمعیت هـلال احمر 
اسـتان کرمـان از ارائـه خدمات آموزشـی 
و فرهنگـی تیم سـحر بـه ۳ هـزار کودک 
زائر آرامگاه شـهید حاج قاسـم سـلیمانی 

خبـر داد.
هـادی فرشـید گفـت: همزمـان بـا فـرا 
رسـیدن ایـام دهـه مقاومـت در گلـزار 
شـهدای کرمان فضـای دوسـتدار کودک 
توسـط تیم سـحر مرکز اسـتان برپا شـد.
او با اشـاره به بهـره مندی ۳ هـزار کودک 
زائـر از خدمـات فضـای دوسـتدار کودک 
افـزود: در ایـن برنامـه فرهنگـی 10 عضو 
داوطلـب از کانـون جوانـان و خانـه هلال 
ماه بنی هاشـم شهرسـتان کرمان فعالیت 

کردنـد.
معاون امـور جوانان جمعیت هـلال احمر 
اسـتان کرمـان بیـان کـرد: نقاشـی، قصه 
خوانـی، آمـوزش حفـظ قـرآن و حدیث، 
مشـاوره ویژه مـادران و آشـنایی کودکان 
بـا مکتـب حـاج قاسـم بـا زبـان کودکانه 
از جملـه برنامه هـای اجرا شـده در فضای 

دوسـتدار کـودک بود.
ایـن برنامـه از دهـم دی مـاه بـه مـدت 
هشـت روز در گلـزار شـهدای کرمـان 
توسـط جمعیت هـلال احمر شهرسـتان 

کرمـان برگـزار شـد.

بـا تـلاش متخصصـان داخلـی مفتـول مسـی 8 
میلیمتری به سـبد محصـولات شـرکت ملی مس 

ایـران افـزوده شـد.
هاشـمی سرپرسـت امـور ریخته گـری مجتمـع 
مـس سرچشـمه گفـت بعـد از ۵ سـال وقفـه و بـا 
تامین تولید مفتـول 8 میلیمتـری در مجتمع مس 

سرچشـمه مـواد و تجهیزات مـورد نیـاز و تعمیرات 
بـه ایـن صنعـت پاییـن دسـتی دسـت یافتیـم. او 
افـزود: این محصول در صنایع سـاختمانی کشـور و 

کارخانه هـای سـیم و کابـل کاربـرد دارد. 
ظرفیت تولید ایـن محصول سـالانه هزار تن اسـت 
که بازارهای جهانی در انتظار این محصول هسـتند.

در نشسـت مشـترک بیـن شـرکت گهرزمیـن 
و دانشـکده علـوم پزشـکی سـیرجان کمـک به 
ارتقا علمی و آموزشـی دانشـکده علوم پزشـکی 

سـیرجان مطرح شـد. 
ایـن نشسـت بـا حضـور محمدرضا خضـری پور 
عضو هیـات مدیـره و معـاون توسـعه مدیریت ، 
سـرمایه انسـانی، سـید شـجاع الدین گلسرخی 
مدیـر HSEE  و محمدعلـی سـعادتی پاریـزی 
مدیـر روابـط عمومـی و امـور بیـن الملـل 
گهرزمین و سـیدعلی رضـوی  رئیس دانشـکده 
علـوم پزشـکی سـیرجان و معاونیـن ایشـان در 
محل دانشـکده پزشـکی سـیرجان برگزار شـد.

 در ابتـدای ایـن جلسـه سرپرسـت دانشـکده 
علوم پزشـکی سـیرجان ضمـن خوشـامدگویی 
بـه مدعویـن شـرکت گهرزمیـن از تلاش هـا و 
حمایت هـای گهرزمیـن در حـوزه بهداشـت 
و درمـان شهرسـتان سـیرجان در ایـام کرونـا 
قدردانـی نمـود و ظرفیت هـای علمـی در حوزه 

پزشـکی شهرسـتان را قابل قبـول ارزیابی نمود.  
محمدرضـا خضـری پـور هـم در ایـن نشسـت 
گفت؛ شـرکت گهرزمیـن در دوران کرونا از تمام 
توان خود اسـتفاده کرد تا حامی نظام بهداشـت 
و درمان شهرستان باشـد؛ خرید دارو و تجهیزات 
پزشـکی بخشـی از این اقدامات اسـت تـا مرهم 
گوشـه ای از دردهای مردم در آن دوران سـخت 

باشـد. 
عضـو هیـات مدیـره و معـاون توسـعه مدیریت 
و سـرمایه انسـانی گهرزمیـن اضافـه کـرد؛ 
گهرزمیـن آمـاده اسـت بـرای ارتقـا دانشـکده 
پزشـکی بـه جایـگاه بهتـر از نظـر آموزشـی و 

علمـی هرگونـه همـکاری داشـته باشـد. 
 HSEE در بخشـی دیگری از این نشست مدیر 
گهرزمیـن سـید شـجاع الدیـن گلسـرخی از 
آمادگـی ایـن شـرکت بـرای راه انـدازی یـک 
کلینیـک درمانـی تخصصی و فـوق تخصصی در 

شهرسـتان خبـر داد.

قلمکاری؛ هنری به 
قدمت صفوی

 
»قلمـکاری« به معنـای نقـش زدن روی پارچه 
از اوایـل قـرن هفتـم قمـری در ایـران متداول 
شـد و در دورۀ شـاه عباس صفوی بـه اوج خود 
رسـید و تا دورۀ قاجـار همچنـان در اوج بود، به 
گونه ای که بیشـتر لباس های مردانـه و زنانه از 

پارچه هـای قلمـکار تولید می شـدند. 
اکنـون اصفهـان را مرکز اصلـی تولیـد قلمکار 

می داننـد.

تولید مفتول 8 میلیمتری در مجتمع مس سرچشمه

عضو هیات مدیره و معاون توسعه مدیریت و سرمایه انسانی گهرزمین

گهرزمین؛ آماده کمک به ارتقا علمی و آموزشی 
دانشکده پزشکی سیرجان

مشکلی در تامین پیاز کشور 
نخواهیم داشت

ــا ســطح زیــر کشــت  رییــس جهــاد کشــاورزی جنــوب کرمــان گفــت: ب
ــر  ــه نظ ــت و ب ــم داش ــرد خواهی ــن عملک ــزار ت ــش از۷00 ه ــی بی کنون

ــیم. ــته باش ــکلی داش ــور مش ــاز کش ــن نی ــد در تامی نمی رس
رئیــس ســازمان جهــاد کشــاورزی جنــوب کرمــان گفــت: طــی چنــد روز 
ــی  ــای طولان ــا صف ه ــون ی ــود کامی ــاران، کمب ــارش ب ــت ب ــه عل ــر ب اخی
ــری ایجــاد  ــه ای در کار برداشــت و بارگی ــا وقف ــری کامیون ه ســوخت گی
ــه ســطح  ــن منطق ــاز در ای ــار پی ــا امســال 1۵ هــزار هکت شــده اســت، ام
زیــر کشــت اســت و اینــک روزانــه ســه تــا ۶ هــزار تــن در جنــوب کرمــان 
ــن  ــه 10 هــزار ت ــا بهمــن مــاه ب ــم کــه از نیمــه دی ت برداشــت پیــاز داری

هــم می رســد.
احمــد احمدپــور افــزود: با ســطح زیــر کشــت کنونــی پیــاز بیــش از ۶00 
ــد در  ــر نمی رس ــه نظ ــت و ب ــم داش ــرد خواهی ــن عملک ــزار ت ــا ۷00 ه ت

تامیــن نیــاز کشــور مشــکلی داشــته باشــیم.
ــه دلیــل بارندگــی، کمبــود ســوخت  او اضافــه کــرد: در روز هــای اخیــر ب
ــود  ــود کــه موجــب شــده ب ــه ب ــداری کاهــش یافت ــون عرضــه مق و کامی
ــش  ــان افزای ــزار و ۵00 توم ــک ه ــا ی ــزار ت ــک ه ــدا ی ــاز در مب قیمــت پی

ــد. ــدا کن پی
رئیــس ســازمان جهــاد کشــاورزی جنــوب کرمــان گفــت: ضــرورت دارد 
ــته  ــری داش ــه ورود جدی ت ــن زمین ــز در ای ــر دلالان نی ــر ب ــان ناظ متولی
ــور،  ــن کش ــدادادی همی ــع خ ــری از مناب ــره گی ــا به ــی ب ــا وقت ــند ت باش
ــن آن محصــول دچــار  ــرای تامی ــردم آن ب ــد می شــود، م ــی تولی محصول

ــی نشــوند. ــا گران ــود ی مشــکل کمب

خبر

رئیـس پلیـس فتـا اسـتان کرمـان از افزایـش ۳0 
درصـدی جرایـم سـایبری در اسـتان خبـر داد و افزود: 
کلاهبـرداری سـایبری بـا 4۶ درصـد، برداشـت های 
غیرمجـاز از حسـاب ها ۳1 درصـد و مزاحمت هـای 
فضای مجـازی نیـز 8 درصـد ایـن پرونده ها را بـه خود 

اختصـاص دادنـد.
سـرهنگ محمدرضـا رضایـی در نشسـت خبـری بـا 
اصحـاب رسـانه اسـتان کرمـان بـا بیـان اینکـه تعـداد 
کاربـران فضای مجـازی روزبه روز بیشـتر می شـود و به 
همین میـزان تعـداد جرایم سـایبری نیز افزایـش پیدا 
می کنـد، اظهـار داشـت: در ۹ ماهـه امسـال نسـبت به 
مدت مشـابه سـال قبل جرایم سـایبری اسـتان کرمان 

۳0 درصـد افزایش داشـته اسـت.
رئیـس پلیس فتـا اسـتان کرمـان بـا اشـاره بـه اینکه 
۹2 درصـد جرایـم سـایبری در اسـتان کشـف شـده 
اسـت، گفـت: ۵2 میلیـارد ریـال ارزش پرونده هـای 
کشف شـده جرایم سـایبری در سـال جاری در استان 

کرمـان اسـت.
او بـا بیـان اینکـه در ایـن حوزه سـه جـرم در اسـتان 
کرمـان فراگیـری زیـادی دارد، افـزود: کلاهبرداری 
سـایبری بـا 4۶ درصـد، برداشـت های غیرمجـاز از 
حسـاب ها ۳1 درصـد و مزاحمت های فضـای مجازی 
نیـز 8 درصـد پرونده هـا را به خـود اختصـاص دادند.

رضایـی مهمتریـن دلیـل در وقـوع کلاهبرداری هـای 
اینترنتـی را اطمینـان بـه کلاهبـرداران عنـوان کـرد و 
ادامه داد: در یک مورد کلاهبـرداری در فضای مجازی، 
اعتمـاد بـه یـک آگهـی بـود کـه ایـن کلاهبـردار 1۶ 
شـاکی و مالباخته داشـت که فرد کلاهبردار شناسـایی 
و بـا کلاهبـرداری دو میلیـارد تومانی تحویل دسـتگاه 

قضایی شـد.

او بـا بیـان اینکـه فـردی دیگـر در قالـب یـک بانـد بـا 
انتشـار آگهـی در فضـای مجـازی یـک میلیـارد تومان 
کلاهبرداری کـرده بود که شناسـایی و دسـتگیر شـد، 
گفـت: عـدم دانـش روز از فضای مجـازی و عدم سـواد 
رسـانه ای مهمتریـن دلیـل وقـوع جرایـم سـایبری 

. هسـتند
رئیـس پلیـس فتـا اسـتان کرمـان بـا اشـاره بـه اینکه 
کلاهبـرداران با ارسـال پیامکـی به تلفـن همـراه افراد 
آن هـا را وسوسـه می کنند تا از حسـاب بانکـی قربانیان 
برداشـت انجام شـود، افزود: در روزهای گذشـته تعداد 
زیـادی پیامـک داشـتیم کـه همراه بـا لینـک بـود و با 
ورود بـه لینک بدافـزاری وارد تلفن همراه افراد می شـد 
کـه کلاهبـرداران می توانسـتند از این طریـق اطلاعات 

فـرد را منتقـل کنند.
او بـا بیـان اینکـه یـک بانـد در شهرسـتان های شـرقی 
اسـتان دسـتگیر شـدند کـه تاکنـون حـدود 10 نفـر 
مالباختـه از ایـن بانـد شـکایت کردنـد، گفـت: ایـن 
بانـد تاکنـون یـک و نیم میلیـارد تومـان تحصیـل مال 

نامشـروع داشـته اسـت.
رضایی با اشـاره به اینکه مرکـز فوریت های سـایبری با 
شـماره 0۹۶۳80 در پلیس فتـای مرکز اسـتان کرمان 
راه اندازی شـده اسـت و همـکاران مـا به صورت شـبانه 
روزی پاسـخگوی مردم هسـتند، افزود: 1۵ هزار و ۷۶1 
تمـاس تلفنـی در ۹ ماهه امسـال بـا این شـماره گرفته 
شده و مردم مشـاوره لازم را گرفتند که در پیشگیری از 

جرایـم بسـیار کمک کرده اسـت.
او بـا بیـان اینکه پویـش کـودکان سـایبری در اسـتان 
کرمـان در حـال برگـزاری اسـت، ادامـه داد: بخـش 
عمده ای از کاربـران فضای مجازی کـودکان و نوجوانان 

هسـتند و بایـد آگاهـی لازم را بـه آنهـا داده شـود.

رئیـس پلیـس فتـا اسـتان کرمـان بـا اشـاره بـه اینکه 
در ایـن پویش تصمیـم داریـم شـیوه صحیح اسـتفاده 
دانش آمـوزان و کـودکان از فضـای مجـازی را بـه آنهـا 
آمـوزش بدهیـم، بیـان کـرد: والدیـن بایـد نسـبت بـه 
ورود فرزنـدان خـود به فضای مجازی حسـاس باشـند، 
این موضـوع را پیگیری کـرده و در این فضـا از فرزندان 

خـود مراقبـت کنند.
او بـا بیان اینکـه در سـایت هایی ماننـد دیوار و شـیپور، 
جرایم کلاهبـرداری زیاد اسـت، گفـت: تخلفاتی که در 
این سـایت ها انجـام می شـود، توسـط کاربران اسـت و 

افـراد باید هوشـیار باشـند.
رضایـی بـا اشـاره بـه اینکـه در سـال جـاری حـدود 
۹۶4 حسـاب بانکـی بلافاصلـه بعـد از ایجـاد جـرم و 
اطـلاع مالباختـگان تعلیق شـده اسـت، افـزود: کرمان 
رتبـه سـوم کشـور در حوزه کشـف جرایـم سـایبری را 
دارد و در بسـیاری از پرونده هـای جرایـم سـایبری در 
اسـتان کرمان مجـرم در اسـتان دیگری بـوده که عمل 

مجرمانـه را انجـام داده اسـت.
او بـا بیـان اینکـه اشـراف اطلاعاتی بـر فضـای مجازی 
وجـود دارد، گفـت: مـردم اگـر تلفـن همـراه خـود را 
گم کـرده و یـا بـه سـرقت رفـت، بلافاصله سـیم کارت 
گوشـی خـود را بسـوزند و شـبکه های اجتماعـی را که 
روی گوشـی خود داشـتند بر روی گوشـی جدید نصب 

کننـد تـا از سوءاسـتفاده از آنهـا جلوگیری شـود.
رئیس پلیـس فتا اسـتان کرمـان با اشـاره بـه اینکه در 
22 شهرسـتان اسـتان کرمـان پلیـس فتـا دایـر شـده 
اسـت، بیان کرد: کرمـان جـزو 10 اسـتان اول در وقوع 
جرایم سـایبری در کشور بوده، سـن مجرمان در فضای 
مجـازی بسـیار پایین اسـت و بیشـتر مجرمـان زیر 40 

سـال و به طـور میانگین ۳۷ سـال سـن دارند.

رئیس پلیس فتا استان کرمان اعلام کرد

افزایش 3۰ درصدی جرایم سایبری در استان

عنوان کتاب: استخوان خوک 
و دست های جذامی

نویسنده: مصطفی مستور
انتشارات: نشر چشمه

کتاب اسـتخوان خوک و دسـت های جذامی، داسـتان جـذاب و 
تاثیرگذار مصطفی مسـتور، نویسـنده و پژوهشـگر ایرانی اسـت. 
این کتاب نـام خـود را از حدیثی از حضـرت علـی )ع(  وام گرفته 
اسـت. ماجـرای آن دربـاره زندگی سـاکنان مختلف سـاکن یک 
برج مسـکونی به نام »برج خاوران« اسـت.  رمان استخوان خوک 
و دسـت های جذامـی در سـال 1۳8۳ بـه عنـوان بهتریـن رمان 
سـال انتخاب شـد و جایزه ادبی اصفهان را از آن خـود کرد.  کتاب 
اسـتخوان خـوک و دسـت های جذامـی دربـاره ی داسـتان های 
زندگی مردمی اسـت کـه هرکدام دغدغه هـا و مشـکلات خود را 

دارنـد و یک دانـای کل زندگیشـان را روایـت می کند.

فراخوان برگزاری دومین 
دوره مهارت آموزی انجمن 

کارآفرینی رفسنجان
آکادمـی انجمـن توسـعه فرهنـگ کارآفرینـی 
رفسـنجان دومین دوره طـرح مهارت آمـوزی کارآفرینی ویژه 

جوانـان مسـتعد و علاقه منـد در حـوزه را برگـزار کنـد.
انجمـن توسـعه فرهنـگ کارآفرینی شهرسـتان رفسـنجان با 
مشـارکت اداره کل تعـاون، کار و رفاه اجتماعی اسـتان کرمان 
در نظـر دارد در آکادمی کارآفرینی و با محور آموزش و توسـعه 
مهارت های لازم، دومین دوره طـرح مهارت آموزی کارآفرینی 
ویژه جوانـان مسـتعد و علاقه مند در حـوزه را به اجرا برسـاند.  
شـایان ذکر اسـت: داوطلبـان واجد شـرایط طـی دو مرحله و 
پـس از گذرانـدن موفقیت آمیـز آزمون هـای اسـتعدادیابی و 
مصاحبه حضـوری در این طـرح پذیرفته شـده و تـا پایان این 
دوره ۶ ماهـه از لحـاظ شـهریه ای به صـورت بورسـیه و تحـت 

حمایـت برگزارکننـدگان آموزش خواهنـد یافت.
شماره تلفن جهت کسب اطلاعات بیشـتر: 0۳4۳42۶81۷1 
0۹۳۶۶884۶۳۶ 0۹2042۶4۶۳۶ انجمـن کارآفرینـان 

رفسـنجان

لزوم افزایش مشارکت زنان در توسعه 
کارآفرینی و اشتغال زایی در روستا

فرماندار زرند گفت: توسـعه کارآفرینی و اشـتغال زایی در روسـتا مسـتلزم آموزش و 
ترویج و افزایش مشـارکت و توانمندسـازی زنان است.

سـیدرضا حسـینی نژاد در بازدید از کارگاه آموزشـی خیاطی واقع در روسـتای ختم 
سـربنان به اتفاق مهرداد مداحی نـژاد رئیس مرکز آمـوزش فنی و حرفـه ای با تاکید 
بـر این موضـوع که حضـور فعـال زنـان در عرصـه اقتصـادی می تواند عامـل موثری 
در اسـتقلال مالی بیشـتر خانـوار و ایجـاد اعتماد بـه نفـس در اعضای خانـواده برای 
ورود مصمم در راه ترقی و پیشـرفت باشـد، ادامه داد: امروز درآمدزایی از راه اشـتغال 
خانگـی و هدفگذاری بـرای عرضـه کالا هایـی مانند محصـولات دامی، کشـاورزی و 
صنایع دسـتی به گردشـگران، نیاز اساسـی در رونق کسـب و کار های خانگی اسـت.

او با بیان اینکه امروزه در همه جای دنیا مشـاهده می شـود که مشـاغل خانگی با نقش 
تاثیرگذار خود در توسـعه اقتصاد و معیشـت خانواده ها بار دیگر احیا شـده و یا در حال 
رشد و شکوفایی در بین مردم اسـت، افزود: توسعه کارآفرینی و اشـتغال زایی در روستا 

مستلزم آموزش و ترویج و افزایش مشـارکت و توانمندسازی زنان است.
نماینـده عالـی دولـت بـا بیـان اینکـه مشـاغل خانگـی نیـاز بـه تسـهیلات و بـازار 
فـروش دارد، اظهار داشـت: با رفـع موانع تولیـد، اعطای تسـهیلات بانکی مناسـب، 
ایجاد شـرایط عرضـه و بـازار فـروش در کنار شـاغلان حوزه خانگـی خواهیـم بود تا 

یاری رسـان معیشـت و اقتصـاد خانواده هـا باشـیم.
مهـرداد مداحـی نـژاد رئیـس مرکـز آمـوزش فنـی و حرفـه ای شهرسـتان نیـز بـا 
بیـان اینکـه در راسـتای ارتقـا فرهنـگ کار و کارآفرینـی خود اشـتغالی جوانـان در 
سـطح شهرسـتان با هـدف بهـره گیـری از همـه ظرفیت هـای اشـتغال بـا اکثریت 
دستگاه های متولی آموزش و اشـتغال در سطح شهرسـتان تعامل و همکاری لازم را 
برقرار نمودیم، اظهار داشـت: 1۵ نفر از بانوان روسـتایی به عنوان کارآمـوز در کارگاه 
آموزشـی ختم سـربنان توسـط مربی مرکز آمـوزش فنـی و حرفه ای شهرسـتان در 

حـال آمـوزش دیدن هسـتند.


